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Zem sta, 
naciski 
i n iejasne  
in te re s y
Starosta Bartosz Walczak odwołał ze sta
nowiska Janusza Krawca, dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Kotlinie. Zarzuca 
mu dopuszczenie do nieprawidłowości 
w wydatkowaniu publicznych pieniędzy. 
Odwołany dyrektor nie zgadza się z tymi 
zarzutami i twierdzi, że starosta jest tylko 
wykonawcą poleceń burmistrza Jarocina 
Adama Pawlickiego, który chciał przejąć 
kontrolę nad jarocińskim PiS-em. ► s. 10

O d  le w e j: 
A d a m  P a w lick i 

Ja n u s z  K ra w ie c

s tro n y

POWIAT
J L A  w  o d w e c ie  
o d w o łu je  k u r s y  
d o  Ż e r k o w a  
i J a r a c z e w a ►  s. 5

O G Ł O S Z E N I A

f B e ź n S t u r a ln e i  C H O I N K I
n i e  m a  s z c z ę ś l i w e j  

r o d z i n k i !

Przyjdź i wybierz 
sobie drzewko!

C i e l c z a  u l .  L e ś n a  5 a
[K IE R U N E K  C Z Ą S Z C Z E W ]

WYTWÓRNIA BETONU

JAROCIN
Okrucieństwo 
ludzkie nie zna 
granic ►s.ie

NOWE MIASTO
Z e s t r a c h u  p r z e d  
z ło d z ie je m  s c h o w a ła  
s ic  w  le s ie

A tak na pracow nice 
ośrodka pom ocy
- Ten człowiek je s t nieobliczalny! Jak mamy pracować, ja k  mamy  
wykonywać swoje obowiązki, gdy żadna z nas n ie czu je  się 
w pracy, ale także po n ie j, bezpiecznie...? - pytają roztrzęsione 
pracownice Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie.

►  s. 9

K i e r o w c a  z m a r ł  w  s z p i t a l u

N ie p e w n a  
w iz y t a  p r e m i e r  
B e a ty  S z y d ło  
w  J a r o c i n i e . ,

►  s. 4

►  s. 4
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O C H M A N N

ŻERKÓW
Policja: Patryk jest 
w  Niemczech >.,4

Uliczna wróżka 
przepowiedziała 
jej dobrą 
przyszłość 
i skradła 800 zt

►  s. 5

N i e  ż y j e  M a r i a n  

T o m c z a k ,  

z a s t ę p c a  

k o m e n d a n t a  

P S P  w  J a r o c i n i e

Zm arł na 
polowaniu

► s. 15
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M agicznych  ^ t ^ r o i . m n . r n p o m e ,

D o  zobaczen ia  w  ko le jn y  w torek ..

R e d a k c ja  G a ze ty  Ja ro c iń sk ie j

INTERNAUCI KOMENTUJĄ

J L A  z a w i e s z a  k u r s y  n a  t e r e n i e  p o w i a t u .  W s z y s t k o  p r z e z  n i e p r z y j ę t y  b u d ż e t
jarocinskaffik" 1? 2av/5Że tao'.gcKi(?tv

~  skazany ale nie za sukces
To jest oficjalny SZANTAŻ, należy to zgłosić 
odpowiednim organom

— xdsp
ludzie mieszkańcy gmin jaraczewo i Żerków będą 
mieli czym jechać i przyjechać.to nie koniec

świata.lepsi wygrywają i koniec 

— a
Ludzie, gdzie my żyjemy? To czysta komuna- jak 
nie jesteś z władzą to cię zniszczą. (...) Przecież 
to jest chore, by tak traktować mieszkańców. 
Za to, że radni powiatowi! nie gminni!!!) pró

bują uzyskać coś dla swoich gmin, skazuje się 
zwykłych ludzi na brak możliwości dojazdu do 
pracy i szkoły!

~  pracujący
Do Pawlickiego. Kij ma dwa końce i właśnie 
odcina pan od świata Jarocin. W związku z tym,

że w Jarocinie nie ma pracy dla normalnego 
Kowalskiego, takiego jak ja, to jeszcze utrudni 
mi dojazd do pracy w gminie Żerków. Mam 
nadzieje, że to tylko do następnych wyborów 
i już nigdy gmina Jarocin nie będzie miała tak 
nieodpowiedzialnego burmistrza jak pan. Bez 
łaski poradzę sobie, mając nadzieję, że Grzelak

stanie na wysokości zadania, 

grudzień 2016
Samouwielbienie naszego Burmistrza idzie sze
roką drogą i prowadzi do udręki mieszkańców.

* zachowano oryginalną pisownię

-  O G Ł O S Z E N I E

* m

W szystkim  m ieszkańcom  
gm iny Ż erków  

i nie tylko, życzym y  
a b y  te najpiękniejsze  

w  roku św ięta
B ożego N arodzen ia  upłynęły  

w c iep łe j rodzinnej atm osferze. 
N iech będą  pogodn e  i szczęśliw e, 

a  N o w y R ok 2 0 1 7  stan ie s ię  czasem  
spełn ionych m arzeń  i nadziei.

Barbara Urbańska
Przewodnicząca 
Rady Miejskiej 

Żerkowa

Jacek Jędraszczyk
Burmistrz Miasta 
i Gminy Żerków

Żywa czy sztuczna?
JAKUB WOJDECKI,

specjalista ds. edukacji leśnej w Nadleśnictwie Jarocin

Za wyborem żywego drzewka na 
święta np. świerka, jodły czy sosny 
przemawia koszt zakupu, który jest 
znacznie niższy niż w przypadku 
sztucznego. Ceny tych ostatnich 
rozpoczynają się poniżej 100 zł, 
ale chcąc mieć naprawdę ładny, 
realistyczny model trzeba zainwe
stować znacznie więcej. Przeciwnicy 
naturalnych choinek podkreślają, że 
gubią one igły i usychają, ale nie 
sposób nie zauważyć, że jednak 
przez dość długi czas ładnie wyglą
dają, a do tego pachną żywicą i la
sem, dzięki czemu tworzą w domu 
wyjątkowy nastrój. Kiedy spełnią 
swoją rolę, trafiają na wysypisko, 
a podczas ich rozkładu węgiel zo
staje powtórnie uwolniony i wraca 
do obiegu. Rozkładają się ponadto 
w kilka miesięcy, a ich rozdrobniona

biomasa może zostać wykorzystana 
jako kompost. Ich fabryczne odpo
wiedniki gromadzą kurz, a do tego 
rozkładają się minimum kilkaset 
lat, uwalniając przy tym szkodli
we związki. Nie nadają się też do 
recyklingu. W przypadku choinki 
ciętej czy w doniczce co roku można 
wybrać inny gatunek, kształt, kolor, 
wysokość i pokrój, odpowiednio 
do swoich potrzeb czy możliwości 
finansowych. Sztuczna ma z założe
nia służyć nam latami. Już sam wy
bór drzewka to okazja do rodzinnej 
wyprawy na plantację do leśnictwa, 
a co za tym idzie do wspólnego spę
dzenia czasu na świeżym powietrzu. 
Takiej możliwości nie dadzą nam 
z pewnością spacery po pawilonach 
handlowych. Żywe drzewka wyma
gają mniejszego nakładu przy pro

dukcji, a ich 
t r a n s p o r t  
przebiega za
zwyczaj z naj- 
bl i ższego  
miejsca zamieszkania plantacji. 
Dzięki temu wspieramy nasz ro
dzimy handel i przemysł. Żywe 
choinki pozyskuje się w ramach 
cięć pielęgnacyjnych lub hoduje 
specjalnie na święta na plantacjach, 
gdzie nie da się posadzić lasu, np. 
pod liniami energetycznymi. A ich 
plastikowe odpowiedniki produko
wane są najczęściej w Chinach przy 
wykorzystaniu dużych ilości ropy 
naftowej, innych chemikaliów, me
tali oraz energii elektrycznej i wody. 
Efektem ubocznym produktu jest 
zatem zanieczyszczenie powietrza, 
wody i gruntu.

mł. asp . EDYTA KWIETNIEWSKA,
rzecznik prasowy Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wielkopolskiej

Oczywiście, że mam żywą choin
kę. Po pierwsze jest ekologiczna, 
a podczas produkcji sztucznych 
do środowiska dostaje się wiele 
zanieczyszczeń. Poza tym choinka 
żywa niesamowicie pachnie. Pod
kreślam, że należy ją kupować ze 
specjalnych plantacji, a nie wycinać

nielegalnie z lasu.
Choinkę mam już kupioną, schowa
ną w pomieszczeniu gospodarczym. 
W zasadzie jestem w pełni przy
gotowana na święta. Tegoroczne 
są dla mnie wyjątkowe, ponieważ 
pierwszy raz, licząc moją poprzed-. 
nią pracę, od 20 lat będę miała

urlop. Moje 
dzieci w li
ście do św.
Mikołaja na
pisały, że ich 
największym 
marzeniem jest to, żeby mama 
w święta była w domu.

http://www.jarocinska.pl
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Szczerbań: Waszym 
psim obowiązkiem jest 
realizować tą reformą! 
Kaźmierczak: Hau, hau...
J  D y sk u sja  na t e ma t  reform y o św ia ty , jak ą  
zorgan izow ały  w ładze Prawa i S p raw ied liw ości 
w Jarocinie, nie obyła się bez ostrych wystąpień.

Ja n  S zc ze rb a ń  t y m  ra ze m  m ia ł k ró tk ie  w y s tą p ie n ie , ale p o  raz  k o le jn y  
u ż y ł o s try c h  s łó w

- Nie potrafię zrozumieć, dlaczego 
ta zmiana wprowadzana jest z pomi
nięciem samorządów - mówii wprost 
wiceburmistrz Robert Kaźmierczak 
podczas spotkania o oświacie zor
ganizowanego przez komitet Prawa 
i Sprawiedliwości w Jarocinie, Trwa
ło blisko trzy godziny, najbardziej 
emocjonująca była dyskusja, która 
wywiązała się podkonicc wystąpień.

W iceburmistrz wyliczał m.in., 
że samorządy mają coraz mniejszy 
wpływ na sieć szkolną na swoim te
renie, że planowane zmiany będą 
generowały nowe koszty, przy czym 
odpowiedzialność za reformy w cało
ści spadnie właśnie na gminy. - Niech 
rząd utrzymuje te szkoły, na które sa
morząd stracił możliwość wpływania 
- podsumował całość dobitnie.

Wystąpienie nie pozostało oczy
wiście bez echa. - Na reformę syste
mu edukacji trzeba spojrzeć globalnie, 
a nie przez pryzmat jednej czy drugiej 
szkoły - ripostowała wicewojewoda 
wielkopolski Marlena Maląg. Wice
kurator oświaty Krzysztof Błaszczyk 
podkreślał z kolei, że w ministerstwie 
przygotowywany jest właśnie central
ny system dotyczący konkretnych 
wyliczeń i sytuacji oświatowej w po
szczególnych gminach. - Będzie to 
platforma aktualizowana na bieżąco, 
kilka razy do roku. To system pokaże, 
czy są albo czy nie ma pieniędzy - za
znaczał. Jak twierdził, większy nadzór

kuratorium nad oświatą w gminach 
to po prostu lepsze rozwiązanie. - Nie 
będzie m.in. żadnych ukrytych etatów
- komentował. - Zabezpieczy to pra
cę nauczycieli - dodawała również 
wicewojewoda. Jak zaznaczał z ko
lei poseł PiS, Tomasz Ławniczak, 
w razie problemów, osobiście zleci 
przygotowanie szczegółowych wyli
czeń finansowych dla gminy Jarocin.
- Jeżeli będziecie państwo niezadowoleni 
z wysokości subwencji, poproszę o wy
liczenie indywidualne z porównaniem 
z rokiem poprzednim. Jeśli będzie coś 
nieuzasadnionego, będę interweniował
- zobowiązał się.

Pod koniec spotkania krótkie, ale 
bardzo ostre wystąpienie miał także 
przewodniczący rady powiatu Jan 
Szczerbań z Prawa i Sprawiedliwości, 
który jest katechetą oraz nauczycielem 
przedsiębiorczości. - Czy się panu po
doba, czy nie, reforma oświaty ma być 
realizowana i pana psim obowiązkiem 
jest to wykonać! - wykrzyczał w stronę 
obecnego na sali sekretarza gminy 
Michała Fijałkowskiego.

Do wystąpienia przewodniczące
go odniósł się na swoim profilu na Fa- 
cebooku wiceburmistrz Kaźmierczak. 
„Skoro psi, to dla pana wicekuratora 
i pana katecheto-przedsiębiorcy psi 
cytat na zakończenie. Hau hau...",

Pełną relację ze spotkania, także 
wideo, znajdziesz najarocinska.pl

(jan)

O G Ł O S Z E N I E
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Przed nam i na jp iękn ie jsze  i n a jba rdz ie j radosne  św ię ta , z b o g a tą  
tradycją  i p ięknym  śp iew em  ko lęd . N iech te n  w y ją tk o w y  czas, spędzony 
w  c iepłe j, rodz inne j a tm osfe rze , przyn iesie  odpoczynek o d  codziennych 
tro sk  oraz nape łn i radością i o p tym izm em .

Kole jny zaś ro k  niech będzie lepszy od  m ija jącego i n iech przyniesie to  co 
na jcenn ie jsze : d o b re  zd ro w ie , m iłość  na jb liższych  oraz s p e łn ie n ie  
w sze lk ich  p lanów  i zam ierzeń.

Rajmund Banaszyński Adam Pawlicki
Przewodniczący Burmistrz Jarocina

Rady Miejskiej w Jarocinie

R a d o s n y c h  Ś w i ą t  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  

w y p e ł n i o n y c h  m i ł o ś c i ą  i  s p o k o j e m  

o r a z  s z c z ę ś l i w e g o  N o w e g o  R o k u  2 0 1 7  

p e ł n e g o  o p t y m i z m u ,  w i a r y  i  s u k c e s ó w

Jan Szczerbań 
Przewodniczący Rady 

Powiatu

Bartosz Walczak 
Starosta Jarociński

http://www.jarocinska.pl
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WIEŚCI
KRYM INALNE

J  Kolizje z mandatami
16 grudnia na ul. Poznańskiej 
w Jarocinie mieszkaniec powia
tu pleszewskiego kierujący mer
cedesem nie zachowa! należytej 
odległości od samochodu poprze
dzającego i uderzy! w ty! mana, 
którym kierowa! mieszkaniec gmi
ny Kotlin. Sprawca został ukarany 
mandatem.

12 grudnia na ul. Poznańskiej 
w Jarocinie mieszkanka gminy 
Jarocin kierująca fiatem wykona- * 
ta nieprawidłowy manewr skrętu 
w lewo i doprowadziła do zde
rzenia z renaultem. Sprawczynię 
ukarano mandatem.

J  Ciężarówką w  fia ta
29-letni kierowca iveco wyjeż- I
dżając z ul. Maratońskiej na ul. $
Żerkowską w Jarocinie zderzył |
się z prawidłowo jadącym fiatem 2
doblo, którym kierował 25-letni |
mieszkaniec gminy Jarocin. Kie- f
rujący fiatem trafił do szpitala. 1
Mężczyzna doznał obrażeń ciała, |
które wymagają hospitalizacji po- |
wyżej 7 dni. 2
Do zdarzenia doszło w czwartek 
15 grudnia.

J  Nagle zm ienił pas 
ruchu i doprowadził 
do zderzenia

Również w czwartek na ul. Po
znańskiej w Kotlinie kierujący fia
tem doblo mieszkaniec powiatu 
poznańskiego będąc na lewym 
pasie skrętu do Grill Baru Górski 
nagle zjechał na' prawy pas do 
jazdy na wprost w kierunku Ka
lisza i w ten sposób doprowadził 
do zderzania z jadącym w tym 
samym kierunku renaultem pre- 
mium z naczepą, którym kierował 
mieszkaniec Śremu.

J  Zjechała na 
przeciw legły pas 
ruchu. Matka I córka 
w  szpitalu

Matka z trzyletnią córką ucierpiały 
w wypadku, który wydarzył się 13 
grudnia w Boguszynie (gm. Nowe 
Miasto). - M ie s z k a n ie c  p o w ia tu  
ś re m s k ie g o  k ie ru ją c y  k ią  p o d cza s  
m a n e w ru  w y m ija n ia  z je c h a ł n a  
p rz e c iw le g ły  p a s  ru c h u  i  d o p ro 
w a d z ił d o  c z o ło w e g o  z d e rz e n ia  
z  o so b o w ym  m e rce d e se m . K ie ru 
ją c a  m e rc e d e s e m  - m ie s z k a n k a  
p o w ia tu  ja r o c iń s k ie g o  w ra z  ze  
sw o ją  3 - le tn ią  có rką  zo s ta ła  p rz e 
w ie z io n a  d o  s z p ita la  - informuje 
mł. asp. Edyta Kwietniewska, 
rzecznik prasowy Komendy Po
wiatowej Policji w Środzie Wiel
kopolskiej. Dośredzkiej lecznicy 
trafiła również pasażerka kii.

J  Potraciła 7-latka
7-letni chłopiec doznał niegroź
nych obrażeń po tym, jak został 
potrącony w przez auto osobowe.
Do zdarzenia doszło 12 grudnia 
na ul. Poznańskiej w Nowym Mie
ście. - K ie ru ją c a  s e a te m  to le d o  
m ie s z k a n k a  g m in y  N o w e  M ia s to  
w  w y n ik u  n ie d o s ta te c z n e j o b s e r
w a c ji p rz e d p o la  ja z d y  p o trą c iła  na  
p rz e jś c iu  d la  p ie s z y c h  c h ło p c a  
w  w ie k u  7 la t  - informuje rzecz
niczka średzkiej policji.

J  Odjechał row erem
13 grudnia po południu policja 
otrzymała zgłoszenie o kradzieży 
roweru. Nieznany sprawca odje
chał niezabezpieczonym jedno
śladem z ul. Hallera w Jarocinie.

(era)

► W  WYPADKU NA TERENIE POWIATU ŚREMSKIEGO ZGINĄŁ MIESZKANIEC GMINY JARACZEWO

Kierowca zmarł w szpitalu
J  49-latek z gminy Jaraczewo doznał ciężkich obrażeń po tym, jak prowadzony przez niego opel com bo  
zderzył się z volkswagenem  bora. Pom im o transportu m ężczyzny do szpitala L otniczym  Pogotow iem  
Ratunkowym, lekarzom nie udało się go  uratować.

Tragedia rozegrała się na wiejskiej drodze w miej
scowości Radoszkowo (gm. Książ Wielkopolski) 
w sobotę o godz. 10.10. - Czołowo zderzyły się opel 
combo iwlkswagen bom - relacjonuje st. asp. Krzysz
tof Tomaszewski z Komendy Powiatowej Policji 
w Śremie. Siła uderzenia była ogromna. Przestrzeń 
pasażera opla combo była kompletnie zmiażdżona,

a w promieniu kilku metrów leżały porozrzucane 
elementy rozbitych pojazdów. - Za pomocą sprzętu 
hydraulicznego strażacy rozpięli karoserię opla i uwolnili 
mężczyznę - opowiada asp. Szymon Ginter, oficer 
prasowy Państwowej Straży Pożarnej w Śremie.

49-iatek z gminy Jaraczewo byt w tak ciężkim 
stanie, że zdecydowano się na wezwanie Lotniczego

Pogotowia Ratunkowego, które przetransportowało 
rannego do szpitala w Kaliszu. Niestety lekarzom nie 
udało się uratować mężczyzny. Zmarł około 22.00.

Drugi z kierowców opuści! pojazd o własnych 
silach. Dokładne okoliczności tragedii wyjaśniają 
śremscy śledczy. (era)

Policja: Patryk jest w  Niem czech  
M atka: N ad a l nic nie wiem

Ponad 8 miesięcy temu matka zgłosiła zaginięcie 
18-letniego syna. Patryk Boruta ze Śmielowa wyszedł 
z domu 8 maja i ślad po nim zaginął.

Katarzyna Boruta twierdzi, że nie ma żadnych 
wiadom ości o synu. Jakie ustalenia m a policja? 
- Czynności są jeszcze w toku, ale mamy informację, 
że przebywa na terenie Niemiec. Jest ona potwierdzona

przez dwóch członków jego rodziny. Twierdzili, że tam 
go widzieli i z nim rozmawiali. Przekazaliśmy to mat
ce. Nie wiem, dlaczego ta pani tak twierdzi, że nie ma 
wiedzy na ten temat - informuje ml. asp. Agnieszka 
Zaworska, rzecznik prasowy komendy Powiatowej 
Policji w Jarocinie.

(era)

Rozmowa z KATARZYNĄ BORUTĄ - matką zaginionego 18-latka
R o d z in a  i p o lic ja
p o s z u k u ją
z a g in io n e g o

Policja z Wrześni i rodzina po
szukują zaginionego 30-letniego 
Mateusza Bąkowskiego z Białego 
Piątkowa koło Miłosławia. Popołu
dniem 11 grudnia przebywał praw
dopodobnie na terenie Śremu lub 
w jego okolicy. Porusza! się samo
chodem renault Clio koloru srebrnego 
o numerze rejestracyjnym PO 9V328.

Ubrany był w czarną skórzaną 
kurtkę, ciemne spodnie i szare spor
towe buty. Mężczyzna ma 170 cm 
wzrostu, jest krępej budowa ciała, ma 
niebieskie oczy i bardzo krótkie włosy.

(era)

Czy Patryk się znalazł?
Nie. Nadal nic nie wiadomo.
Nie odezw ał się do pani, nie 

nap isał. Policja nie m a nowych 
ustaleń?

Nie. Kompletnie żadnych infor
macji. Wiem, że mieli pobrać próbki 
i też nie przyjechali. Po pól roku 
od zgłoszenia zaginięcia m uszą 
pobrać próbki DNA. Ale jakoś nie 
dojechali.

Liczy pani, że syn odezwie się 
w św ięta?

Nie mam już nadziei.
Co w edług pani stało  się z sy

nem ?
Nie mam pojęcia. Nie wiem, co 

mam myśleć.

Jak  pani sobie z tym  radzi?
Jest ciężko. Raz jest lepiej, raz 

gorzej, ale jakoś musi iść. Jak śle
dzę na Facebooku, to w ostatnim 
czasie jest bardzo dużo zaginięć. 
Nie wiem, czy one mają ze sobą 
coś wspólnego? Zastanawiam się, 
z czego one wynikają? Nawet już 
mi nie chodzi, aby syn wrócił do 
domu, ale niech się odezwie, że żyje. 
To jest podstawowa informacja, 
której oczekuję. Tylko to chcę wie
dzieć. Nie zmuszę go do powrotu. 
Jak dojrzeje do takiej decyzji, to 
ewentualnie wróci.

N awiązała pani jakiś kontakt 
z innymi rodzinam i, które też  po
szukują zaginionych?

Nie, nawet nie próbuję. Staram 
się sama jakoś sobie radzić, a przej
mowanie się problemami innych to 
by mnie jeszcze wykończyło. Dzwo
niłam do ITAKI, mieli mi przysłać 
papiery, aby tam  jeszcze zgłosić 
zaginięcie Patryka i żeby dodatkowo 
był poszukiwany przez fundację, 
ale ich nie otrzymałam. Jak na Fa
cebooku widzę jakieś informacje 
o zaginięciach, to je udostępniam. 
Wiem, że dużo osób pomogło mi 
w ten sposób. Fakt, że to nic nie 
dało, ale ludzie się starali.
Jak będą wyglądały święta u pani?

Nie wiem. (płacz)
Rozmawiała 

ELŻBIETA RZEPCZYK

Ze s tra ch u  przed  złodziejem  scho w ała  s ie w  lesie
45 m inut w ystarczyło nowo- 

miejskim policjantom, aby odnaleźć 
14-letnią niepełnosprawną dziew
czynkę. Nastolatka wystraszyła się 
chodzącego po piętrze budynku brata. 
Myślała, że to włamanie i schowała 
się w lesie.

W czwartek po południu średzka 
policja otrzymała zgłoszenie o za
ginięciu 14-letniej niepełnospraw

nej dziewczynki z Nowego Miasta. 
- Mama zostawiła córkę pod opieką 
starszego pełnoletniego brata. Kiedy 
kobieta wróciła z pracy, zobaczyła, że 
w domu nie ma córki - relacjonuje 
mł. asp. Edyta Kwietniewska, rzecz
nik prasowy Komendy Powiatowej 
w Środzie Wielkopolskiej.

Funkcjonariusze zareagowali bły
skawicznie na zawiadomienie od mat

ki. Tym bardziej, że już powoli zapada 
zmrok. - Ze względu na chorobę dziew
czynki chcieliśmy jak najszybciej podjąć 
wszystkie działania. Do poszukiwań 
skierowano wszystkie patrole w służbie. 
W pobliżu jej miejsca zamieszkania 
znajduje się rozległy kompleks leśny. 
Była obawa, że te działania będą bardzo 
trudne - dodaje rzeczniczka.

Pierwsi wyruszyli w teren funkcjo

nariusze z Nowego Miasta. Wystra
szoną dziewczynkę odnaleźli w le
sie. Dlaczego oddaliła się z domu? 
- Dziewczynka przebywała na jmrterze 
domu, a jej brat na piętrze. Zamyśliła 
się, zapomniała, że brat jest w domu, jak 
usłyszała kroki, to pomyślała, że ktoś się 
włamał i ukryła się w lesie - opowiada 
ml. asp. Edyta Kwietniewska.

(era)

http://www.jarocinska.pl
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► JLA W  ODWECIE ODWOŁUJE KURSY DO GMIN ŻERKÓW I JARACZEWO

Starosta postawiony pod ścianą
Radni powiatowi mieli w miniony czwar

tek glosować nad przyszłorocznym budże
tem. Wszystkie punkty zostały jednak zdjęte 
z porządku obrad. *

Jak do tego doszło, skoro koalicja rzą
dząca w powieeie miała jedenaście głosów, 
a licząc członków PSL-u często sprzyjających 
z koalicją - nawet szesnaście? Otóż opozycja 
w ciągu kilku ostatnich miesięcy powiększyła 
swój stan posiadania z trzech głosów do 
jedenastu.

Dlaczego PSL-owcy zwrócili swoją sym
patię w stronę opozycji, a  kilku członków Zie
mi Jarocińskiej tak się wkurzyło, że odwrócili 
się od swojego ugrupowania, mimo że zaj
mują intratne i prestiżowe funkcje w powiecie 
(Jan Szczerbań jest przewodniczącym rady 
powiatu, a  Zbigniew Kuzdżat członkiem za
rządu powiatu)? Wszystko za sprawą projektu

budżetu na 2017 rok, który do tego stopnia 
nie podobał się radnym, że się zjednoczyli 
i powiedzieli „nie”. Poszło o - ich zdaniem - 
faworyzowanie gminy Jarocin w wydatkach 
na inwestycje - zwłaszcza drogowe.

Rajcy zdjęli wszystkie punkty dotyczące 
procedowania na projektem nowego planu 
finansowego i stwierdzili, że tak długo będą 
czekali, aż starosta napisze budżet, w którym 
będą spełnione ich postulaty. W kuluarach 
mówiło się też, że wniosek o odwołanie sta
rosty jest już gotowy.

- Chciałbym, żebyście docenili, bo można 
było tej uchwały budżetowej nie przyjąć. Sku
tek ponosiliby wszyscy mieszkańcy powiatu 
jarocińskiego. My pokazaliśmy, że nie zależy 
nam na rozrabianiu i chuliganerii politycznej. 
Chodzi nam tylko o to, żebyście państwo w od
powiedni sposób potraktowali wszystkie gminy

w naszym powiecie, żeby nie było dominacji 
jednego samorządu (gminy Jarocin - przyp. 
red.) tylko dlatego, że tak zarządza w tej chwili 
„nadstarosta" (burmistrz Adam Pawlicki - 
przyp. red.). Taka była nasza intencja i dzisiaj 
nie zamknęliśmy drogi do uchwalenia budżetu, 
a dopiero otworzyliśmy. I  chciałbym, żebyście 
państwo, jeśli potraficie, docenili to - mówi! 
Stanisław Martuzalski.

Po wystąpieniu Martuzalskiego do prze
wodniczącego Jana Szczerbania zwrócił się 
radny Mateusz Walczak. - Apeluję do pana 
przewodniczącego o jak  najszybsze zwołanie 
kolejnej sesji i uchwalenie budżetu, żebyśmy 
w ten świąteczny okres mogli wejść spokojnie 
- argumentował. Na to Sławomir Wąsiewski 
odpowiedział: - Budżet można uchwalać do 
końca kwietnia.

ANNA KONIECZNA

RADNI GŁOSUJĄCY ZA USUNIĘCIEM Z PROGRAMU OBRAD RADY POWIATU PUNKTÓW DOTYCZĄCYCH UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU NA 2017 ROK
Jan Szczerbań - klub Ziemi Jarocińskiej (reprezentuje gminę Jaraczewo), Zbigniew Kuzdżat - klub ZJ (reprezentuje gminę Żerków), Mariusz Stolecki - klub ZJ (reprezentuje gminę Żer
ków), Stanisław Martuzalski - klub Porozumienie Obywatelskie (reprezentuje gminę Jarocin), Leszek Mazurek - klub PO (reprezentuje gminę Jarocin), Walenty Kwaśniewski - klub PO 
(reprezentuje gminę Kotlin), Teodor Grobelny - klub PSL (reprezentuje gminę Jaraczewo). Andrzej Szlachetka - klub PSL (reprezentuje gminę Żerków), Sławomir Wąsiewski - klub PSL 
(reprezentuje gminę Kotlin), Karol Matuszak - klub PSL (reprezentuje gminę Jarocin), Bronisława Włodarczyk - klub PSL (reprezentuje gminę Jarocin)

BARTOSZ WALCZAK, starosta jarociński

Zarząd powiatu umieścił w projekcie budżetu wszystkie te inwestycje, o które wnioskowali radni. 
Dlatego nie rozumiem, dlaczego punkty dotyczące uchwały budżetowej na 2017 rok zostały 
wycofane z porządku obrad. Być może radni czekali na zatwierdzenie pomocy dla powiatu ze 
strony radnych gminy Jarocin. To nastąpiło na sesji rady miejskiej następnego dnia. Chciałbym też 
podkreślić, że projekt budżetu powiatu uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
i wszystkich komisji stałych rady powiatu. Dlatego ja to, co miało miejsce podczas ostatniego 
posiedzenia rady powiatu, traktuję jako próbę destabilizacji, co jest działaniem nieodpowiedzialnym.

Paulina Grzelak z firmy Usługi Transportowe Grzelak z Żerkowa nie chce komentować wycofania 
autobusów JLA z linii w gminie Żerków i Jaraczewo. Nie chce też na razie zdradzać planów firmy 
dotyczących przejęcia kursów na tych liniach.

Z KOMUNIKATU PRASOWEGO DOTYCZĄCEGO 
ZAWIESZENIA KURSÓW AUTOBUSÓW JLA

; Od 6 stycznia zawieszone zostają linie w gmi
nach Żerków i Jaraczewo. -(...) Tym samym 
nie będziemy sprzedawać biletów na te linie 

i na styczeń - informuje Maciej Zegar, prezes 
| JLA. Bez zmian pozostają kursy na liniach, 

obsługujących gminy: Dobrzyca, Kotlin i Nowe 
Miasto. - Między tym i gm inam i a gminą 
Jarocin zawarte są porozumienia komuni- 

1 kacyjne, na mocy których przekazują one 
środki finansowe na organizację transportu 

i zbiorowego - zaznacza prezes JLA.

ZAWIESZONE OD 6 STYCZNIA 
KURSY AUTOBUSÓW JLA

• linia nr 11 Jarocin - Chrzan
• linia nr 12 Jarocin - 

Luszczanów - Żerków
• linia nr 20 Żółków - 

Dobieszczyzna - Jarocin
• linia nr 13 Jarocin-Góra- 

Jaraczewo
• linia nr 14 Jarocin - 

Jaraczewo - Borek Wlkp.
• linia nr 16 Jarocin - Rusko 

- Borek Wlkp.

Ziemia J a ro c iń sk a  rządzi |

Rozmowa z ADAMEM PAWLICKIM, g f
burmistrzem Jarocina

Jak pan ocenia to, co się wydarzyło na sesji budżetowej 
w powiecie?

To może mieć wpływ na wiele ważnych inwestycji, które w tych oko
licznościach nie zostaną wykonane. Myślę tu o ścieżce rowerowej Jarocin 
- Wilkowyja, drodze Zakrzew - Golina i wielu innych. Trudno zrozumieć 
logikę postępowania tych ludzi (radnych powiatowych - przyp. red.). To 
kilku frustratów, no i radni z PSL-u wkurzeni, że ich radna (radna rady 
miejskiej Katarzyna Szymkowiak, która straciła mandat, bo prowadziła 
działalność na majątku gminy Jarocin - przyp. red.) popełniła błąd i teraz 
na nas się wyżywają, jakbyśmy to my byli temu winni. A najważniejsza 
przyczyna - boli ich to, że gmina Jarocin ma tyle pieniędzy na inwestycje, 
że w naszej gminie tyle się robi.

Czy będzie jakaś reakcja ze strony gminy Jarocin na ten bunt 
w powiecie?

Pierwsza konsekwencja będzie taka, że Jarocińskie Unie Autobusowe 
od 1 stycznia nie będą jeździć do gmin ościennych. Zawieszamy wszystkie 
połączenia. Niech radni powiatowi, bo to na nich ciąży ten obowiązek, 
załatwiają sobie z prywatnym przewoźnikiem, żeby im to zapewnił. My 
dokładamy, kupujemy nowe autobusy, zapewniamy transport, a oni 
zachowują się tak, jakby nam robili łaskę. To jest nasza spółka i ma 
służyć naszym mieszkańcom. Jeśli będziemy rozmawiali na temat 
kursów do innych gmin, to tylko z burmistrzami i wójtem. Jak tu będzie 
wola współpracy, to nikomu nie będziemy robili na złość.

Jest pan szefem Stowarzyszenia Ziemia Jarocińska, powiatowi 
radni z klubu ZJ zagłosowali przeciwko projektowi budżetu starosty 
z Z i Co zamierza pan z tym zrobić?

Tych dwóch radnych - Zbigniew Kuzdżat i Mariusz Stolecki nie są 
członkami stowarzyszenia, ale są w klubie ZJ. W związku z tym, co się 
stało zastanawiamy się, czy ich nie usunąć z klubu skoro mają inną wizję 
i nie chcą realizować wspólnego programu.

Radni w powiecie ciągle podkreślają, że burmistrz Jarocina 
wywiera za duży wpływ na starostę i na to, co dzieje się w powiecie. 
Czy to prawda?

Oczywiście, że tak jest. Przecież wszyscy jesteśmy z Ziemi Jarocińskiej. 
Ziemia Jarocińska rządzi. Ja jestem z Ziemi Jarocińskiej i odpowiadam 
za to, co się dzieje. Ja wiem, że to wielu boli, ale muszą nad tym przejść 
do porządku dziennego. Tak mieszkańcy wybrali. Ja za to odpowiadam, 
a Bartek Walczak jest starostą z Ziemi Jarocińskiej, to kto ma tam rządzić? 
Nie może każdy radny z osobna rządzić, bo będzie chaos - taki właśnie, 
jak jest teraz, bo oni wszyscy chcą rządzić powiatem.

Rozmawiała
ANNA KONIECZNA

O G Ł O S Z E N I A

U lic z n a  w r ó ż k a  
p r z e p o w ie d z ia ła  je j  
d o b r a  p r z y s z ło ś ć  
i s k r a d ła  8 0 0  z ł

Z potrzeby serca chciała dać pienią
dze osobie narodowości romskiej. Przy 
okazji pozwoliła się wciągnąć w uliczną 
wróżbę. Dowiedziała się, że czekają fan
tastyczna przyszłość, ale straciła 800 zł.

Jarocińscy policjanci prowadzą 
postępowanie w sprawie kradzieży pie
niędzy 41-letniej mieszkance Jarocina. 
Zdarzenie miało miejsce w Jarocinie 
w czwartek 15 grudnia około 13.00. Ko
bieta szła z-matym dzieckiem ulicą Wro
cławską. Na skrzyżowaniu z ul. Hallera 
zauważyła stojącą kobietę narodowości 
romskiej. - Podeszła do niej tak sama z sie
bie, chciała dać jej złotówkę. Jarocinianka 
wyciągnęła przy nieznanej kobiecie portfel, 
a ta zobaczyła, że ma więcej pieniędzy. 
Zaproponowała, że jej powróży, to będzie 
miała szczęście - relacjonuje ml. asp. 
Agnieszka Zaworska, rzecznik prasowy 
Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie.

4 1 -latka dała się wciągnąć w ulicz
ną wróżbę. Przekazała obcej kobiecie 
pieniądze, a taje wymieszała z kartami. 
Jarocinianka dowiedziała się, że jej przy
szłość maluje się w kolorowych barwach, 
po czym kobieta narodowości romskiej 
oddała jej pieniądze. - Na zakończenie 
spotkania powiedziała jarociniance, że 
będzie miała szczęście. Miała jeszcze po
wiedzieć: „Jak mnie pani jeszcze kiedyś 
spotka, to za każdym razem będzie mi 
pani dawała złotówkę za to, że tak dobrze 
wywróżyłam ” - dodaje rzeczniczka policji.

Kobiety rozstały się w miłej atmos
ferze. 41-latka udała się do banku, aby 
zapłacić rachunki i tam zorientowała 
się, że w portfelu brakuje jej 800 zl.

(era)
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Tomasz Kosiński
Przewodniczący

Rady

Mirosław Patcrczyk
Wójt Gminy 

Kotlin

Świąt wypełnionych radością i miłością, 
niosących spokój, odpoczynek 

i harmonię wewnętrzną. 
Nowego Roku spełniającego 

wszelkie marzenia, 
pełnego optymizmu, wiary, 

szczęścia i powodzenia. 
Mieszkańcom Nowomiejskiej Gminy 

życzą
P rzew o d n iczący  R ady  W ójt G m iny
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TUTAJ UZYSKASZ BEZPŁATNE INFORMACJE

Główny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Poznaniu

61-714 Poznań, al. Niepodległości 34 
Godziny pracy: pon. 7.30-18.00 

wt.-pt. 7.30-15.30 
Telefony do konsultantów:

(61) 626 61 93, (61) 626 61 92, (61) 626 61 90

; Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Kaliszu

62-800 Kalisz, ul. Rumińskiego 2 
Godziny pracy: pon. 8.00-18.00 

wt.-pt. 8.00-16.00 
Telefony do konsultantów:

I (62) 595 69 47,(62) 766 40 22

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Koninie

62-510 Konin, ul. Zakładowa 4 
Godziny pracy: pon. 7.00-17.00 

wt.-pt. 7.30-15.30 
Telefony do konsultantów:

(63) 240 85 35,(63) 249 31 02

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Lesznie

64-100 Leszno, pl. Tadeusza Kościuszki 4b 
Godziny pracy: pon. 8.00-18.00 

wt.-pt. 7.00-15.00 
Telefony do konsultantów:

(65) 529 68 06, (65) 525 69 66

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Pile

64-920 Pita, ul. Grunwaldzka 2 
Godziny pracy: pon. 7.00-17.00, 

wt.-pt. 7.00-15.00 
Telefony do konsultantów:

(61) 650 62 33,(61) 650 62 35

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Nowym Tomyślu

64-300 Nowy Tomyśl, ul. Poznańska 33 
Godziny pracy: pon. 7.30-17.30 

wt.-pt. 7.30-15.30 
Telefony do konsultantów:

(61) 650 63 71,(61) 650 63 72

■  Panie Dyrektorze, ile konkursów 
planow anych je s t w 2 0 1 7  r. w  ra
m ach W ielkopolskiego Regionalne
go Program u O peracyjnego na lata 
2 0 1 4 -2 0 2 0 ?
Łącznie 53, z czego 35 - w ramach 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego (na twarde inwesty
cje, na przedsiębiorczość, budowę 
infrastruktury) i 18 - w ramach Eu
ropejskiego Funduszu Społecznego.
■  J a k ą  kw otę  p rze z n a c z o n o  na  
w szystkie konkursy?
Ok. 2 mld zl. Dzisiaj mamy już za
kontraktow anych 25 % środków. 
Mieliśmy wskazania, żeby zrobić do 
końca tego roku 19 %. Rada Mini
strów opracowała plan zwiększenia 
efektywności wdrażania Funduszy 
Europejskich. Mówi się często, że 
samorządy województw, które są od
powiedzialne za Regionalne Programy 
Operacyjne, zwalniają wykorzystanie 
środków i nie przeprowadzają kon
kursów. My pokazujemy, że tak nie 
jest. Każda instytucja zarządzająca 
programem regionalnym, a  więc za
rząd województwa musi się rozliczyć 
przed Komisją Europejską z realiza
cji programu operacyjnego: pokazać 
ilość planowanych inwestycji na kon
kretne kwoty, wskaźniki. (...) Zarząd 
województwa stara się więc wydawać 
te pieniądze jak najlepiej.
■  W ielkopolska nie ma w ięc pro
blem ów  z w ydaw an iem  środków  
z Funduszy Europejskich?
Można się pochwalić i powiedzieć, 
że akurat Wielkopolska wiedzie prym 
wśród województw najlepiej wydają
cych środki unijne. Na ile wszystkie 
pieniądze będą dobrze wydane, po
każe przyszłość. Jesteśmy na dobrej 
drodze.
■ Jak ie  możliwości w sparcia z Fun
duszy Europejskich będą  w 2 0 1 7  r. 
d la  m ałych  i ś red n ich  p rz e d s ię 
biorstw?
Generalnie są środki w ramach Dzia
łania 1.5 - konkurencyjność przedsię
biorstw. Planujemy jeden nabór (w II 
kwartale przyszłego roku). Wiele pro
jektów zostało już wybranych w na
borze, który miał miejsce w ubiegłym 
roku. Kwota przeznaczona na konkurs 
wynosi 60 min zł.
Oprócz tego mamy 150 min zl - dla 
przedsiębiorczości na rozwój infra
struktury badaw czo-rozw ojow ej. 
Ogłoszony będzie jeden konkurs, 
w IV kwartale.
■  W  ram ach których osi prioryteto
wych - działań WRPO 2 0 1 4  +  MŚP 
mogą ubiegać się o dofinansowanie?
W ramach wspomnianej Osi Priory
tetowej 1. Zawarta jest w niej rów
nież struktura badawczo-rozwojowa 
w przedsiębiorczości, a więc np. Dzia
łanie 1.2. Ta oś generalnie dotyczy 
wsparcia konkurencyjnej gospodarki 
i jej rozwoju. Jest również Działa
nie 1.3 - wsparcie przedsiębiorczo
ści i infrastruktury na rzecz rozwoju 
gospodarczego. Mamy tu wsparcie 

• instytucji otoczenia biznesu, inkubacji 
przedsiębiorstw czy nawet wsparcia 
terenów inwestycyjnych. Planowane 
są tutaj dwa konkursy - Poddziałanie
1.3.1 i 1.3.2 (inkubacja - III kwartał,

FUNDUSZE EUROPEJSKIE - MOŻLIWOŚCI WSPARCIA W 2017 ROKU
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TYLE KONKURSÓW BĘDZIE 

PRZEPROWADZONYCH 

W  2 0 1 7  ROKU

► 35
► 18

w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego, na kwotę ok. 1,5 mld zł

w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego, na kwotę ok. 0,5 mld zł

15 min zł, wsparcie Instytucji O to
czenia Biznesu, również III kwartał, 
50 min zl).
■  Na jakie przedsięw zięcia m ożna 
uzyskać dofinansow anie i co należy 
zrobić, aby je otrzym ać?
To jest szerokie zagadnienie. Jeśli 
mówimy np. o inkubacji przedsię
biorstw, to jest zapewnienie przed
siębiorstwom w początkowej fazie 
działalności tzn. do 24 miesięcy, usług 
potrzebnych do funkcjonowania (np. 
udostępnienie infrastruktury, usługi 
prawne, księgowe, doradztwo, wspar
cie na zakup środków trwałych).
■  Jakie działania b ędą  szczególnie 
w spierane w ram ach  przedsiębior
czości?
Planujemy wspierać efektywność ener
getyczną w przedsiębiorstwach. Dzię
ki przeznaczonym na ten cel środkom 
ma się odbywać modyfikacja proce
sów technologiczno-pródukcyjnych 
po kątem efektywności energetycznej 
czy inwestycje w zakresie instalacji

wytwarzania energii ze źródeł od
nawialnych.
■  W jaki sposób?
Chodzi np. o przebudowę linii pro
dukcyjnej czy zastosowanie energo
oszczędnych technologii produkcji, 
zastosowanie odzysku energii, wy
korzystanie energii ciepła odpadowe
go czy systemu zarządzania energią. 
Właśnie te działania chcemy wesprzeć 
w konkursie planowanym na przy
szły rok - tego nie było w pierwszym 
konkursie dla przedsiębiorców (tam 
postawiono nacisk na wsparcie inno
wacyjnych projektów).
■ Jed n y m  z działań, które szczegól
nie in teresu ją  naszych czytelników 
jest w sparcie dla osób bezrobotnych 
i biernych zaw odow o. Jak ie  będą  
możliwości w tym  zakresie?
Tutaj rekomendujemy Działanie 6.3 
„Samozatrudnienie i przedsiębior
czość”. To wsparcie dla osób, które 
chcą rozwijać przedsiębiorczość i chcą 
założyć pozarolniczą działalność go

spodarczą. Konkurs planowany jest 
w II kwartale 2017 r. (przewidziano 
tu 59,5 min zł).
■ Jak iego  rodzaju będzie to pomoc?
Np. diagnoza kompetencji zaw o
dowych w zakresie prow adzenia 
działalności gospodarczej, szkole
nia, doradztwo przygotowujące do 
rozpoczęcia działalności, dotacje, 
pożyczki, wsparcie pomostowe w po
staci usług doradczo-szkoleniowych 
o charakterze specjalistycznym.
■  Kto może być beneficjentem ? 
Wszystkie podmioty z wyłączeniem 
osób fizycznych nie prowadzących 
działalności gospodarczej lub oświa
towej. G rupą docelową, do której 
to wsparcie będzie kierowane, będą 
osoby bezrobotne, bierne zawodowo 
powyżej 29. roku życia.
W III kwartale będzie również konkurs 
w ramach Działania 6.2 „Aktywizacja 
zawodowa”. Do rozdysponowania 
przewidziano ponad 90 min zl. Nabór 
będzie ogłaszał Wojewódzki Urząd

Pracy w Poznaniu. Grupą docelową 
będą osoby bezrobotne, poszukujące 
pracy, bierne zawodowo. Beneficjen
tem, czyli zgłaszającym projekt, mogą 
być wszystkie podmioty z wyłącze
niem osób fizycznych nie prow a
dzących działalności gospodarczej 
lub oświatowej.
■  Na co będzie można przeznaczyć 
te  środki?
Na instrumenty i usługi rynku pracy 
wskazane w ustawie o promocji za
trudnienia i instytucjach rynku pracy.
■  Na przykład jakie?
Identyfikacja osób pozostających bez 
zatrudnienia, w tym zdiagnozowanie 
potrzeb szkoleniowych, możliwości 
doskonalenia zawodowego, pośred
nictwo pracy, poradnictwo zawodo
we, staże, praktyki zawodowe, przy-

| ł gotowanie zawodowe dorosłych, 
j warsztaty lub szkolenia z zakresu 

jH  kompetencji kluczowych, dofinan- 
I sowanie przejazdów z miejsca za- 
|  mieszkania do miejsca szkolenia, 

wyposażenie lub doposażenie 
stanowiska pracy i inne działa
nia zatrudnieniowe, które mogą 
przyczynić się do aktywizacji 

I zawodowej.
|  ■  Nie wszyscy sobie świetnie 
f  radzą, potrafią odnaleźć się 
f i  na rynku pracy i w  swoim 
® środow isku. Z jakich m oż

liw ości b ę d ą  m ogły sko- 
V  rzystać podm ioty, których 

^  działalność adresow ana jest 
f do rodzin oraz osób zagro

dę- żonych społecznie?
Włączenie społeczne to Oś Priory

tetowa 7. Przewidziane są tu trzy kon
kursy w dwóch działaniach: „Usługi 
społeczne i zdrowotne” (Poddziałanie 
7.2.2.) i .Aktywna integracja” (7.1.2). 
Ten drugi konkurs organizuje Wo
jewódzki Urząd Pracy w Poznaniu, 
beneficjentami mogą być: podmio
ty ekonomii społecznej, organiza
cje pozarządowe, instytucje rynku 
pracy, jednostki organizacyjne jst 
i państwowe jednostki budżetowe. 
Finansowane będą projekty mające 
na celu integrację, aktywizację spo
łeczno-zawodową rodzin, środowisk 
zagrożonych ubóstwem lub wyklucze
niem społecznym. Formą aktywizacji 
społecznej jest np. pomoc w podjęciu 
decyzji dotyczącej wyboru lub zmiany 
zawodu. Wsparcie usług reintegracji 
i rehabilitacji społeczno-zawodowej 
świadczonych np. w centrach inte
gracji społecznej czy klubach inte
gracji. To też wsparcie edukacyjne 
- podniesienie poziomu wykształ
cenia lub jego dostosowanie do po
trzeb rynku pracy. Może to być np. 
finansowanie zajęć szkolnych zwią
zanych z uzupełnianiem wykształ
cenia na poziomie podstawowym, 
gimnazjalnym czy licealnym dla osób 
w wieku aktywności zawodowej. 
M ogą też być realizowane zajęcia 
w ramach kształcenia ustawicznego. 
W ramach obszaru zdrowotnego to 
jest np. wyeliminowanie lub złago
dzenie barier zdrowotnych u trud
niających funkcjonowanie w społe
czeństwie, powodujących oddalenie 
od rynku pracy. Może to być również

a F u n d u sz e  
E u ro p e js k ie

MINISTERSTW O
ROZWOJU

SAMORZĄD WOJEWÓDZTWA
WIELKOPOLSKIEGO

Unia Europejska Więcej bezpłatnych informacji znajdziesz na
Europejskie Fundusze w w w .funduszeeuropejskie.gov.pl

strukturalne i inwestycyjne oraz w Punktach Informacyjnych Funduszy Europejskich

Projekt jest współfinansowany w  ramach Konkursu dotacji dia prasy lokalnej na działania informacyjne dotyczące Funduszy Europejskich, ze środków Funduszu Spójności Unii Europejskiej
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finansowanie badań profilaktycznych, 
terapii psychologicznej czy rodzinnej, 
ćwiczeń usprawniających psycho
ruchowo, programu psychoterapii 
w zakładzie lecznictwa odwykowego 
dla osób uzależnionych od alkoholu, 
programu korekcyjno-edukacyjnego 
dla osób stosujących przemoc w ro
dzinie. To bardzo szerokie spektrum. 
Dwa konkursy ogłosimy w I kwartale, 
jeden w III. W sumie przewidziano na 
ten cel ponad 58 min zł.
■  Panie D yrektorze, rozm aw iam y 
o tych dz ia łan iach , które pew nie 
są  najbliższe naszym  czytelnikom , 
może najprostsze do zrozum ienia. 
J e d n a k  ty ch  d z ia ła ń  w ram ach  
w sparcia z Funduszy Europejskich 
je s t dużo  w ięcej i one w szystk ie 
dotyczą w łaściwie każdego z nas.
0  jakich jeszcze działaniach, kon
kursach również na duże kwoty, ale 
w innych ob sza rach , w arto  choć 
krótko powiedzieć?
Największe kwoty w konkursach 
w 2017 r. przewidujemy na: infra
strukturę drogową (ponad 213 min 
zł), ochronę przyrody, zapobieganie
1 likwidację skutków klęsk żywioło
wych, infrastrukturę zdrowotną i spo
łeczną (tu planowany jest konkurs na 
110 min zł), rewitalizację (170 min zł), 
gospodarkę odpadami (84 min zł).
■  Trudno wymieniać wszystkie dzia
łania, w szystkie konkursy, do kogo 
kierowane je s t w sparcie, kto może 
składać wnioski. O czym w arto p a 
m iętać?
Wszystkie informacje w zakresie moż
liwości otrzymania dofinansowania 
można uzyskać w naszych Punktach 
Informacyjnych Funduszy Europej
skich w: Poznaniu, Kaliszu, Koninie, 
Lesznie, Pile i Nowym Tomyślu. Nie 
trzeba odwiedzać ich osobiście. Można 
zadzwonić lub wysiać maila. Konsul
tanci organizują również wyjazdowe 
spotkania w poszczególnych miastach, 
powiatach (tzw. mobilne punkty in
formacyjne). Natomiast pracownicy 
urzędu organizują szkolenia dla po
tencjalnych beneficjentów oraz bene
ficjentów. Wszystkie informacje w tym 
zakresie zamieszczane są na bieżąco 
na naszej stronie internetowej www. 
wrpo.wielkopolskie.pl oraz na naszym 
profilu na Facebooku www.facebook. 
com/WRPOwielkopolska
■  Jak  zachęciłby Pan naszych czy
telników  do sięgania po Fundusze 
Europejskie?
Przede wszystkim nie bójmy się Fun
duszy Europejskich! Wiem, że może 
to być czasem utrudnione, jeśli ktoś 
w ogóle nie miał z nimi do czynienia 
i nie wie, jak się zabrać do tego tematu. 
Tutaj pomocą służą właśnie pracowni
cy punktów informacyjnych. Nie mogą 
wypełniać wniosków za potencjalnych 
beneficjantów, ale mogą powiedzieć, 
jak należy je wypełnić. Warto dodać, 
że część środków przekazywanych 
jest w systemie pozadotacyjnym , 
czyli w formie pożyczek (niskoopro
centowanych) lub poręczeń - inicja
tywa „Jeremie” (to środki również 
w ram ach naszego program u re
gionalnego). Rozwiązanie to  jest 
o tyle lepsze, że pozwala wesprzeć 
znacznie więcej projektów . Ta
kie wsparcie otrzym ało już ponad 
8 tys. firm. Taka pomoc daje dużą 
możliwość rozwoju przedsiębior
stwom. Namawiamy przedsiębiorców, 
by korzystali z tych środków i składali 
wnioski.
■  Nie pozostaje  w ięc nic innego, 
jak  m ieć dobry pom ysł i nauczyć 
się szukać informacji?
Tak, od pomysłu wszystko się zaczyna. 
Jeżeli nawet brakuje nam pewnego 
wykończenia koncepcji, dobrze jest 
przyjść do punktu informacyjnego, 
porozmawiać i zapytać o możliwości 
pozyskania środków finansowych.

Rozmawiała ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

► ŻERKÓW

M uszą cofnąć się z płotam i, 
żeby było oświetlenie

O zapisanie w przyszłorocznym 
budżecie środków na remont ulicy 
Wodnej w Chrzanie wnioskował 
radny Wojciech Raś. - Ja tak dużo 
mówię o tej ulicy, ale tam są dwa 
sklepy i ludzie przyjeżdżają z innych 
części Chrzana, ze Stęgoszy i Dębna, 
a w tym miejscu nie ma ani drogi, ani 
chodnika. Ona jest ciągle poprawia
na - na jesień i na wiosnę. Na tym 
odcinku od sklepu do miejsca, gdzie 
kończą się pierwsze zabudowania, 
za czworakami, za panią Wloszczyk 
ta droga jest najgorzej utrzymana 
w Chrzanie. W całej gminie niewie
le jest takich. Tam mieszka dużo 
ludzi i ruch jest duży. A poza tym to

sklep jest też taką matą firmą, więc 
budując infrastrukturę pomagamy 
przedsiębiorcom - podkreślił radny 
Raś.

Burmistrz Jacek Jędraszczyk 
twierdzi, że problemem w tym miej
scu jest przede wszystkim właściwe 
odwodnienie. - Jeżeli będzie zrozu
mienie w jedną i drugą stronę, to 
myślę, że środki wygospodarujemy. 
(...) Ulica Wodna, jak  sama nazwa 
skazuje, w czasie deszczu nut tej wody 
za dużo. To jest też częściowo wina 
mieszkańców, którzy trochę naroz
rabiali. Ici, co lam budowali, bo to 
trochę podnieśli, a resztę zasypali, 
a teraz są problemy, które trzeba

rozwiązać. Przy tej ulicy są też nasze 
budynki komunalne, które chcemy 
zrobić i ucywilizować. Ale najpierw 
trzeba wydać pieniądze na dokumen
tację, żeby wszystko było zrobione 
dobrze - wyjaśnił burmistrz.

Przy okazji w spom niał, że 
w Chrzanie planowana jest też bu
dowa oświetlenia przy ulicy Leśnej, 
ale warunkiem jest to, że ludzie 
cofną się z płotam i. - Niektórzy 
chyba myślą, że burmistrz zapomniał 
o tym zobowiązaniu. Prędzej doku
mentacja się zestarzeje. Pani sołtys 
ju ż  tam zaczęła prowadzić rozmowy, 
więc może w prezencie noworocznym 
wszyscy powiedzą: „cofamy się Czy

my mamy kogoś jeszcze gnębić za 
nielegalne zajęcie pasa drogowego? 
Niech weźmie to i rozbierze, a potem 
postawi nowy. Czy muszą mieć taki 
plot betonowy, przeciwpancerny, taki 
jaki budowali 50 lat temu? Przecież 
to jest prawie środek wsi. Mają gaz, 
wodę i kanalizację. A czy nie mogą 
mieć światła? Mogą. Najłatwiej było
by powiesić lampy m  słupach, ale one 
stoją np. na podwórkach. Ja ostatni 
czas na ten temat mówię. Myślę, że 
jak  pani sołtys po świętach z opłat
kiem się przejdzie, to to załatwi. Jak 
trzeba, to nawet mapę dostanie - za
kończył temat Jędraszczyk.

<ls)

O G Ł O S Z E N I E  -------
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JARACZEWO

Młodzi „czują klim at". Będą kolejne 
zabawy i inwestycje w  wiosce

J  - Jest dobrze, będzie... jeszcze lepiej - śmieją się m ieszkańcy Brzostowa. Niewielka wieś staia w tym roku inwestycjami. N ow a droga, 
chodnik, zjazd linowy, siłownia... - Pomysłów na rozwój m am y jeszcze więcej! - zapewniają członkowie rady sołeckiej.

- O, proszę spojrzeć. To 
wszystko jest nowe - chwali 
się Piotr Szymczak, soł
tys Brzostowa, wskazuje 
ręką na kuchnię z nowym 
wyposażeniem w świetli
cy wiejskiej. - Staramy się 
gospodarowaćjak najlepiej, 
to wszystko przecież jest dla 
ludzi i im właśnie ma służyć
- podkreśla. - Najbardziej 
cieszą rzeczy zrobione dla 
najmłodszych, jak np. wyciąg 
przed świetlicą wiejską, na 
którym mogą się przejechać
- informuje Danuta Łowiń- 
ska. Na dowód pokazuje 
filmik, który nakręciła la
tem swoją komórką. - Dla 
„slarszaków” mamy z kolei 
siłownię pod chmurką - do
daje z dumą.

Niewielka wieś w gmi
nie Jaraczewo z pewnością 
nie mogła w tym roku na
rzekać na brak inwestycji. 
Niedawno zakończyła się 
modernizacja drogi w stro
nę Dąbrowy, a w grudniu 
rozpoczęto roboty przy bu
dowie chodnika na wylocie 
do Góry. - Aktywizuje to lu
dzi, przed remontem drogi 
zebraliśmy się i w czynie

społecznym uporządkowa
liśmy pobocze - opowiada 
Szymczak.

Skąd w mieszkańcach 
tyle pozytywnej energii?
- Razem można więcej - 
komentuje z uśmiechem 
Renata Kowalska. - Rada 
sołecka to od jakiegoś czasu 
w większości młodzi ludzie, 
którzy „czują klimat” - żar
tuje Maciej Łowiński. Jak 
dodaje, dzięki inicjatywie 
sołtysa udało się już zor
ganizować sporo imprez, 
których wcześniej w wio
sce nie było. - Ot, choćby 
niedawne andrzejki - opo
wiada. - Oj nie, to nie tylko 
moje pomysły, ale całej rady 
soleckiej! - ripostuje na po
chwałę włodarz wsi. Dzięki 
temu, że członkowie rady 
mieszkają w różnych czę
ściach Brzostowa, udaje 
się „wychwycić” opinie 
większości mieszkańców.
- Zależy nam właśnie na 
tym, by z inwestycji korzy
stali wszyscy. W zeszłym  
roku wpadliśmy np. na 
pom ysł, żeby rozdzielić  
im prezy dla m łodszych  
i dla „starszaków”, takich

powiedzmy w wieku 50+
- opow iada Szym czak. 
Kolejne zabawy oczywi
ście przed nim i, w g ło 
wach są już także kolejne 
inwestycje.

Jak  się dow iedzieli
śmy, w planach jest m.in. 
nowy przystanek dla dzieci.
- Maluchów na wsi mamy 
sporo, około 50 na ponad 
270 mieszkańców. Nowy 
przystanek ma być nowo
czesny i przede wszystkim 
obszerniejszy, żeby wszyst
kie dzieci czekające na au
tobus się zmieściły - mówi 
Szymczak. Jego zdaniem, 
nic oczywiście nie byłoby 
możliwe bez przychylności 
władz. - Cieszymy'się, że 
dobrze w radzie „lobbuje” 
nasz radny, Tadeusz Pera. 
Tylko dzięki niemu i burmi
strzowi, udaje się realizować 
tak dużo naszych wniosków |
- podkreśla. Kolejne mają f
wpłynąć na biurko do urzę- J 
du już niebawem. - Wprzy- |  
szłości chcemy powiększyć s 
siłownię. Zainteresowanie J  
jest spore - zaznacza pani 1 
Renata. |

• JAKUB NOWAK §

C o  ro k u  
o r g a n iz o w a n y  je s t  

k u lig  d la  dzieci

N ie d a w n o  w  ś w ie tlic y  
z o rg a n iz o w a n o  m .in . 
a n d rze jk i d la  dzieci

KOTLIN

Z parkingu 
przy przedszkolu 
na okna do szkoły
j  Budowa parkingu przy ulicy Konopnickiej w Kotlinie podzieliła 
radnych. W projekcie przyszłorocznego budżetu przewidziano 
na ten cel 100 tys. zł.

Wielokrotnie kotłińscy rad
ni sygnalizowali problem braku 
miejsc parkingowych w okolicy 
szkoły. Na tymczasowy par
king zaadaptowano teren po 
placu zabaw dla przedszkola. 
W przyszłorocznym planie fi
nansowym wójt Kotlina zapisał 
100 tys. zł na budowę parkingu 
przy ul. Konopnickiej.

Za w spom nianą kwotę 
miałby być utwardzony ist
niejący teren oraz dodatkowo 
przygotowane miejsca pomię
dzy garażami a terenem zielo
nym. - Wyrażałem wielokrotnie 
swoje zdanie i będę się upierał, 
żetoniejest dobry pomysł. Pani

dyrektor też uważa, że parking 
po byłym placu zabaw w zupeł
ności by wystarczył. Tworzenie 
fragmentu ulicy na terenie szko
ły uważam za błąd. Uważam, 
że dla bezpieczeństwa dzieci 
jest to zupełnie niepotrzebne. 
Jestem zdziwiony, że idzie pan 
wójt w tę stronę - wypowie
dział się Tomasz Kosiński, 
przewodniczący rady.

Zgoła odmiennego zdania 
jest radny Krzysztof Szyszka. 
Tłumaczył, że ul. Konopnicka 
jest tak zakorkowana, zwłasz
cza w godzinach porannych 
i popołudniowych, że koniecz
na jest realizacja zaplanowa

nej inwestycji. - Samochody są 
pozastawiane z jednej i drugiej 
strony. Jest bardzo niebezpiecz
nie. Pojazdy zatrzymują się na 
chodniku - dowodził wiceprze
wodniczący rady.

Tomasz Kosiński złożył 
wniosek, aby na to zadanie 
pozostawić 25 tys. zł z prze
znaczeniem na utwardzenie 
tym czasow ego parkingu, 
a pozostałe 75 tys. zł prze
znaczyć na wymianę stolarki 
okiennej w Szkole Podstawo
wej w Kotlinie.

Głosowanie nad przyszło
rocznym budżetem zaplano
wano na 30 grudnia, (era)

KRZYSZTOF 
SZYSZKA 
w iceprzew odni
czący rady

Znam opinię mieszkańców, którzy 
wręcz domagają się, aby zrobić coś 
z ulicą Konopnickiej. Nie może być 
tak, że ktoś uważa, że tam parkingu 
nie powinno być z tą przebudową. 
Osobiście sądzę, że ta inwestycja 
udrożni ruch.

Oferty z Powiatowego Urzędu Pracy 

w Jarocinie zgłoszone w okresie 

od 13 do 19 grudnia

KRAJACZ, SZLIFIERZ, FREZER, 
SPAWACZ, M ALAR Z PRZEMYSŁOWY
Jaroma S.A. Jarocin
PRACOW NIK PRALNI CHEMICZNEJ. 
PRACOW NIK BARU/KEBAB
Top Ecco Grzegorz Ćwik - Lewiński Sochaczew 
(miejsce wykonywania pracy Jarocin)
PRACOW NIK OBSŁUGI KLIENTA
Nowak - Jarocin Drukarnia, Wydawnictwo, 
Reklama Marcin Nowak

EDYTA ORPEL 
dyrektor Szkoły 
Podstaw ow ej 
Kotlinie

Nie znam szczegółów inwestycji, bo 
nikt nie konsultował tego ze mną. Za
adaptowanie terenu po placu zabaw na 
parking rozwiązało problem parkowa
nia pojazdów przez nauczycieli. Myślę, 
że łatwiej jest też rodzicom dojechać 
do przedszkola. Na ulicy Konopnickiej 
trochę udrożnił się ruch kołowy. Miejsc 
parkingowych nigdy za wiele.

► G ło so w an ie  n ad  w n iosk iem  
p rzew o d n icząceg o  
T om asza K osińskiego

KOMISJA BUDŻETU
za - 5 radnych
przeciw - 2 radnych
wstrzymało się - 2 radnych

KOMISJA OŚWIATY
ża - 3 radnych
przeciw - 3 radnych

SPRZEDAW CA
Nowim Mariusz Nowicki Jarocin
KIEROW CA SAM OCHODU 
CIĘŻAROW EGO, REFERENT 
ADM INISTRACYJNO -BIURO W Y
Zakład Przemysłu Mięsnego Biernacki Golina
PRACOW NIK PRODUKCJI, 
PRZEDSTAWICIEL HANDLOW Y
RW. Shine Jarocin

STAN BEZROBOCIA ( STAN BEZROBOCIA
W POWIECIE JAROCIŃSKIM W POWIECIE JAROCIŃSKIM 
od 2 do 8 grudnia od 9 do 15 grudnia

liczba zarejestrowani liczba zarejestrowani
bezrobotnych ) bezrobotnych

1 .5 7 2  8 5  1 .5 5 9  61
wyrejestrowani wyrejestrowani, wyrejestrowani wyrejestrowani,

którzy podjęli pracę którzy podjęli pracę

(dane orientacyjne z PUP Jarocin)

http://www.ja
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-  Boimy się o swoje życie! - m ó w ią  

p r a c o w n ic e  G m in n e g o  O ś r o d k a  

P o m o c y  S p o łe c z n e j
J  - C o  je s z c z e  m u s i s ię  w y d a rzy ć ? !  C zy  n a p r a w d ę  k tó r a ś  z  n a s  
m u si zginąć, żeb y  w końcu  ten  m ężczyzn a  z o s ta ł  u karan y?! - pytają 
roztrzęsione pracownice Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Jaraczewie. Niedawno zostały fizycznie zaatakowane przez 
jednego z „podopiecznych”.

-  Ten człowiek jest nieobliczalny! Jak mamy 
pracować, jak mamy wykonywać swoje obowiązki, 
gdy żadna z nas nie czuje się w pracy, ale także po 
niej, bezpiecznie...? - B e rn a d e ta  Ś o łty s ia k , k ie 
ro w n ik  G m in n e g o  O ś ro d k a  P o m o c y  S p o łe cz n e j, 
p o d cza s  nasze j ro z m o w y  n ie  k ry je  łez. -Jak widać 
można bezkarnie zaatakować funkcjonariusza 
publicznego i dalej bezkarnie chodzić na wolności. 
To jest niedorzeczne! - d o d a je  ro z trz ę s io n a .

O d  ty g o d n ia  a tm o s fe ra  w  c a ły m  o ś ro d k u  
je s t  n ie z w y k le  n a p ię ta . P ra c u ją c e  ta m  k o b ie ty  
w p r o s t  m ó w ią ,  że  b o ją  s ię  o  s w o je  z d r o w ie  
i  ż yc ie . W s z y s tk o  p rz e z  je d n e g o  z  „ p o d o p ie c z 
n y c h ”  o ś ro d k a , k tó r y  o d  la t  w y k a z u je  a g re s yw n e  
z a c h o w a n ie . B y ły  ju ż  k rz y k i,  b y ty  w u lg a rn e  w y 
z w is k a  w o b e c  p ra c o w n ic . W e  w to re k , 13 g ru d n ia  
n ie b e z p ie c z n ie  p r z e k ro c z o n a  z o s ta ła  je d n a k  
k o le jn a  g ra n ic a .

-  W związku z tym, że złożono do nas kolejny 
wniosek o pomoc, musieliśmy pójść do jego domu 
i przeprowadzić tzw. wywiad środowiskowy. To 
ustawowy obowiązek i normalna procedura - o p o 
w ia d a  p a n i B e rn a d e ta . W n io s e k  s k ła d a ła  ż o n a  
m ę żc zy zn y  i to  z  n ią  p ra c o w n ic e  p rz e p ro w a d z a ły  
ro z m o w ę . - Podczas wywiadu środowiskowego mąż 
wnioskodawczym atakował, na początku słownie, 
znieważając pracowników ośrodka. Następnie

naruszył nietykalność fizyczną jednej z pracow
nic - o p o w ia d a  k ie r o w n ik  o ś ro d k a  p o m o c y .  
P rz e ra ż o n e  i  z a a ta k o w a n e  k o b ie ty  z a w ia d o m iły  
p o lic ję .

F u n k c jo n a riu s z e  p o tw ie rd z a ją  w s p o m n ia n e  
z d a rz e n ie . -  Pan zaczął wyzywać i znieważać słow
nie pracownice, krzyczał, że nie robią tego, co on 
chce, że nie dostaje takiej pomocy, jakiej oczekuje. 
Następnie szarpał za szalik jedną z pań, popychał 
i wypychał z mieszkania - w y l ic z a  A g n ie s z k a  Z a -  
w o rs k a , rz e c z n ik  ja ro c iń s k ie j p o lic j i .  J a k  z a z n a 
c za , m ę ż c z y z n a  o t r z y m a ł ju ż  w  z w ią z k u  z  ty m  
z a r z u ty  z n ie w a ż e n ia  o ra z  n a ru s z e n ia  n ie ty k a l
n o ś c i c ie le s n e j fu n k c jo n a r iu s z a  p u b l ic z n e g o . 
P rz y z n a je  ró w n ie ż ,  że  je s t  o n  d o s k o n a le  z n a n y  
n a  k o m e n d z ie  z  w c z e ś n ie js z y c h  in te rw e n c ji.

J a k  in fo r m u je  B e rn a d e ta  S o łty s ia k ,  a g re 

s y w n y  m ę ż c z y z n a  s p ra w ia  p ro b le m y  o d  n ie m a l 
d e ka d y . -  Ten pan miał już dwa wyroki za to, że 
nas wulgarnie wyzywał. Kary nie były jak widać do
tkliwe, nic zresztą nie zmieniły w jego zachowaniu. 
Teraz zaatakowałjuż moje pracownice fizycznie. Co 
będzie dalej, jeśli policja nie zareaguje? Przyjdzie 
tutaj z siekierą?! - p y ta  z d e n e rw o w a n a .

S z e fo w a  G O P S -u  p o in fo r m o w a ła  o  c a łe j 
s p ra w ie  s w o je g o  p rz e ło ż o n e g o ,  c z y l i  b u r m i
s trz a  g m in y , D a r iu s z a  S tru g a łę . T e n  ju ż  te ra z  
z a p o w ia d a ,  że  r ó w n ie ż  b ę d z ie  in te rw e n io w a ł 
u  k o m e n d a n ta  p o lic ji .  -  Wszyscy pamiętamy głośne 
w Polsce i tragiczne przypadki ataków na pracow
ników ośrodków pomocy społecznej. Tu potrzeba 
natychmiastowej i konkretnej reakcji ze strony 
służb! -  z a z n a c z a  z d e c y d o w a n ie  w ło d a rz .

-  Najgorsze jest to, że najpierw ci ludzie sami

„proszą” nas o pomoc, idziemy tam, bo musimy 
to zrobić, a potem jesteśmy tak traktowane - o p o 
w ia d a ją  p ra c o w n ic e  o ś ro d k a .

-  Ten człowiek od lat uprzykrza nam życie, 
tylko w tych czterech szufladach są jego pisma 
z ostatnich dwóch lat - p a n i B e rn a d e ta  p o k a z u je  
n a  sza fkę  w  s w o im  g a b in e c ie . -  Jestem bardzo 
rozczarowana brakiem natychmiastowej reakcji 
przez funkcjonariuszy KPP w Jarocinie na całą 
tak dramatyczną sytuację -  z a z n a c z a  w p r o s t  
k ie ro w n ic z k a . -Aprzecież to oni mają rns chro
nić... - d o d a je .

J a k  się d o w ie d z ie liś m y , p o lic ja n c i n ie  z a trz y 
m a li o d  ra z u  m ężczyzn y, p o n ie w a ż  „n ie  d o s z ło  d o  
b e z p o ś re d n ie g o  z a g ro ż e n ia  ż y c ia  lu b  z d ro w ia ” .

-  Jeśli szarpanie za szalik, co doprowadzało do 
duszenia, nie jest zagrożeniem, jeśli szarpanie za 
odzież nie jest zagrożeniem, to ja się pytam, co jest 
i jak można zdefiniować zagrożenie?! - z a s ta n a w ia  
s ię  z  k o le i z d e n e rw o w a n a  B e rn a d e ta  S o łty s ia k .

P o z o s ta je  p y ta n ie : c o  d a le j?  P o  z a rz u ta c h , 
k tó re  u s ły s z a ł ju ż  m ę ż c z y z n a , s p ra w a  p o w in n a  
t r a f ić  d o  p ro k u ra tu ry .  Z a  z n ie w a ż a n ie  p ra c o w 
n ic  G O P S -u  g r o z i m u  d o  r o k u  p o z b a w ie n ia  
w o ln o ś c i,  z a  n a ru s z e n ie  n ie ty k a ln o ś c i c ie le s n e j 
fu n k c jo n a r iu s z a  p u b lic z n e g o  t rz y  la ta  w ię z ie n ia .

Cjan)

Premier w Jarocinie? 
Sytuacja jest niepewna

- Premier Beata Szydło będzie 
w czwartek w Jarocinie w związku 
z programem Mieszkanie +  -  p o 
in fo r m o w a ł b u r m is t r z  w  t ra k c ie  
o s ta tn ie j ses ji. W  p o n ie d z ia łe k  n ie  
b y ło  w ia d o m o ,  c z y  d o  w iz y ty  sze
fo w e j rz ą d u  d o jd z ie . -  Sytuacja jest 
niepewna - t łu m a c z ą  u rz ę d n ic y .

K u  z a s k o c z e n iu  ra d n y c h  i  g o 
ś c i p ią tk o w e j s e s ji r a d y  m ie js k ie j 
- b u rm is t r z  A d a m  P a w lic k i o b w ie 
ś c ił ,  że  w  c z w a r te k  d o  J a ro c in a  
p rz y je d z ie  p re m ie r  B e a ta  S z y d ło . 
S z e fo w e j r z ą d u  to w a rz y s z y ć  m a  
m in is te r  b u d o w n ic tw a . - Rozpoczy
namyjako pierwsi w Polsce budowę 
Mieszkanie + ,  rząd musi wiedzieć, 
co finansuje - z a p o w ie d z ia ł s z e f 
g m in y . C h o d z i o  in w e s ty c ję  -  b u 
d o w ę  k i lk u s e t  m ie s z k a ń  - r e a l iz o 
w a n ą  w s p ó ln ie  p rz e z  J a ro c iń s k ie  
T o w a rz y s tw o  B u d o w n ic tw a  S p o 
łe c z n e g o  i F u n d u s z  T F I  B G K .  
W  ty m  c e lu , ja k  in fo rm o w a l iś m y ,  
o b a  p o d m io t y  p o w o ła ły  s p ó łk ę  
c e lo w ą .  C h o ć  B G K  o b s łu g u je  
r z ą d o w y  p ro g ra m  M ie s z k a n ie  + ,  
t o  J a r o c in a  n ie  b y ło  n a  m a p ie  
m ie js c , g d z ie  b u d o w a  m ie s z k a ń  
m a  b y ć  r e a l iz o w a n a  w  r a m a c h  
p o m y s łu  p a r t i i  rz ą d z ą c e j. P o ja w ia  
s ię  ta m  je d n a k  tz w . d r u g i  f i la r ,  
k tó r y  z a k ła d a  r z ą d o w e  w s p a rc ie  
d la  „ s p o łe c z n e g o  b u d o w n ic tw a  
c z y n s z o w e g o ” .

W  p o n ie d z ia łe k  w  U rz ę d z ie  
M ie js k im  w  J a r o c in ie  n ie ła tw o  
b y ło  u z y s k a ć  ja k ie k o lw ie k  in f o r 
m a c je  d o ty c z ą c e  w iz y ty  s z e fo w e j

rz ą d u . -  Trudno powiedzieć, czy wi
zyta pani premier jest pewna, biorąc 
pod uwagę sytuację, jaka w tej chwili 
jest w Warszawie - t łu m a c z y ł M i 
c h a ł F ija łk o w s k i,  s e k re ta rz  g m in y  
J a ro c in . -  Cały czas jesteśmy w kon
takcie i dogrywamy te szczegóły. Nie 
wiemy jednak, czy w czwartek nie 
zbierze się np. radą ministrów. Nie 
chciałbym, żeby to zostało odebrane 
tak, że to my wprowadzamy w błąd.

D o  z a m k n ię c ia  te g o  n u m e 
r u  „ G a z e ty ”  K a n c e la r ia  P re ze sa  
R a d y  M in is t r ó w  n ie  p o tw ie rd z i
ła  c z w a r tk o w e j w iz y t y  p r e m ie r  
w  J a ro c in ie .  W ia d o m o ,  że  p r z y 
ja z d  B e a ty  S z y d ło  m u s ia łb y  p o 
p r z e d z ić  c h o c ia ż b y  re k o n e s a n s  
B iu r a  O c h r o n y  R z ą d u . -  To nie 
myśmy zabiegali o tę wizytę, tylko 
zadzwoniono z zapytaniem, czy je
żelijesteśmy już po rozstrzygnięciu 
przetargu, ze wszystkimi pozwole
niami, ze spółkącelową i jesteśmy 
gotowi do odpalenia, rozpoczęcia 
budowy, to czy laka sytuacja może 
mieć miejsce. Oczywiście, że tak, 
bo my jesteśmy do tego przygoto
wani - t łu m a c z y  „G a z e c ie ”  o s o b a  
z w ią z a n a  z  s a m o rz ą d e m .

P r z y ja z d  p r e m ie r  S z y d ło  
z  p e w n o ś c ią  u c ie s z y łb y  lo k a ln y c h  
d z ia ła c z y  P ra w a  i S p ra w ie d liw o 
ś c i. C z y  s z y k u ją  c o ś  s p e c ja ln e g o  
n a  c z w a rte k  ? -  Przez te wydarzenia 
w Warszawie daję pięćdziesiąt pro
cent szans na wizytę pani premier 
- m ó w i ra d n a  L id ia  C z e c h a k .

(nba)

O G Ł O S Z E N I E

I N F O R M A C J A

Zarząd Powiatu Jarocińskiego w projekcie budżetu na rok 2017, 
który przekazał Radzie Powiatu zaplanował następujące inwestycje 
w gminach:

Jaraczewo: budowa ciągu pieszo-rowerowego Jaraczewo - Gola 75.000 zł, przebudo
wa drogi powiatowej nr 4183P Góra 300.000 zł, budowa chodnika w miejscowości 
Cerekwica przy drodze nr 4209P 300.000 zł.

Jarocin: bodowa łącznika drogi krajowej nr 11 z drogą nr 12; 75.000 zł, budowa 
łącznika pomiędzy ul. Bema a ul. Marii Curie - Skłodowskiej w Jarocinie, przebudo
wa drogi powiatowej Hilarów - Wola Książęca 940 000 zł, przebudowa ul. Szubianki 
w Jarocinie, budowa odcinka drogi klasy Z łączącego ul. Wrocławską z ul. Bema oraz ul. 
Wrocławską z ul. Śródmiejską wraz z budową ścieżki rowerowej w ciągu ul. Wrocławskiej 
i Śródmiejskiej 2 .000 .000 zł, przebudowa drogi powiatowej na odcinku Luszczanów 
- Tarce 900.000 zł.

Kotlin: opracowanie koncepcji budowy ścieżki rowerowej przy drodze krajowej nr 11 
z Kotlina do Witaszyc 50.000 zł, przebudowa drogi powiatowej nr 4200P w miejscowości 
Wilcza 250.000 zł.

Żerków: przebudowa drogi powiatowej w Brzóstkowie polegająca na dobudowie chodnika 
drugi etap 100.000 zł, przebudowa drogi powiatowej Żerków - Dobieszczyzna - granica 
powiatu 6.760.651 zł, przebudowa drogi gminnej Lisew - Ludwinów nr 620029P  
500.000 zł.

Podczas sesji budżetowej Rady Powiatu w dniu 15 grudnia 2016 roku radni PiS, PO, 
PSL, i SLD wycofali z porządku obrad punkty dotyczące podjęcia uchwały budżetowej 
na rok 2017. Przeciwni tej decyzji byli radni, członkowie klubu Ziemia Jarocińska (Le
szek Bajda, Janina Nicke, Julian Zegar, Mateusz Walczak, Mariusz Małynicz, Mikołaj 
Szymczak, Przemysław Franczak), od głosu wstrzymał się Mirosław Drzazga (PiS). 
Nieuchwalenie budżetu przez radnych powiatowych na rok 2017 będzie skutkowało 
brakiem możliwości realizacji wyżej wymienionych inwestycji oraz zagrozi utratą dofi
nansowania z UE dla szkół ponadgimnazjalnych w kwocie ok 3,5 min zł i dla Szpitala 
Powiatowego w Jarocinie w kwocie 2,2 min zł.

Starosta Jarociński 
Bartosz Walczak

http://www.jarocinska.pl
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► DYREKTOR DOMU POMOCY SPOŁECZNEJ W  KOTLINIE ODWOŁANY ZE STANOWISKA

Z e m s t a ,  n a c is k i  

i n ie ja s n e  i n t e r e s y
S ta ro s ta  B a r to s z  W a lc z a k  o d w o ła !  ze  s ta n o 

w is k a  J a n u s z a  K ra w c a , d y re k to ra  D o m u  P o m o c y  
S p o łe c z n e j w  K o t l in ie .  Z a rz u c a  m u  d o p u s z c z e n ie  
d o  n ie p ra w id ło w o ś c i w  w y d a tk o w a n iu  p u b l ic z n y c h  
p ie n ię d z y . O d w o ła n y  d y re k to r  n ie  z g a d z a  s ię  z  ty m i 
z a rz u ta m i i  tw ie rd z i,  że  s ta ro s ta  je s t  ty lk o  w y k o n a w c ą  
p o le c e ń  b u r m is t r z a  J a ro c in a  A d a m a  P a w lic k ie g o , 
k tó ry  c h c ia ł p rz e ją ć  k o n t ro lę  n a d  ja ro c iń s k im  P iS -e m .

W  z w ią z k u  z  tą  s y tu a c ją  a sys te n t s ta ro s ty  W o jc ie c h  
R a ś  w  p o n ie d z ia łe k  - 1 9  g r u d n ia  p rz e s ła ł d o  n a s z e j 
re d a k c ji k o m u n ik a t  p ra s o w y  n a s tę p u ją c e j tre ś c i: „ N a  
p o d s ta w ie  k o m p le k s o w e j k o n t r o l i  p rz e p ro w a d z o n e j 
o d  d n ia  4  lis to p a d a  2 0 1 6  r. w  D o m u  P o m o c y  S p o łe c z 

n e j im . M a r i i  K a c z y ń s k ie j w  K o t l in ie  i  w y k a z a n y c h  
w  n ie j n a ru s z e ń  d y s c y p lin y  f in a n s ó w  p u b l ic z n y c h ,  
p rz e p is ó w  g o s p o d a rk i n ie ru c h o m o ś c ia m i,  k o n t r o l i  
z a rz ą d c z e j,  n a ru s z e n ia  z a s a d  b u d ż e to w y c h  i n ie n a 
le ż y te g o  w y k o n y w a n ia  o b o w ią z k ó w  p ra c o w n ic z y c h , 
Z a rz ą d  P o w ia tu  w  d n iu  15 g ru d n ia  2 0 1 6  ro k u  p o d ją ł 
u c h w a łę  o  r o z w ią z a n iu  u m o w y  o  p ra c ę  z  d y re k to re m  
P a n e m  J a n u s z e m  K ra w c e m  z a w a r tą  n a  p o d s ta w ie  |  
u c h w a ły  Z a rz ą d u  P o w ia tu  z  d n ia  2 4  k w ie tn ia  2 0 1 4  1 
ro k u .  O d  p ią tk u  16 g ru d n ia  P a n  J a n u s z  K ra w ie c  je s t  2 
n ie o s ią g a ln y , n ie  p o d a ł p rz y c z y n  s w o je j n ie o b e c n o ś c i “  
w  p ra c y .”

(ann)

Początek kadencji, tuż po wyborach samorządowych jesienią 2014 roku burmistrz 
Adam Pawlicki zawarł koalicję z PSL-em (Marcin Półrolniczak z lewej) i PiS-em (Janusz 
Krawiec z prawej)

Moim zdaniem 
to jest zemsta
Rozmowa z JANUSZEM KRAWCEM,
odwołanym dyrektorem Domu 
Pomocy Społecznej w  Kotlinie, 
szefem struktur powiatowych Prawa 
i Sprawiedliwości w Jarocinie

■  Został pan odwołany ze stanowiska. Przyczyny 
podane przez zarząd pow iatu są dość poważne, 
m iędzy innym i naruszenie dyscypliny finansów  
publicznych. Jak do tego doszło?
Powiem po kolei. W Domu Pomocy Społecznej 
jeszcze w Zakrzewie przeprowadzony został au
dyt, który nie wykazał żadnych poważniejszych 
uchybień. A teraz - od listopada mieliśmy kon
trolę zleconą przez starostwo i prowadziła ją pani 
Krystyna Grygiel i nie mówię, że nie wykazała 
ona żadnych błędów. Były one związane przede 
wszystkim z przeprowadzką DPS-u z Zakrzewa 
do Kotlina. Wtedy mieliśmy pełną świadomość 
tego, co robimy. Oczywiście ja, jako dyrektor za to 
odpowiadam. Żeby to sfinalizować (wykończenie 
nowej siedziby DPS-u w Kotlinie - przyp. red.) 
jeszcze w 2015 r., bo i tak już przeciągnięty został 
termin oddania, to sprawy wykończeniowe i wy
posażenia poszły ze środków nie inwestycyjnych, 
a z bieżącego utrzymania. To poszło na zakup 
firan, kartuszy i tego typu rzeczy. W sumie jakieś 
160 tysięcy. Wszyscy - od starosty, skarbnika po 
członków zarządu powiatu - wiedzieli o tym, że to 
jest jedyna droga, żebyśmy w terminie zrobili tam 
uroczyste otwarcie. I wszyscy mieliśmy świadomość, 
że to nie powinno być tak finansowane. Nie sądzi

łem, że taka decyzja, którą wspólnie podjęliśmy, 
kiedykolwiek obróci się przeciwko mnie i przyczyni 
do mojego zwolnienia z powodu naruszenia dys
cypliny finansów publicznych.
■  Te błędy zostały wykryte przez kontrolę zleconą 
przez starostę?
Tak. Ta kontrola trwała. Uzgodniliśmy, że protokół 
pokontrolny omówimy ze spokojem po świętach. 
Pani Grygiel przyjechała do nas w czwartek (15 
grudnia - przyp. red.). Miała być w piątek, ale poja
wiła się dzień wcześniej. Tego dnia po południu była 
sesja rady powiatu. Ja byłem na tej sesji. Jeszcze 
rano asystent starosty Wojciech Raś dwukrotnie do 
mnie wydzwaniał, żebym na pewno byt. Już było 
mi to podejrzane. Pan starosta przed sesją jeszcze 
się szczerze ze mną przywita! i powiedział, żebym 
został po obradach, bo podsumujemy wyniki kon
troli, gdyż jest już raport. Ja się zdziwiłem: „Jaki 
raport?” A starosta na to: „Nie, nie, pani Krysia 
już raport zrobiła”. Wtedy zaczęło mnie niepokoić, 
że coś się „kroi”. Po zakończeniu sesji stałem na 
korytarzu czekając na zarząd, a z gabinetu starosty 
wybiega Mirek Dłzazga (etatowy członek zarządu 
powiatu, członek Prawa i Sprawiedliwości - przyp. 
red.) blady jak ściana i mówi, że starosta chce 
złożyć wniosek o moje odwołanie ze stanowiska 
za naruszenie dyscypliny finansowej. Nie ukry
wam, że też mi się nogi ugięły. W tym momencie 
wychodzi sekretarz powiatu Ireneusz Lamprecht 
i mówi, że możemy iść do domu, bo zarząd po
wiatu, ńa którym miała byp rozpatrywana moja 
sprawa, się już dzisiaj nie odbędzie. Poszliśmy. Za 
godzinę dostałem informację, że zarząd się jednak 
odbył - bez obecności Mirka Drzazgi - i że mnie 
odwołano. Były cztery osoby: starosta Bartosz 
Walczak, wicestarosta Mikołaj Szymczak - obaj 
byli za moim odwołaniem, Zbyszek Kuzdżał byt 
przeciwny i Przemysław Franczak się wstrzymał. 
Stało się to bez mojego zapoznania z protokołem 
z kontroli. Mam też ogromne wątpliwości, czy 
członkowie zarządu zanim mnie odwołali mieli

możliwość zapoznać się z nim, ponieważ doku
ment ma prawie 70 stron. Poza tym ja, jako osoba 
kontrolowana, powinienem nie tylko zapoznać się 
z protokołem, ale go podpisać lub nie - z jednocze
snym wyjaśnieniem przyczyn. Zgodnie z ostatnimi 
punktami miałem również prawo zgłoszenia w ciągu 
siedmiu dni zastrzeżeń i dodatkowych wyjaśnień. 
Nie dano mi takiej możliwości.
1 taka jest prawda o naszym „kochanym” staroście.
■  Sugeruje pan, że to nie wyniki kontroli byty 
przyczyną odwołania pana ze stanowiska? Jaka za
tem  była ta prawdziwa przyczyna w  pana ocenie? 
Ja w tej sytuacji nie mam nic do stracenia i powiem 
wszystko. Moim zdaniem to jest zemsta. Pierwsza 
sprawa to to, że Adam Pawlicki (burmistrz Ja
rocina - przyp. red.) chciał przejąć kontrolę nad 
PiS-em w Jarocinie. Ja mu to uniemożliwiłem. 
Chciał mi wcisnąć ponad dwadzieścia deklaracji 
członkostwa swoich ludzi. Byli to jacyś dziwni lu
dzie ściągani na siłę, którzy wcześniej pluli na PiS, 
a nagle feraz byli przedstawiani jako nasi gorący 
sympatycy. Trochę mi Witek Czarnecki (poseł, do 
niedawna szef okręgu kańskiego PiS - przyp. red.) 
w tej kwestii pomógł i nie doszło do tego przejęcia. 
Z tego powodu zostałem też bez słowa wyjaśnienia 
wyrzucony z rady nadzorczej Jarocińskiego Towa
rzystwa Budownictwa Społecznego.
■  Próba przejęcia kontroli nad jarocińskim PiS-em, 
to pana zdaniem nie jedyna przyczyna zwolnienia. 
Jest ich więcej?
Kolejną sprawą jest słynny zarządca (zatrudnienie 
w DPS-ie firmy Sawpoi do zarządzania nierucho
mościami - przyp. red.). Do niedawna nie mogłem 
powiedzieć prawdy, bo też na siebie bym bat ukręcił. 
Pawlicki z Walczakiem szukali różnych rozwiązań. 
Zmusili mnie do zatrudnienia Sawarzyńskiego (mąż 
właścicielki Sawpolu - przyp. red.). Początkowo 
kazano zatrudnić go na stanowisku wicedyrektora 
DPS-u. A że ten pan nie miał wymaganego wy
kształcenia - ani wyższego, ani specjalistycznego 
- to wymyślili firmę zewnętrzną. I to mówię z pełną

odpowiedzialnością. Na początku pan Sawarzyński 
miał zarabiać 10 tysięcy złotych. Powiedziałem: 
„Jesteście panowie niemoralni”. Skończyło się na 7 
tysiącach (miesięczne wynagrodzenie firmy Sawpoi 
- przyp. red.), bo Pawlicki stwierdził, że za 5 tysięcy 
złotych pan Sawarzyński nie będzie rano wstawał 
z łóżka. To są słowa Pawlickiego. Nie dość tego, 
w ubiegłym tygodniu pan Sawarzyński przyszedł do 
mnie do biura i powiedział, że przyniesie ofertę na 
następny rok. Powiedziałem, że z nim nie podpiszę 
kolejnej umowy. A on na to: „Jak to, przecież ja 
mam z Adamem (burmistrz Jarocina - przyp. red.) 
załatwione”. To mówię mu, że jak ma z Adamem 
załatwione, to powinien iść do Adama. W minioną 
środę w obecności Mirka Drzazgi powtórzyłem 
to staroście Walczakowi. Powiedziałem, że może 
mnie zwolnić, aleja takiej umowy nie podpiszę. No 
i mamy skutek. Zostałem zwolniony.
Parę dni przed tymi wydarzeniami krążyła taka 
opinia, nawet sam Wojciech Raś (asystent sta
rosty - przyp. red.) o tym mówił, że pani Grygiel 
(prowadząca kontrolę w DPS-ie - przyp. red.) na 
Krawca nic szczególnego nie znalazła.
■  To, co pan mówi to pow ażne zarzuty.
Ja nie mam w tej chwili nic do stracenia. To co 
przedstawiłem jest faktem, choć zdaję sobie sprawę 
z tego, że poniosę dalsze konsekwencje, bo to ja 
podpisałem tę umowę z firmą Sawpoi. Wiem, że 
Mirek Drzazga potwierdzi moje słowa, że to jest 
prawda, że zostałem zmuszony do podpisania tej 
umowy. To jest wysoce niemoralne. Ręce opadają, 
gdy się słyszy, że za 5 tysięcy pan Sawarzyński nie 
będzie wstawał?! A pracownicy DPS pracują za 
płacę minimalną.
■  M a pan partię za sobą, stąd te odważne słowa?
Partia (PiS- przyp. red.) o tym wszystkim wie. 
Pawlicki musi mieć tę świadomość. To, co oni ro
bią, przechodzi wszelkie granice. Ja się nie boję, 
mogę to wszystko powiedzieć nawet przed sądem.

Rozmawiała 
ANNA KONIECZNA

Ja nie wywieram
nacisków na nikogo
Rozmowa z A D A M E M  PAWLICKIM, burm istrzem  Jarocina

Nie wiem, o co 
dyrektorowi chodzi
Rozmowa z BARTOSZEM W ALCZAKIEM, starostą jarocińskim l  J

■  Czy to prawda, że próbował 
pan przejąć kontrolę nad ja 
rocińskimi strukturami PiS-u?
Ja nie składałem deklaracji 
do PiS-u. Jeśli ktoś składał, 
to pewnie jacyś ludzie, którzy 
mają określone poglądy i się 
utożsamiają z daną organi
zacją. Ja nie namawiam do 
zapisywania się do partii. Nie 
jestem ani jakimś wielkim mi
łośnikiem, ani przeciwnikiem. 
Ale uważam, że powinni się 
ludzie angażować w życie spo
łeczne w stowarzyszeniach, czy 
partiach.
■  Czy w  odwecie za uniemoż
liw ienie tego zam iaru usunął 
pan Janusza Krawca z rady 
nadzorczej JTBS-u?
Ja natychmiast usunąłem pana 
Krawca z rady nadzorczej

JTBS-u, kiedy dowiedziałem 
się, że należy do pięciu orga
nizacji, w tym trzech rad nad
zorczych spółek, z których dwie 
należą do samorządu, a jedna 
do skarbu państwa i wszę
dzie pobierał wynagrodzenie. 
A zgodnie z moją interpreta
cją prawną, którą mam, może 
być tylko w jednej radzie nad
zorczej. Więc tu nie tylko jego 
zachłanność co do ilości tych 
rad nadzorczych, ale i łamanie 
prawa.
■  Czy w y w ie ra ł pan n a c i
ski na Janusza Krawca, aby 
z a tru d n ił - n a jp ie rw  pana  
M ariusza Saw arzyńskiego , 
a później firm ę jego żony - 
Sawpoi w  D PS-ie, a jeśli tak  
to dlaczego?
Ja nie wywieram żadnych

nacisków na nikogo. Ale jeśli 
dyrektor ulega jakimkolwiek 
naciskom, to takiego dyrektora 
należy natychmiast zwolnić.
■  Czy m ia ł pan w p ływ  na 
zwolnienie Janusza Krawca ze 
stanowiska dyrektora DPS-u? 
A on nie jest już dyrektorem 
DPS-u?
■  Nie. Zarząd powiatu odwo
ła ł go ze stanowiska.
Nacisków nie było. Tylko jego 
zaangażowanie, to jak wykonu
je swoją pracę może wpłymft 
na jego dalszą pracę lub nie. 
Jeśli ktoś działa ze szkodą dla 
swojego zakładu i na przykład 
zatrudnia wbrew temu, co uwa
ża, to zarząd ma powody, żeby 
go zwolnić.

Rozm awiała  
A N N A  KONIECZNA

■  Czy w ie d z ia ł pan o tym , że 
w yd atk i zw ią za n e  z w ykończe
n ie m  n o w e j s ie d z ib y  D P S -u  
w  Kotlinie sfinansowane zostały 
z p ien iędzy na b ieżące u trzy 
m anie  p laców ki i w y ra z ił pan  
na to  zgodę?
Z tego, co ja pamiętam sytuację 
sprzed roku, pan Krawiec miał 
dokonać wydatków w ramach 
budżetu placówki z pieniędzy, 
jakimi dysponował, jako jed
nostka. Natomiast, jeśli on miał 
środki na różnych paragrafach, 
to wiadomo, że jeśli miał więcej 
na bieżącym utrzymaniu, a miał 
wydatki inwestycyjne, to powinno 
nastąpić ich przeksięgowanie. 
W wyniku kontroli zostało stwier
dzone, że takie księgowanie nie 
miało miejsca.
■  Pan o tym  w ie d z ia ł, że  te

pien iądze zostały w  ten sposób 
w ydatkow ane?
To czy wydamy pieniądze z pra
wej, czy lewej kieszeni to jest 
jedno i to samo, bo to są jedne
■ i te same pieniądze. Ale chodzi 
o sposób księgowania.
■  Czy w yw iera ł pan naciski na 
Janusza K raw ca, aby za tru d n ił 
w  D P S -ie  na jp ierw  pana S aw a
rzyńskiego, a później firm ę jego 
żony - Sawpoi?
Nie. Absolutnie, nigdy takie rze
czy nie miały miejsca. Nie wiem, 
o co dyrektorowi może chodzić.
■  C zy Janusz K raw iec  zosta ł 
zwolniony ze stanowiska, ponie
w aż nie chcia ł podpisać um owy  
z firm ą  Saw poi na ko lejny rok? 
To nie jest prawdą. Kontrola 
w DPS-ie rozpoczęła się już 
na początku listopada. Została

ona spowodowana zapytaniami 
i uwagami komisji rewizyjnej (ko
misja składająca się z radnych 
powiatowych - przyp. red.). 1 to 
wyniki tej kontroli były podsta
wą zwolnienia pana Janusza 
Krawca.
■  Pan K raw iec m ów i o nagłym  
zakończeniu kontroli i o tym , że 
nie m iał możliwości zapoznania  
się z je j w yn ikam i, co w ięcej - 
tw ierdzi, że nawet zarząd powia
tu nie m iał takiej możliwości, bo 
jego zwolnienie zostało przepro
w adzone w  dużym  pośpiechu. 
Nic nie było robione w pośpiechu. 
Pan Krawiec mógł się odnieść do 
protokołu, nie zrobił tego. Nie 
podpisał się, żeby teraz móc kry
tykować zapisy tego protokołu.

R ozm aw ia ła  
A N N A  K O N IE C ZN A
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JARACZEWO

W ł a d z a  b ę d z i e  s t r z e l a ć  g o l e
J  Na pomocy radna Koźlik, w ataku radny Nowak, a szczęśliwa „13” dla burmistrza Strugały. Podczas listopadowej sesji klub 
GKS-u powiększył się o kilkunastu zawodników z... rady i urzędu gminy.

T y lu  s p o r to w c ó w  w  s a li o b ra d  
g m in n y c h  ra jc ó w  n ie  b y ło  c h y b a  
je sz cz e  n ig d y . P o n a d  8 0  m ło d y c h  
p i łk a rz y  z  G m in n e g o  K lu b u  S p o r
to w e g o  J a ra c z e w o  p r z y b y ło  n a  
o s ta tn ią  sesję , b y  z d a ć  re la c ję  ze 
s w o je j d z ia ła ln o ś c i.  A le  n ie  ty lk o  
p o  to ...

-  Ostatni raz takie spotkanie 
mieliśmy trzy lata temu, wtedy było 
nas jednak 45, dziś z kolei ok. 85 - 
w y lic z a ł J a ce k  K ra w c z y k ,  tre n e r  
i  n a  c o  d z ie ń  ta k ż e  k o o rd y n a to r  
G K S  J a ra c z e w o . -  Pomyśleliśmy, 
żebyście sami zobaczyli, na co idą 
pieniądze przeznaczane przez wła
dze. Bo w sumie zrzeszamy dziś 
112 zawodników i cały czas się 
rozwijamy - o p o w ia d a j tre n e r.

J a k  d o d a ł ,  o b e c n ie  t r e n u ją  
t r z y  g ru p y  z a w o d n ik ó w : d ru ż y n a  
ż a k ó w , o r l ik ó w  o ra z  m ło d z ik ó w  
s ta rs z y c h . -  Oprócz szkoleń i tre
ningów uczestniczymy oczywiście 
w  meczach okręgu kaliskiego. Naj
starsza grupa, pod moim kierun
kiem, ukończyła poprzedni sezon na 
2. miejscu, żaki były na 3. miejscu, 
a orliki na 5. miejscu - o p o w ia d a ł 
K ra w c z y k .  J a k  z a z n a c z a ł,  p la n y  
n a  p rz y s z ło ś ć  są  b a rd z o  a m b itn e . 
-  Chcemy iść do przodu nie tylko 
pod względem ilości zawodników, 
ale także pod względem jakości. 
GKS nie musi być klubem, z które
go po czasie zawodnicy odchodzą, 
możemy być klubem, do którego 
przychodzą z innych drużyn. Już 
dziś są zresztą tacy -  k o m e n to w a ł.  
W  p la n a c h  je s t  w ię c  m . in .  p o s z e 
rze n ie  o fe r ty  ta kż e  d la  p rz e d s z k o 
la k ó w  o ra z  w y ja z d y  n a  tu rn ie je  
m ię d z y n a ro d o w e .

N a  k o n ie c  p re z e n ta c ji o d b y -

Radny Zdzisław Nowak został przydzielony do ataku Dariusz Strugała otrzymał szczęśliwą „13"

Roman Gauza wręczył specjalne wyróżnienie - „Złotą Piłkę'

■ J Ę fr  J

Ł g ^ - r  | |

► W Y R Ó Ż N IE N IA  Z  O K A Z J I 4 0 - L E C IA  
K A L IS K IE G O  O K R Ę G O W E G O  Z W IĄ Z K U  
P IŁ K I  N O Ż N E J  O T R Z Y M A L I:

S re b rn e  o z n a k i:  Dariusz Strugała, Roman 
Skrzypczak, Sławomir Gruchała, Jerzy Jakubowski.

B rą z o w e  o d z n a k i:  Karolina Kupcińska, Piotr Biegun, 
Michał Glinkowski, Jacek Tracz

► W Y R Ó Ż N IE N IA  Z  O K A Z J I 7 0 - L E C IA  L U D O W Y C H  
Z E S P O Ł Ó W  S P O R T O W Y C H :

Dariusz Strugała, Roman Skrzypczak, Tomasz 
Twardowski, Jan Raczkiewicz, Jerzy Jakubowski, 
Roman Dworzyński, Waldemar Geldner

' ł a  s ię  n a jw a ż n ie js z a  c z ę ś ć  s p o 
tk a n ia .  -  Chcielibyśmy zwiększyć 
liczbę zawodników i zaprosić do 
gry... władze. Podajcie swoje dane, 
a zgłoszę was do rozgrywek -  ż a r to 
w a ł tre n e r. W  m ię d z y c z a s ie  d z ie 
c i w rę c z y ły  w s z y s tk im  r a d n y m , 
a  ta k ż e  w ła d z o m  g m in y  k o s z u lk i 
z  n a z w is k a m i. - Trafiliście z nume
rem, trzynastka towarzyszy mi prilz 
cale życie - ś m ia ł s ię  b u r m is t r z  p o  
o t r z y m a n iu  s w o je j .  J a k  z a z n a 
c za ł, c ieszy  g o  d y n a m ic z n y  ro z w ó j 
k lu b u  n a  p r z e s t r z e n i o s ta tn ic h  
la t .  -  To wielkie przedsięwzięcie, 
a nie ma nic piębuejszego niż praca 
z młodzieżą. Na ten sport i na tę 
działalność pieniądze z pewnością 
się zawsze znajdą - p o d k r e ś la ł .
-  W moim wieku jestem już chyba 
weteranem, ale... jeszcze bym zagrał 
■■ ś m ia ł s ię p rz e w o d n ic z ą c y  ra d y  
R o m a n  S k rz y p c z a k .

P o  w y jś c iu  m ło d z ie ż y  b y ł  te ż  
c z a s  n a  s p e c ja ln e  s p o r to w e  w y 
ró ż n ie n ia . R o m a n  G a u z a , c z ło n e k  
z a r z ą d u  K a l is k ie g o  O k rę g o w e 
g o  Z w ią z k u  P i łk i  N o ż n e j,  z  o k a 
z j i  4 0 - le c ia  in s t y t u c j i  w y r ó ż n i ł  
g m in n y c h  d z ia ła c z y  z a  ic h  w k ła d  
w  o rg a n iz a c ję  p i ł k i  n o ż n e j i za  
b u d o w a n ą  t u ta j  in f r a s t r u k tu r ę .  
Z a  d ru g ie  z  ty c h  d z ia ła ń  z w ią 
z e k  p rz y z n a ł ta k ż e  b u r m is t r z o w i 
o k a z jo n a ln ą  i  r z a d k ą  n a g ro d ę
-  „ Z ło t ą  P iłk ę ” .

S ła w o m i r  G r u c h a ła ,  c z łO i- 
n e k  z a rz ą d u  ra d y  w o je w ó d z k ie j 
z rz e s z e n ia  L u d o w y c h  Z e s p o łó w  
S p o r to w y c h  w  P o z n a n iu  p rz y z n a ł 
z  k o le i,  z  o k a z ji  7 0 - le c ia  d z ia ła l
n o ś c i,  o s o b n e  w y r ó ż n ie n ia  d la  
g m in n y c h  d z ia ła c z y .

(jan)

Ia ib ię  je s ie ń . M a  o n a  to  d o  s ieb ie , 
że g d y  na de jdz ie , ch ę tn ie  u c ie ka m y  d o  
c ie p ła . P o d o b n ie  je s t te ż  z  m y s z a m i. 
Te u  m o ic h  z n a jo m y c h  n a  D o ln y m  
Ś lą s k u , w p r o w a d z i ły  s ię  b e z  z g o 
d y  w ła ś c ic ie li d o  ic h  m ie s z k a n ia  d la  
g o ś c i i ro z p a n o s z y ły  p o  w s z y s tk ic h  
p o m ie s z c z e n ia c h . G d y  p o je c h a ła m  
d o  n ic h  n a  k ilk a  d n i w  o d w ie d z in y , 
u p r z e d z il i  m n ie  o  w s p ó łlo k a to ra c h  
i d a li  w o ln ą  rękę, je ż e li  c h c ia ła b y m  
się ic h  p o z b y ć . P o  d w ó c h  n ie p rz e 
s p a n yc h  n o ca ch  z  p o w o d u  c h ru p a n ia  
z a  s za fą , p o s ta n o w iła m  s k o rz y s ta ć  
z  p rz y z w o le n ia  i  z ro b ić  m y s z o m  eks
m is ję . P ró b o w a ła m  n a jp ie rw  zachęc ić  
je  p rz y  p o m o c y  m o je j la b ra d o rk i F id y  
d o  d o b ro w o ln e j w y p ro w a d z k i,  a le  
n ie s te ty  n ie  d a ły  s ię n a m ó w ić . U d a 
ła m  się w ię c  d o  ta m te js z e g o  s k le p u  
z  a r t y k u ła m i d la  ro ln ik ó w ,  a b y  z a 
s ię g n ą ć  ję z y k a , c o  w  ta k ie j s y tu a c ji 
z ro b ić  n a jle p ie j. P o  c ic h u  lic z y ła m  n a  
to ,  że us łyszę  o  n a jn o w s z e j m e to d z ie , 
k tó ra  b y ła b y  b e zb o le sn a , e k o lo g icz n a  
i n ie  w y m a g a ła b y  p o z b a w ie n ia  m y s zy  
ż y c ia , a le  n ie s te ty ...

S p r z e d a w c z y n i w  d o m o w y m  
fa r tu s z k u  w  k w ia tk i  r o z ło ż y ła  n a  
la d z ie  p rz e d e  m n ą  k ilk a  m o ż liw o ś c i,  
a le  ż a d n a  z  n ic h  n ie  w ró ż y ła  b e z k r 
w a w e g o  p o ż e g n a n ia . W id z ą c  m o ją

s k rz y w io n ą  m in ę , p r z y p o m n ia ła  s o 
b ie  o  je szcze  je d n e j fo rm ie  w  ksz ta łc ie  
n ie w in n ie  w y g lą d a ją c y c h  ró ż o w y c h  
p ła tk ó w . T y m  c o  m n ie  p rz e k o n a ło  d o  
z a k u p u  te g o  w ła ś n ie  a r ty k u łu ,  b y ł je j 
k o m e n ta rz : -  Ach wie pani, te płatki 
i tak nic nie dają. Klienci mówią, że 
myszy się nimi objedzą i czekają na 
więcej, bo chyba są bardzo smaczne, 
ale za to mało skuteczne. P o m y ś la 
ła m ,  że  to  ś w ie tn e  w y jś c ie .  N ie c h  
lo s  z a d e c y d u je , c z y  m y s z y  p rz e ż y 
ją ,  c z y  n ie . Ja  ty lk o  p o ro z s ta w ia m  
p o je m n ik i ,  a  re s z ta  t o  ju ż  b ę d z ie  
p rz e z n a c z e n ie . J a k  p o m y ś la ła m , ta k  
z ro b i ła m  i  t r o c h ę  s ię  z d z iw i ła m ,  b o  
ju ż  d ru g ie j n o c y  z a  s z a fą  z r o b i ło  s ię 
c is z e j. P o je m n ik i b y ły  p ra w ie  p u s te , 
a le  o f ia r  z a t r u c ia  n ig d z ie  n ie  z n a la 
z ła m . Ja  n ie  z n a la z ła m , a le  z ro b i ła  to  
F id y . G d y  z o r ie n to w a ła m  s ię , że m a  
w  p y s k u  m y s z , n a  z e w n ą trz  z w is a ł ju ż  
ty lk o  o g o n  g ry z o n ia . N im  z d ą ż y ła m  
z ro b ić  k ro k  w  je j  k ie ru n k u ,  o n a  z r o 
b i ła  w ie lk ie  o c z y  i g ło ś n o  p rz e łk n ę ła  
m y s z o w a te  m a łe  c o  n ie c o .

B la d y  s tra c h  p a d ł n a  m n ie  i  k o 
le ż a n k ę , k tó ra  s ta ła  o b o k .  W  p ie rw 
s z y m  o d ru c h u  c h w y c iła m  za  te le fo n  
i  s k o n ta k to w a ła m  s ię  z  w e te r y n a 
rz e m . J e g o  s p o k ó j u s p o k o ił ró w n ie ż  
i  m n ie . P o ra d z ił  m i p o je c h a ć  d o  a p 

te k i,  k u p ić  c o  n a jm n ie j 5 0  m l w o d y  
u t le n io n e j  i p o d a ć  j ą  s t r z y k a w k ą  
c z w o ro n o g o w i d o  p ic ia :  -Niechpani 
się nie martwi. Woda utleniona smaku
je tak obrzydliwie, że pies już po kilku 
łykach zacznie wymiotować i odda to, 
co zjadł ponadplanowo. Z  k o le ż a n k ą  
p o d z ie l i ły ś m y  się z a d a n ia m i:  ja  p i l 
n o w a ła m  F id y  z  n a d z ie ją ,  że s a m a  
z w y m io tu je  m y s z , a  o n a  p o je c h a ła  
d o  a p te k i p o  w o d ę  u t le n io n ą  o ra z  
o d p o w ie d n ie j w ie lk o ś c i s trz y k a w k ę . 
L a b ra d o rk a  a n i m y ś la ła  o  o d ru c h u  
w y m io tn y m . A n k a  w ró c iła  z  z a k u p a 
m i,  w ię c  n a p e łn i ła m  I 0 - m i l i l i t r o w ą  
s trzyka w kę  i  n a p o iła m  je j z a w a rto ś c ią  
p s a , k tó r y  s p o jr z a ł n a  m n ie  z  le k k im  
z d z iw ie n ie m ,  ja k b y  c h c ia ł  s p y ta ć : 
-  To już wszystko? O c z y w iś c ie , że t o  
n ie  b y ło  w s z y s tk o  i  n ie  m o g ło  b y ć . 
N a c ią g n ę ła m  k o le jn ą  p o rc ję  p ły n u ,  
a p o te m  je sz cz e  je d n ą ,  a le  e fe k ty  n a 
d a l d a w a ły  n a  s ie b ie  czekać . B u te lk a  
z ro b i ła  s ię  p u s ta . K o le ż a n k a  w s ia d ła  
w  s a m o c h ó d , a b y  p rz y w ie ź ć  k o le jn ą , 
ty m  ra z e m  n a  w s z e lk i w y p a d e k  p o 
d w ó jn ą  p o rc ję  w o d y  u t le n io n e j.  P o  
k o le jn y c h  5 0  m i l i l i t r a c h  m ó j p ie s  
s p o j r z a ł n a  m n ie ,  ja k b y m  c h c ja la  
g o  z a b ić .  P o w o li t r a c i !  ro z e z n a n ie , 
o  c o  m o ż e  c h o d z ić  w  te j z a b a w ie , 
a le  n a  p o m y s ł,  a b y  z w y m io to w a ć  n ie

w p a d ł.  P o m y ś la ła m , że  m a m  s zc zę 
ście , że je s t ta k i ła g o d n y , b o  w  in n y m  
p rz y p a d k u  c h y b a  ju ż  u s ły s z a ła b y m  
g ro ź n e  w a rc z e n ie , a  m o ż e  i  s t r a c i ła 
b y m  rękę. G d y  ta k  z a s ta n a w ia ła m  się 
n a d  d a ls z ą  k o n c e p c ją  i  s ię g a ła m  p o  
t r z e c ią  b u te lk ę , F id y  p o s z ła  w  k ą t, 
ja k b y  c h c ia ła  p o w ie d z ie ć : -  Daj mi 
się przez chwilę zastanowić. Może coś 
wymyślę sama... I  r z e c z y w iś c ie . P o  
k i lk u  m in u ta c h  s ie d z e n ia  w  k ą c ie , 
k iw a n ia  s ię  z je d n e j ła p y  n a  d ru g ą , 
o d w ra c a n ia  g ło w y  n a  m ó j w id o k , p ies 
z d e c y d o w a ł s ię  n a  o d d a n ie  m y s z y  
i  t o  w  c a ło ś c i.

L u b ię  je s ie ń .  P a m ię ta c ie  P a ń 
s tw o ,  ja k  M a g d a  U m e r  ś p ie w a ła  
o  n ie j?  -  Koncert jesienny na dwa 
świerszcze i wiatr w kominie, W ogro
dzie zasnął pod gruszą chochoł, I śni 
o pięknej dziewczynie, A Strach na 
wróble przydrożne wierzby liczy, Tań
cząc na miedzy w  objęciach polnej 
myszy... W  p io s e n c e  je s t  te ż  m o w a
0  ty m , że m y s z  rz u c iła  s tra c h a  i u c ie 
k ła  d o  s to d o ły .  M o ż e  g d y b y  „ m o ja  
m y s z ”  ró w n ie ż  d o  n ie j u c ie k ła , a  n ie  
d o  m ie s z k a n ia  z n a jo m y c h ,  t o  n ie  
p r z y p ła c i ła b y  te g o  s w o im  ż y c ie m
1 p o ś m ie r tn ą  k ą p ie lą  w  w o d z ie  u t le 
n io n e j.  K t o  w ie ...

ANNA MALINOWSKI

http://www.jarocinska.pl
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► ZATRUDNIENIE FIRMY 
DO ZARZĄDZANIA DPS-em 
JAK NAJBARDZIEJ ZASADNE

ł  D y r e k t o r  m i a ł  

z g o d ę  „ z  g ó r y ”

W  c z a s ie  p r z y g o to 
w y w a n ia  a r t y k u łu  „ F i r 
m a  p ro d u k u ją c a  w y ro b y  
ta r ta c z n e  z a rz ą d z a  D o 
m e m  P o m o c y  S p o łe c z n e j 
w  K o t l in ie ”  z w ró c i l iś m y  
s ię  d o  e ta to w e g o  c z ło n k a  
z a rz ą d u  p o w ia tu  M i r o 
s ła w a  D rz a z g i,  o d p o w ie 
d z ia ln e g o  z a  s p ra w y  z  z a 
k re s u  o p ie k i  s p o łe c z n e j,  

/  o  o d p o w ie d ź  n a  k i lk a  p y 

ta ń  d o ty c z ą c y c h  z a t r u d 
n ie n ia  f i r m y  S a w p o l d o  
z a rz ą d z a n ia  n ie ru c h o m o 
ś c ia m i w  D P S - ie  w  K o t l i 
n ie . D o  czasu  z a m k n ię c ia  
n u m e ru  G aze ty , w  k tó ry m  
a r t y k u ł z o s ta ł o p u b l ik o 
w a n y , n ie  o t r z y m a l iś m y  
je d n a k  o d p o w ie d z i.  Z o 
s ta ły  o n e  n a d e s ła n e  n a 
s tę p n e g o  d n ia .

(ann)

Pytanie: Jak pan, jako członek zarządu powiatu 
odpowiedzialny za sprawy z zakresu opieki społecz
nej ocenia zasadność zatrudnienia firmy Sawpol do 
zarządzania nieruchomościami DPS-u w Kotlinie? 
Odpowiedź: Zatrudnienie firmy Sawpol, bądź innej 
firm y świadczącej usługi w zakresie zarządzania 
nieruchomościami było jak najbardziej zasadne 
w okresie przejściowym, w którym stopniowo prze
noszono DPS z Zakrzewa do Kotlina oraz w czasie 
adaptacji jednostki w nowej siedzibie.
Pytanie: Czy pana zdaniem wynagrodzenie tej firmy
- 7 tys. zł (brutto) miesięcznie jest zasadne i ade
kwatne do zakresu obowiązków?
Odpowiedź: Wynagrodzenie dla firmy Sawpol w ww. 
okresie było jak najbardziej zasadne. W związku 
z zakończeniem realizacji powierzonych zadań, nie 
planuje się dalszego zatrudnienia ani firmy Sawpol, 
ani żadnej innej w roku 2017  (umowa z formą 
Sawpol została podpisana do końca grudnia 2016 r. 
przyp. red.).
Pytanie: Czy dyrektor DPS-u w Kotlinie konsultował 
zatrudnienie firmy do zarządzania nieruchomościami 
z zarządem powiatu, a w szczególności z panem 
i czy dostał na to zgodę?
Odpowiedź: W okresie przeprowadzki oraz adaptacji 
w nowej siedzibie, tak trudnym dla DPS, dyrektor 
Janusz Krawiec wskazywał szereg problemów do 
rozwiązania. Stąd nastąpiła konieczność wsparcia 
DPS-u firmą zewnętrzną. Na ten okres dyrektor miał 
moją zgodę na podjęcie takiego, moim zdaniem
- koniecznego rozwiązania.

N o w y  c h o d n i k  

w  C h o c i c z y
P r z y  n o w e j  n a 

w ie r z c h n i a s fa lto w e j n a  
u l i c y  P a r k o w e j u ł o ż o 
n o  te ż  n o w y  c h o d n ik .  
W s z y s tk o  d z ię k i  s p o n 
s o r o m ,  k t ó r y c h  u d a ło  
s ię  p o z y s k a ć  s o ł t y s o w i 
W in c e n te m u  P a w e lc z y 
k o w i.

P a ń s tw o  N a le w a jk o -  
w ie  z a k u p i l i  m a te r ia ły  n a  
d y w a n ik  o  d łu g o ś c i 6 6  m , 
a p a ń s tw o  K u ź n ia c c y  -  n a  
d łu g o ś c i 41 m . C h o d n ik  
m a  s z e ro k o ś ć  1 6 0  c m ,  
a o d  je z d n i  je s t  o d d z ie 
lo n y  k ra w ę ż n ik ie m . P rze d  
w ja z d e m  c ię ż k ic h  p o ja z 
d ó w  c h r o n ią  g o  s łu p k i  
b lo k u ją c e .  W y b u d o w a n y  
z o s ta ł  p rz e z  p r a c o w n i 
k ó w  in te rw e n c y jn y c h  z a 
t r u d n io n y c h  w  s o łe c tw ie  
o r a z  o s o b y  s k ie ro w a n e  
p r z e z  s ą d  d o  w y k o n y 
w a n ia  n ie o d p ła tn e j,  k o n 
t r o lo w a n e j p ra c y  n a  c e le ' 
s p o łe czn e . W a rto ś ć  te j in 
w e s ty c ji t o  o k o ło  3 0 .0 0 0

z ł.  -  Należy zaznaczyć, że 
sołectwo posiada własny 
sprzęt i narzędzia potrzeb
ne do wykonywania tych 
prac. Kupowano je przez 
lata z funduszy własnych
- p o d k r e ś la  W in c e n t y  
P a w e lc z y k .

W  p o d o b n y  s p o s ó b  
w y b u d o w a n o  ju ż  w  C h o 
c ic z y  o k o ło  1 .5 0 0  m  n o 
w y c h  c h o d n ik ó w  i  p rz e 
ło ż o n o  p ł y t k i  n a  o k o ło  
2 .0 0 0  m . Je sz c ze  w  ty m  
ro k u , je ś l i w a ru n k i a tm o s 
fe ry c z n e  n a  to  p o z w o lą ,  
n a  u l ic y  P a rk o w e j z o s ta 
n ie  w y ło ż o n y  p la c  p o d  
d ro b n y  h a n d e l.  -  Podczas 
rozmowy z panem Kut- 
niackim postanowiliśmy, 
że na wiosnę odnowimy 
kapliczkę „Serca Jezuso
wego " i uporządkujemy jej 
otoczenie - d o d a je  s o łty s .
-  Chciałbym podziękować 
sponsorom i liczę na dalszą 
dobrą współpracę.

(akf)

► O Ś W I A D C Z E N I A  M A J Ą T K O W E  -  J A R O C I N

Harley Davidson 
burmistrza i wózek 
widłowy radnego

P ra w ie  6 0 0  ty s ię c y  z ło ty c h  o s z c z ę d n o ś c i 
m ie l i r a d n i g m in y  J a ro c in  i b u rm is t r z  A d a m  
P a w lic k i w  20 15  r. L w ią  część te j k w o ty  s ta 
n o w iły  z a s o b y  w ło d a rz a  g m in y  - p o n a d  180 
tys ięcy. Tę s u m ę  z n a c z n ie  p rz e w y ż s z a ło  z a 
d łu ż e n ie  m ie js k ic h  rą jc ó w  i b u rm is tr z a  - to  
p ra w ie  8 9 0  tys ię cy  z ło ty c h , w  ty m  p ra w ie  6 0 0  
ty s ię c y  s ta n o w iło  z a d łu ż e n ie  A d a m a  P a w lic 
k ie g o .

W ię ks zo ść  m ie s z k a ła  w  d o m a c h  i m a ła  
w  s w o im  g a ra ż u  s a m o c h ó d , c z a s e m  n ie 
je d e n . M a r k i  i r o c z n ik  b y ły  b a rd z o  ró ż n e . 
T rz e b a  je d n a k  z a u w a ż y ć , że  n ie  g ó ro w a ty  
w ś ró d  n ic h  m ło d e  e g z e m p la rz e . N a jn o w 
szą  -  to y o tą  y a r is  h y b ry d  z  2 0 1 4  r. o  w a r 
to ś c i 5 0  ty s . z ł  je ź d z i ł  r a d n y  z  Z a k rz e w a

- R ysza rd  K o ło d z ie j.  W ś ró d  p o ja z d ó w  w p is a 
n y c h  w  o ś w ia d c z e n ia  m a ją tk o w e  b y ł H a r le y  
D a v id s o n  b u rm is trz a  P a w lick ie g o  z  2003  ro k u  
i w ó z e k  w id ło w y  ra d n e g o  M a rc in a  P ó łr o ln i-  
c za k a  -  ro c z n ik  20 13 .

N a jb a r d z ie j  im p o n u ją c ą  lis tę  d o c h o 
d ó w  m a  ra d n a  D a n u ta  M a ć k o w ia k  - je s t  
n a  n ie j aż  d z ie w ię ć  p o z y c ji,  m ię d z y  in n y m i 
d o c h o d y  z p ra c y  w  k i lk u  s p ó łk a c h  z w ią z a 
n y c h  z  g m in ą  J a ro c in  o ra z  z a s iłe k  re n to w y  
i u m o w y  z lecen ie  -  w  s u m ie  p o n a d  130 tys. z ł 
za  c a ły  2 0 1 5  ro k .

T a k i o b ra z  s ta n u  p o s ia d a n ia  o s ó b  rz ą 
d z ą c y c h  g m in ą  J a ro c in  w y la n ia  się z  a n a liz y  
o ś w ia d c z e ń  m a ją tk o w y c h  z a  2 0 1 5  ro k .

ANNA KONIECZNA

5 8 0 . 7 5 4 , 1 8  Z t  8 8 1 . 2 3 2 , 4 2  z t
o s z c z ę d n o ś c i m a ją  ja r o c iń s c y  r a d n i  ra z e m  
z b u r m is t r z e m  A d a m e m  P a w l ic k im

k r e d y t ó w  i p o ż y c z e k  s p ła c a ją  

r a d n i  i b u r m is t r z

Po kontroli oświadczeń majątkowych przez Urząd Skarbowy w Jarocinie okazało się, że radni popełnili 
szereg mniej lub bardziej znaczących błędów, dlatego część oświadczeń została przekazana ich autorom 
do poprawienia.

LECHOSŁAWA
DĘBSKA
Dochody

24.544,56 zł z tytułu świadczenia emerytal
nego, 19.862,50 zł dieta radnej Rady Miejskiej 
w Jarocinie

Oszczędności

3.691,49 zt konto bieżące, 5.069,43 zl konto 
oszczędnościowe, 700 USD

Nieruchomości

mieszkanie o pow. 50,7 m2 o wartości 140.000 zł, 
współwłasność z mężem

Kredyty

14.000 zł

RAJMUND
BANASZYŃSKI
Dochody

6.044,08 zt z tytułu posiadania 5.182 akcji Ener- 
gi S.A. (dywidenda), 69.807,63 zł z tytułu za
trudnienia w Energa-Operator S.A., 25.056,42 zt 
dieta radnego, przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Jarocinie, 9.165 zt dochód żony

Oszczędności

5.957,32 zt 

Nieruchomości

mieszkanie o pow. 108,76 m2, umowa uży
czenia, inne nieruchomości: pow. 0,9503 ha 
o wartości 52.834,78 zt, współwłasność z żoną

Samochody i inne pojazdy

ford focus C-max, 2004 r.

LIDIA
CZECHAK
Dochody

81.402,76 zt z tytułu zatrudnienia w Agencji Re
strukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, 13.300 zt 
dieta radnej Rady Miejskiej w Jarocinie

Oszczędności

3.480,98 zt 

Nieruchomości

dom o pow. 160 m2 o wartości 500.000 zt, 
wtasność majątek odrębny, dziatka pod do
mem o pow. 0,14 ha, wartość podana razem 
z wartością domu, wtasność majątek odrębny

Samochody i inne pojazdy

toyota yaris, 2008 r., wtasność, mazda 6,2008 r„ 
współwłasność majątek odrębny

Kredyty

64.585 zt kredyt w PKO BP na zakup domu

MARIUSZ
KAŹMIERCZAK
Dochody

20.000 z tytułu prowadzenia sklepu spożyw
czego „U Marianka", 25.952,51 zt z tytułu za
rządzania działalnością gospodarczą wspólnie 
z innymi osobami, 15.369,61 zt dieta radnego 
Rady Miejskiej w Jarocinie

Oszczędności

31.600 zt 

Nieruchomości

dom o pow. 130 m2na dziatce o pow. 1.198 m2 
o wartości 250.000 zt, inne nieruchomości 
o pow. 90 m2 o wartości 200.000 zt, współ
własność w udziale 1/5

Samochody i inne pojazdy

nissan micra, 2004 r., współwłasność

ADAM PAWLICKI 
- BURMISTRZ JAROCINA
Dochody

125 tys. zt z gospodarstwa rolnego, 26.110,67 zl 
z tytułu zasiadania w radzie nadzorczej i ko
misji rewizyjnej spółki Wodociągi Kępińskie, 
144.034,67 zt z tytułu zatrudnienia w Urzędzie 
Miejskim w Jarocinie, 4.340,67 zt z tytułu najmu 
i dzierżawy

Oszczędności

182.598,20 zt, 361,26 USD, 0,38 euro 

Nieruchomości

dom o pow. 414 m2 o wartości 800 tys. zt, wta
sność, z działką pod domem o pow. 205 m2 
o wartości 40 tys. zt, użytkowanie wieczyste, dom
0 pow. 179 m2 o wartości 150 tys. zt, wtasność 
dom o pow. 300 m2 o wartości 1 min zt, współ
własność, mieszkanie o pow. 48,09 m2 o wartości 
144,270 zt, z gruntem pod mieszkaniem o pow. 
77,24 m2, wtasność, gospodarstwo rolne o pow. 
71.3282 ha o wartości 1.925.000 zt, wtasność
1 współwłasność, inne nieruchomości o pow. 619 m2: 
o wartości 57.000 zt, wieczysta dzierżawa

Samochody i inne pojazdy

audi A 8 ,2005 r., Harley Davidson - 2003 r. 

Kredyty

579.300 zt kredyt w BGŻ na zakup ziemi

1 JAN
1 KRAKOWIAK

4P& j , Ą

Dochody

48.783 zt z tytułu świadczenia emerytalnego, 
19.687,50 zl dieta radnego Rady Miejskiej Ij 
w Jarocinie

Oszczędności 

1.500 zt 

Nieruchomości

mieszkanie o pow. 37 m2, lokatorskie 

Samochody i inne pojazdy

mercedes sport coupe C -16 0 ,2005 r.

Kredyty

17.480 zt kredyt konsolidacyjny w Santander 
Consumer Bank, 45.000 zt Credit Agricole Bank

(diety są meopodatkowane i wypłacane miesięcznie w sposób ryczałtowy, za każdą nieobecność kwota jest 
pomniejszana, np. przy diecie 1.850 zt nieobecność na sesji kosztuje radnego ponad 460 zt, na komisji - 370 
zt, a spóźnienie o 20 min - 277 zt)

PRZEMYSŁAW
MASŁOWSKI
Dochody

83.808,58 zt z tytułu zatrudnienia w Powiato
wym Centrum Pomocy Rodzinie w Jarocinie, 
13.212,50 zt dieta radnego Rady M ie jsk ie j' 
w Jarocinie

Oszczędności

5.500 zt 

Nieruchomości

mieszkanie o pow. 47,9 m2 o wartości 120.000 zt, 
spółdzielcze własnościowe

Samochody i inne pojazdy

ford focus 1,6,2011 r.
.................................. .................................. J
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JOZEF
BAUMAN
Dochody

22.706,34 zt z tytułu zatrudnienia w Paged 
Meble, 13.086,25 zł dieta radnego Rady Miej
skiej w Jarocinie

Nieruchomości

dom o pow. 83 m2 o wartości 56.000 zł, wła
sność, budynek gospodarczy 30 m2, działka 
o pow. 0,25 m2

ROMUALD
GRUCHALSKI
Dochody

38.009,40 zt z tytułu świadczenia emerytalnego, 
7.840,10 zł z tytułu ryczałtu kuratorskiego, 
14.962,50 dieta radnego Rady Miejskie w Ja
rocinie

Oszczędności

1.402,89 zt 

Nieruchomości

mieszkanie o pow. 73 m2, lokatorskie, działka 
pracownicza o pow. 420 m2, użytkowanie

Samochody i inne pojazdy

mazda MX5,2003 r.

Kredyty

12.234,64 zt ROR PKO BP

I ZDZISŁAWA ^  ..Ą
]  PILARCZYK i fj*

Dochody

15.840,24 zł z tytułu świadczenia emerytal
nego, 16.157,31 zł dieta radnej Rady Miejskiej 
w Jarocinie

Oszczędności

12.572 zł 

Nieruchomości

dom o pow. 110 m2 o wartości 200.000 zł, 
współwłasność

Samochody i inne pojazdy

audi A 6 ,2001 r.

PAWEŁ
ADAMKIEWICZ
Dochody

31.823,04 zł z tytułu prowadzenia działalności 
gospodarczej -  naprawa i konserwacja urządzeń 

i elektrycznych (zamknięta we wrześniu 2015 r.), 
7.597,95 zt z tytułu zatrudnienia w PRD Drobud 
(od października 2015 r.), 1.310,40 zł z tytułu 
wynagrodzenia za inkaso podatków, 22.041,25 zt 
z tytułu diety sołeckiej i radnego, 29.332,19 zł 
dochód żony

Oszczędności

15.551,10 zł rachunek oszczędnościowo-rozli- 
; czeniowy wspólnie zżoną, 6.911.09zt rachunek 

oszczędnościowo-rozliczeniowy osobisty

Nieruchomości

dom o pow. 110 m2 na działce o pow. 0,1115 ha 
o wartości 180 tys. zt, współwłasność mająt- 

: kowa, budynek gospodarczy o pow. 40,4 m2 na i 
działce o pow. 0,1115 ha o wartości 30.000 zt, 
współwłasność majątkowa

Samochody i inne pojazdy

audi A6 kombi, 1998 r.

Kredyty

91.362,14 zł kredyt gotówkowy w Bank BGŻ 
; PNB Paribas

IRENEUSZ
LAMPRECHT
Dochody

124.234,16 zł z tytułu zatrudnienia w Staro
stwie Powiatowym w Jarocinie, 15.400 zł dieta 
radnego Rady Miejskiej w Jarocinie

Oszczędności

9.600 zt 

Nieruchomości

dom o pow. 146 m2 o wartości 133.000 zł, 
współwłasność*w 1/4, inne nieruchomości: 
budynek gospodarczy o pow. 25 m2 o warto
ści 8.000 zł, działka rolna o pow. 0,2329 ha 
o wartości 9.000 zł, współwłasność w 1/4

Samochody i inne pojazdy

toyota avensis 1,6 ka t, 2002 r. o wartości 9.000 zt, 
współw łasność, iveco dostawczy, 2004 r. 
o wartości 24.000 zt, współwłasność, volks- 
wagen passat, 2007 r. o wartości 31.000 zł, 
współwłasność

%

§
f

MARCIN
PÓŁROLNICZAK

TADEUSZ
KUBERKA
Dochody

34.608,48 zł z tytułu świadczenia emerytal
nego, 13.650 zł dieta radnego Rady Miejskiej 
w Jarocinie, 30.232,92 zł z tytułu świadczenia 
emerytalnego żony

Oszczędności

7.585,06 zł 

Nieruchomości

dom o pow. 110 m2 o wartości 300.000 zł, 
ustawowa współwłasność małżeńska, inne nie
ruchomości: pow. 380 m2 zabudowana domkiem 
letniskowym o pow. 48 m2 o wartości 80.000 zt, 
ustawowa współwłasność małżeńska, budynek 
gospodarczy o pow. 48 m2 o wartości 30.000 zt, 
ustawowa współwłasność małżeńska

Kredyty

15.000 zł kredyt w Banku Spółdzielczym 
w Jarocinie na remont mieszkania (do spłaty 
pozostało 4.750 zt)

Dochody

216.132,98 ztztytułu prowadzonej działalności 
gospodarczej Przedsiębiorstwo Handlowo- 
Usługowe Pol-Agro Golina, 12.950 zł dieta 
radnego Rady Miejskiej w Jarocinie, 2.941,13 zt 
z tytułu zasiłku pieniężnego z ubezpieczenia 
społecznego, 353,60 bon towarowy

Oszczędności

28.000 zt 

Nieruchomości

pawilon handlowy o pow. 350 m2 o wartości
240.000 zt, własność, budynek magazynowo- 
handlowy o pow. 296.97 m2 o wartości 472.472 zt, 
własność, wiata magazynowa o pow. 197 m2 
o wartości 189.012 zł, własność, dwie działki 
budowlane o łącznej pow. 0.2526 ha o wartości
75.000 zt, własność

Samochody i inne pojazdy

citroen C -4 1.6 HDI, 2011 r. o wartości 37.000 zt, 
suzuki grand vitara 1.9 TDI, 2011 r. o wartości
55.000 zł, wózek widłowy, 2013 r. o wartości
42.000 zt

ANNA
PIASECKA
Dochody

4.438,19 zł z tytułu prowadzenia działalno
ści gospodarczej z branży gastronomicznej,
21.415.64 zt z tytułu świadczenia emerytalnego,
2.245.64 zł z tytułu pełnienia funkcji przewod
niczącej osiedla, 13.650 zł dieta radnej Rady 
Miejskiej w Jarocinie

Oszczędności

52.645,71 zt 

Nieruchomości

mieszkanie o pow. 58,7 m2, lokatorskie 

Samochody i inne pojazdy

peugeot 206,2003 r.

& %|
RYSZARD -  M
KOŁODZIEJ A M
Dochody

25.000 zł z tytułu prowadzenia gospodarstwa 
rolnego, 49.359,84 zł z tytułu świadczenia 
emerytalnego, 12.862,50 zt dieta radnego Rady 
Miejskiej w Jarocinie, 19.251,12 zł z tytułu 
świadczenia emerytalnego żony

Oszczędności

95.000 zł 

Nieruchomości
dom o pow. 230 m2 o wartości 500.000 zł, 
małżeńska współwłasność majątkowa, go
spodarstwo rolne o pow. 3,35 ha o wartości
250.000 zł i budynek gospodarczo-garażowy, 
małżeńska współwłasność majątkowa

Samochody i inne pojazdy

toyota yaris hybrid, 2014 r. o wartości 50.000 zt, 
ciągnik rolniczy ursus 3519,1988 r. o wartości
15.000 zł

DANUTA
MAĆKOWIAK
Dochody

60.109,68 zł z tytułu zatrudnienia w Przed
siębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji w Ja
rocinie, 15.950,12 zł z tytu łu zatrudnienia 
w Eko-Dbaj, 21.360,57 ztzty tu łu  zatrudnienia 
w Drobud S.A., 13.300 zt PIT 2, 13.208 zł 
z tytułu świadczenia rentowego, 2.311,06 zt 
z tytułu umowy o pracę, 1.208,04 zł z tytułu 
umowy zlecenie, 1.731,61 zl z tytułu zasiłku 
chorobowego, 3.038,23 zł PIT R

Oszczędności

12.625 zł, 4.000 zł debet do wykorzystania 

Nieruchomości

dom o pow. 112,58 m2 o wartości 320.000 zt 
z działką o pow. 823 m2, własność

Samochody i inne pojazdy

hyundai tucson 2,0 CRJ, 2007 r.

KATARZYNA
SZYMKOWIAK
Dochody

500 zł z gospodarstwa rolnego, 28.674,66 zł 
z ty tu łu  prow adzen ia f irm y  us ługow ej, 
15,049,08 zł z tytułu zarządzania działalno
ścią gospodarczą wspólnie z innymi osobami,
18.653,01 zł z tytułu umowy o pracę, 2.484 zł 
z tytułu umowy o dzieło, 18.377,22 zł dieta 
radnej Rady Miejskiej w Jarocinie

Nieruchomości

dom o pow. 210 m2 o wartości 310.000 zł, 
własność, gospodarstwo rolne o pow. 1,14 ha 
o wartości 50.000 zt

Kredyty

18.031,62 zt kredyt konsumpcyjny w PKO BP

MACIEJ Jk
ŚLEDZIANOWSKI
Dochody

5.365,71 z tz ty tu łu  prowadzenia działalności 
gospodarczej FiSH event production, 28.065 zt 
z tytu łu umowy o pracę w Stowarzyszeniu 
Jarocin XXI, 326,Ź5 zł dieta radnego Rady 
Miejskiej w Jarocinie

Oszczędności

9.642,38 zł, 120 euro 

Samochody i inne pojazdy

skoda octavia, 2010 r., własność 

Kredyty

19.239,02 zł kredyt w Banku Spółdzielczym 
w Jarocinie na zakup środka transportu

MAREK
TOBOLSKI
Dochody

32.210,16 zł z tytułu świadczenia emerytal
nego, 24.775,96 zł z tytułu umowy zlecenie, 
13.880,99 zł dieta radnego Rady Miejskiej 
w Jarocinie, 22.528,08 zt z tytułu świadczenia 

; emerytalnego żony

Oszczędności

33.000 zł 

Nieruchomości

: mieszkanie o pow. 50 m2, lokatorskie, domek 
letniskowy o pow. 33 m2 o wartości 25.000 zł, 
własność

Samochody i inne pojazdy

volvo, 2002 r. o wartości 12.000 zł, własność, 
opel astra kombi, 1997 r. o wartości 5.000 zł

Kredyty

5.000 zł KZP przy SP nr 4 w Jarocinie

.... i

ANDRZEJ
SKRZYPCZAK
Dochody

37.987,24 zt z Zakładu Stolarskiego „Meblex” ,
13.684.93 zt dieta radnego Rady Miejskiej 
w Jarocinie, 23.907.79 zt dochód żony

Oszczędności

18.776.94 zł

ZDZISŁAW
WOJCIECHOWSKI
Dochody

29.543,66 zł z tytułu świadczenia emerytal
nego, 17.430 zt dieta radnego Rady Miejskiej 
w Jarocinie i przewodniczącego osiedla

Oszczędności

34.044,59 zł 

Nieruchomości

dom o pow. 83 m2 o wartości 120.000 zt, współ
własność w 1/4, grunty rolne o pow. 6.308 m2 
o wartości 20.000 zł, współwłasność w 1/4

Samochody i inne pojazdy

volkswagen lupo, 1998 r.
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► CHOCICZA

Posadzili 
78 drzew

3 4  o k a z a łe  g ra b y  i 4 4  l ip y  p o s a d z o n o  
.w z d łu ż  u l ic y  L e ś n e j w  C h o c ic z y .

Z a  b lo k ie m  n r  2  w y s a d z o n o  3 4  
o k a z a łe  g ra b y  o  w y s o k o ś c i o k o ło  3 m . 
N a to m ia s t  z a  b u d y n k a m i s p ó łd z ie ln i  
m ie s z k a n io w e j - 4 4  l ip y . - Bardzo się 
cieszę z tych nasadzeń - p rz y z n a je  s o ł
ty s  i  r a d n y  W in c e n ty  P a w e lc z y k  -  gdyż 
ul. Leśna stanowi szlak pieszo-rowerowy 
i trasę dla nordic walking. W przyszłości, 
wzdłuż te j ulicy jest plan budowy chodnika 
dla zapewnienia bezpieczeiistwa spacerują
cym i rowerzystom. K o s z t  ty c h  n a s a d z e ń  
to  k w o ta  2 6 .9 5 0  z ł,  a  w y k o n a ła  je  f i rm a  
K rz y s z to fa  R u m p la  z  K o n in a ,  n a  z lecen ie  
G D D K iA .

'•* (akt)

► WYJAŚNIENIE

Radny bez kredytu
W  n u m e rz e  4 6  z  16 lis to p a d a  2 0 1 6  r. 

o p u b lik o w a l iś m y  in fo rm a c je  z  o ś w ia d 
cze ń  m a ją tk o w y c h  n o w o m ie js k ic h  r a d 
n y c h . W  te k s t w k r a d ł s ię  b łą d  - ra d n y  
J u lia n  J a n ic k i n ie  m a  ż a d n y c h  k re d y tó w .

(akf)

POW IAT

S k ł a d o w i s k o  a z b e s t u  

p o d  J a r o c i n e m ?
j  Zakład Gospodarki Odpadami w Witaszyczkach przygotowuje się do składowania wyrobów 
zawierających azbest.

W s zy s tk ie  u s u w a n e  z  na szych  
d a c h ó w  p ły ty  e te rn i tu  p o w in n y  
b y ć  p rz e k a z y w a n e  d o  u n ie s z k o 
d l iw ie n ia  n a  s p e c ja ln ie  p rz y s to 
s o w a n e  d o  te g o  c e lu  s k ła d o w is k o  
o d p a d ó w  n ie b e z p ie c z n y c h . N a j
b l iż s z e  z n a jd u je  s ię  w  K o n in ie .

T o  m o ż e  s ię  je d n a k  z m ie n ić ,  
p o n ie w a ż  d o  p rz y jm o w a n ia  te g o  
ty p u  o d p a d ó w  p rz y g o to w u je  s ię 
ja r o c iń s k i  Z a k ła d  G o s p o d a r k i  
O d p a d a m i .-Zgodnie z przepisami 
wszystkie gminy w Polsce muszą 
zlikwidować azbest znajdujący się 
na ich terenach do końca 2030 
roku. W związku z tym ZGO Sp. 
z o.o. w Jarocinie ma przygoto
waną wstępną koncepcję składo
wania tego odpadu - in fo r m u je  
B a r to s z  S ip , s p e c ja lis ta  ds . in 
w e s ty c ji w  Z G O .  -  Wiąże się to 
jednak z uzyskaniem dokumentów 
i decyzji niezbędnych do stworzenia

możliwości składowania azbestu na 
terenie gminy Jarocin, które będą 
zgodne ze „Studium wykonalności 
dla Wielkopolskiego Regionalne
go Programu Operacyjnego ”  oraz 
z;,Programem usuwania odpadów 
zawierających azbest Dopiero po 
opracowaniu tych dokumentów 
będzk można się pochylić nad przy
gotowaniami do budowy kwatery 
do składowania tego rodzaju od
padów - t łu m a c z y  p rz e d s ta w ic ie l 
s p ó łk i.

U s u w a n ie  w y r o b ó w  z a w ie 
ra ją c y c h  a z b e s t z  o b ie k tó w  b u 
d o w la n y c h  o d  te g o  r o k u  d o f i 
n a n s o w u je  S ta ro s tw o  P o w ia to w e  
w  J a ro c in ie . N a  te n  ce l w  b u d ż e c ie  
s a m o rz ą d u  z a re z e rw o w a n yc h  z o 
s ta ło  108 tys. z ł. Je d e n  w n io s e k  
m o że  z o s ta ć  d o fin a n s o w a n y  m a k 
s y m a ln ą  k w o tą  3 tys. z ł.  Z  ty c h  
p ie n ię d z y  d o ta c je  p rz y z n a n o  d o

38  w n io s k ó w  - n a  6 7  z ło ż o n y c h .
-  Trudno jednoznacznie odpowie
dzieć na pytanie, jaka kwotd była
by wystarczająca, żeby zaspokoić 
wszystkie potrzeby - p r z y z n a je  
S ła w o m i r  F r y d r y s z a k ,  g łó w n y  
s p e c ja lis ta  d s . o c h r o n y  ś ro d o 
w is k a  w  ja r o c iń s k im  s ta ro s tw ie .
-  Co prawda złożonych zostało 6 7  
wniosków, ale część wnioskodaw
ców się wycofała lub nie spełniła 
wymogów formalnych, na przykład 
w zakresie uzyskania pozwolenia na 
budowę lub dokonania zgłoszenia 
robót niewymagających pozwolenia 
na budowę i ostatecznie zaintere
sowanych dotacją było mniej -  a r 
g u m e n tu je  F ry d ry s z a k .

P o d o b n e  d o f in a n s o w a n ia  d o  
u s u w a n ia  w y ro b ó w  zaw ie ra ją cych  
a z b e s t p rz y z n a ją  te ż  s a m o rz ą d y  
g m in n e  p o w ia tu  ja ro c iń s k ie g o .

ANNA KONIECZNA

► 38 autorów wniosków otrzymało 
dotację ze Starostwa Powiatowego 
w Jarocinie w wysokości 
maksymalenie do 3 tys. zł na 
usunięcie wyrobów zawierających 
azbest, w  tym 31 z budynków 
mieszkalnych, które zgodnie 
z zasadami udzielenia dotacji 
bierze się pod uwagę w pierwszej 
kolejności oraz 7 budynków innych 
niż mieszkalne rozpatrywane 
wg kolejności wpływu wniosku.

► W projekcie budżetu powiatu 
jarocińskiego na 2017 r. na 
dotacje do usuwania wyrobów 
zwierających azbest zaplanowana 
została - podobnie jak w tym roku 
- kwota 108 tys. zł.

► Ostateczny termin na usunięcie 
pokryć dachowych z azbestu 
upływa w 2032 roku.

Nowa ulica Asfaltowa
N a z w ę  A s fa lto w a  o t r z y m a ła  je d n a  z  u l ic  

n a  o s ie d lu  w  G o lin ie .  D e c y z ję  w  te j s p ra w ie  
p o d ję li ja ro c iń s c y  ra d n i.

W  uzasadn ien iu  u ch w a ły  nap isano: „  W związ
ku z powstawaniem nowego kompleksu działek 
budowlanych budownictwa mieszkaniowego oraz 
rozbudową obiektów produkcyjnych i terenów usłu
gowych zachodzi konieczność nadania nazwy ulicy,

niezbędnej do przydzielenia numeracji porządkowej 
istniejącym iprzyszłym obiektom budowlanym. Dzia
bnie to pozwoli uporządkować numerację adresów 
w tym rejonie."

In s p ir a c ją  d o  n a z w a n ia  u l ic y  A s fa lto w a  
b y ło  to ,  że  p ro w a d z i o n a  d o  w y tw ó r n i m a s  
b itu m ic z n y c h , c z y li a s fa ltu .

(ann)
Nowo nazwana ulica Asfaltowa w Golinie 
ma ok. 300 m długości

JAROCIN

Caty czas brodzą po kostki w biocie
j  Przedłużający się remont ul. Świerczewskiego burzy krew mieszkańcom okolicznych bloków. - M iało  s ię  sk o ń czyć  w lis topadzie , a  m a m y  

ju ż  g ru dzień  i ca ły  c za s  b ro d zim y  p o  k o s tk i w błocie! - denerwuje się jedna z lokatorek.

T r w a ją c y  r e m o n t  n a  u l .  
Ś w ie rc z e w s k ie g o  je s t  c z ę ś c ią  
w ię k s z y c h  p ra c , p o le g a ją c y c h  
n a  k o m p le k s o w e j m o d e rn iz a c ji 
ta k ż e  s ą s ie d n ic h  u l ic :  C u r ie -  
-S k ło d o w s k ie j o ra z  P ia skow e j. 
C h o d z i n ie  t y lk o  o  w y m ia n ę  
n a w ie rz c h n i o ra z  c h o d n ik i,  ale 
ta k ż e  n o w ą  k a n a liz a c ję  i  s ieć  
w o d o c ią g o w ą . P race , z g o d n ie  
z h a rm o n o g ra m e m , m ia ły  trw a ć  
d o  k o ń c a  lis to p a d a . N o  w ła śn ie , 
m ia ły ...

-  Przecież to jest skandal. 
Mamy grudzień, a wokół bloków 
cały czas jest krajobraz, księżycowy! 
- o b u rz a  s ię je d n a  z m ieszkan ek  
u l. Ś w ie rc z e w sk ie g o , k tó ra  z a - 
c jg w o n iła  d o  naszej redakc ji. Jak

z a z n a c z a  C z y te ln ic z k a , lu d z ie  
m a ją  m . in .  u t r u d n io n y  d o s tę p  
d o  p o b lis k ie g o  p a rk in g u . -  Ro
zumiem, że trzeba zrobić remont, 
cieszą mnie m.in. nowe chodniki. 
Rozumiem także, że musi to po
trwać. Dlaczego jednak zabrali się 
za to tak późno? Rok się kończy, 
a my po ulewach nie mamy jak 
suchą nogą dojść do domu! - k o 
m e n tu je  k o b ie ta . J a k  zazn acza , 
in te rw e n io w a ła  ju ż  w  te j sp raw ie  
w  u rz ę d z ie  m ie js k im , je d n a k  je 
d y n e  c o  się d o w ie d z ia ła , to  fa k t, 
że te rm in  w y k o n a n ia  in w e s ty c ji 
m ija  p o d  kon iec  łis to p a d a . - 1co? 
Mamy grudzień, a efektów brak! 
- d e n e rw u je  się.

W  je j im ie n iu  p o s ta n o w ili- - Mamy na osiedlu księżycowy krajobraz - denerwuje się mieszkanka ul. Świerczewskiego w Jarocinie

ś m y  z a in te rw e n io w a ć  w  ja ro c iń 
s k im  u rz ę d z ie . D la c z e g o  ro b o ty  
się p rz e d łu ż a ją ?  J a k  in fo rm u je  
H u b e r t  K u ja w a , o d p o w ie d z ia ln y  
z a  d ro g o w n ic tw o , w sz ys tk o  je s t 
n ie s te ty  e fe k te m  o s ta tn ie j p o 
go dy . -  Wykonawca poprosił nas 
o przedhiżenie terminu oddania 
inwestycji z powodu niedawnych 
złych warunków atmosferycz/tych. 
Sprawy związane z kanalizacją 
oraz siecią wodociągową są już 
gotowe, pozostała jednak jeszcze 
kwestia nawierzcłmi - p rzyzn a je . 
J a k  zazn acza , c a ło ść  m a  b y ć  n a  
p e w n o  g o to w a  d o  k o ń c a  ro k u . 
-  Jeszcze w tym miesiącu roboty 
będą zakończone - z a p e w n ia .

(jan)

http://www.jarocinska.pl


www.jarocinska.pl

K AZIM IER A  M A RC IN IA K
I. 92 (Cerekwica Nowa) 
STANISŁAW A MOTYKA  
I. 79 (Zalesie)
LUCJAN KAŹM IERCZAK
I. 65 (Kotlin)

ANIELA  RYDZYŃSKA
I. 77 (Żerków)
ANITA LABIŚ  
I. 33 (Jarocin) 
FELICJA WOJTASZYK
I. 86 (Jarocin)
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EU G EN IU SZ N IE W IA D A
I. 70 (Jarocin)
M ARIA  NAW ROCKA  
I. 85 (Jarocin)
EDW ARD ZARADNIAK
I. 81 (Dąbrowa)

STANISŁAW  TERAKOW SKI
I. 85 (Wyszki)
A NTO NI P IDU C H
I. 69 (Jarocin)

Rodzinom zmarłych składamy wyrazy współczucia ZATRZYMAJ SIĘ

► NIE ŻYJE MARIAN TOMCZAK, ZASTĘPCA KOMENDANTA PSP W  JAROCINIE

Z m a r ł  n a  p o lo w a n iu
1  - Z aw sze  podkreśla ł, i i  je s t  człow iekiem  spełnionym , 
du m n ym  ze  sw o je j m ałżonki, synów, córk i i w nuków  
- mówi st. bryg. Kazimierz Cieślak, o nieżyjącym 
swoim zastępcy - ml. bryg. Marianie Tomczaku.

W  s o b o tę  w ie c z o re m  s p o łe c z 
n o ś ć  s tra ż a c k a  z o s ta ła  p o r u s z o 
n a  in fo r m a c ją  o  ś m ie rc i m ł.  b ry g . 
M a r ia n a  T o m c z a k a , w ie lo le tn ie g o  
z a s tę p c y  k o m e n d a n ta  P a ń s tw o w e j 
S tra ż y  P o ż a rn e j w  J a ro c in ie .

O f ic e r  w y b ra ł s ię  w  s o b o tę  ze 
z n a jo m y m i m y ś liw y m i n a  w ig i l i jn e  
z b io ro w e  p o lo w a n ie  z o rg a n iz o w a 
ne p rz e z  k o ło  ło w ie c k ie  P rz y le s ie  
n r  7 w  P o z n a n iu . Ł o w c z y  s p o tk a li 
się w  o b w o d z ie  ło w ie c k im  J a ro c in -  
C ie lc z a . - Podczas polowania doszło 
do śmierci 59-letniego mężczyzny. 
Z  relacji osób obecnych na miejscu 
wynikało, że podczas patroszenia zwie- 
rzyny pokrzywdzony zasłabł i stracił 
przytomność - re la c jo n u je  p ro k u ra to r  
M a r c in  K u b ia k ,  rz e c z n ik  p ra s o w y  
P ro k u ra tu ry  O k rę g o w e j w  O s tro w ie  
W ie lk o p o ls k im . N a  m ie jsce  w e z w a n o  
Z e s p ó ł R a to w n ic tw a  M e d y c z n e g o , 
a le  p o d ję ta  re a n im a c ja  o k a z a ła  się 
b e z s k u te c z n a . L e k a rz o w i n ie  u d a ło  
się u ra to w a ć  z a s tę p c y  k o m e n d a n ta .

* N a  c ie le  z m a r łe g o  n ie  s tw ie rd z o n o  
w id o c z n y c h  ś la d ó w  o b ra ż e ń . P r o 
k u r a to r  z d e c y d o w a ł o  p rz e p ro w a 
d z e n iu  s e kc ji z w ło k . W  o p a rc iu  o je j  
w y n ik i  m o ż l iw e  b ę d z ie  o k re ś le n ie  
p rz y c z y n  ś m ie rc i.

S tra ża cy  n ie  p o tra f ią  u k ry ć  ż a lu . 
- To wielka strata dla całej braci stra
żackiej powiatu jarocińskiego i ple- 
szewskiego. Poznaliśmy się w 1986 r. 
i przez kolejne lata nasza współpraca 
zacieśniała się m.in. z uwagi na pełnie

nie tych samych stanowisk zastępców 
komendantów powiatowych. On w Ja
rocinie, ja we Wrześni - w s p o m in a  st. 
b ryg . K a z im ie rz  C ie ś la k , k o m e n d a n t 
P a ń s tw o w e j S tra ż y  P o ż a rn e j w  J a 
ro c in ie , k tó ry  z  n ie ż y ją c y m  o f ic e re m  
w s p ó łp ra c o w a ł n a  c o  d z ie ń  o d  lip c a  
2 0 0 7  r. -Jego pełna więź z jednostkami 
Ochotniczych Straży Pożarnych za
równo przez pełnienie roli skarbnika 
w zarządzie swojej jednostki w Gizał
kachjak również kierując powiatowym 
ośrodkiem szkolenia w komendzie 
powiatowej, pozwoliły zrozumieć wy
stępujące w  tych szeregach potrzeby 
i problemy. Znajomość tych zagadnień 
okazywała mu się niezwykle pomocm 
w akcjach ratowniczych i ćwiczeniach
- d o d a je  b ry g . C ie ś la k .

M a r ia n  T o m c z a k  ra z e m  ze z m a r
ły m  trz y  ty g o d n ie  te m u  S ta n is ła w e m  
K ra w c z y k ie m ,  b y ły m  w ie lo le tn im  
k o m e n d a n te m  P S P  w  J a r o c in ie ,  
u c z e s tn ic z y ł w  b u d o w ie  k o m e n d y  
p rz y  u l. P o w s ta ń có w  W ie lk o p o ls k ic h .
- Cieszył się ogromnym autorytetem 
wśród załogi, druhów z ochotniczych 
straży pożarnych. Zawsze podkre
ślał, iż jest człowiekiem spełnionym, 
dumnym ze swojej małżonki, synów, 
córki i wnuków. Wybudował niemal 
własnymi rękoma dom oraz posa
dził wokół niego nie jedno, lecz wiele 
drzew’ i krzewów, co z dumą podkre
ślał -  d o d a je  w z ru s z o n y  k o m e n d a n t 
K a z im ie r z  C ie ś la k .

(era)

•  MARIAN TOMCZAK rozpoczął służbę w straży 
pożarnej 1 września 1979 roku jako kadet Szkoły 
Chorążych Pożarnictwa. Od 1 sierpnia do 31 grudnia 
1981 r. pracował w Komendzie Wojewódzkiej Straży 
Pożarnej w Kaliszu, następnie został przeniesiony do 
Komendy Rejonowej Straży Pożarnej w Pleszewie.

Z jarocińską komendą związany był od 1 lipca 
1992 r. Niespełna dtfMKa później został powołany 
na stanowisko zastępcy komendanta rejonowego, 
a po reformie administracji w 1999 r„ zastępcy 
komendanta powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 
w Jarocinie.

Przez kolejne lata awansował na wyższe stopnie 
służbowe oraz podnosił kwalifikacje zawodowe, 
m.in. w 2010 r. ukończył w Szkole Głównej Służby 
Pożarniczej w Warszawie studia podyplomowe.
W trakcie wieloletniej służby mt. bryg. Marian Tomczak 
został odznaczony i wyróżniony między innymi:
- Brązowym Krzyżem Zasługi,
-  Srebrną Odznaką „Zasłużony dla Ochrony Prze

ciwpożarowej",
- Brązowym Medalem „Za Zasługi dla Obronności 

Kraju”,
- Brązowym, Srebrnym i 2-krotnie Złotym Medalem 
„Za Zasługi dla Pożarnictwa"

Pasterka w ruinach
P o  p o n a d  2 0 0  la ta c h  w  s o b o tę  

2 4  g ru d n ia  w  ru in a c h  k o ś c io ła  św. 
D u c h a  z n ó w  z o s ta n ie  o d p ra w io n a  
P a s te rka . P o c z ą te k  o  g o d z . 2 0 .0 0 .

Z a b y tk o w a  ś w ią ty n ia  z o s ta ła  
z b u d o w a n a  w  1 5 1 6  r. Ś w ia d c z ą  
o  ty m  d a ty  n a  trz e c h  c e g ła c h . N a  
5 0 0 -le c ie  k o ś c io ła  w  ra m a c h  w s p ó l
ne j in w e s ty c ji g m in y  J a ro c in  i  p a ra f i i

św. M a rc in a  ru in y  z o s ta ły  p rz y k ry te  
w e w n ę trz n y m  d a c h e m . W  ś ro d k u  
z a ło ż o n o  p o s a d z k ę  i  o ś w ie t le n ie . 
P la n o w a n e  są te ż  p ra c e  z w ią z a n e  
z  k o n s e rw a c ją  m u ró w  i z a g o s p o d a 
ro w a n ie m  o to c ze n ia . R u in y  k o ś c io ła  
są  w y k o rz y s ty w a n e  n a  ce le  re l ig i jn e  
i k u ltu ra ln e .  W  ty m  ro k u  o d b y ły  się 
w  n ic h  k o n c e r ty  m . in .  „ D e - k o n -

s tru k c ja  L e g e n d y ”  p o d c z a s  J a ro c in  
F e s tiw a lu  i in a u g u ra c ja  m ię d z y n a ro 
d o w e g o  fe s tiw a lu  A k a d e m ia  G ita ry . 
U c h w a łą  d u szp a s te rsk o -e ko n o m ic z - 
ne j ra d y  p a ra f ia ln e j n a  d a ls ze  p ra ce  
re w ita liz a c y jn e  w  ru in a c h  k o ś c io ła  
św. D u c h a  b ę d ą  p rz e z n a c z o n e  o f ia 
ry  s k ła d a n e  p rz e z  w ie rn y c h  w  czas ie  
o d w ie d z in  d u s z p a s te rs k ic h . (is)

SPOWIEDŹ ADWENTOWA W PARAFIACH 
ZIEMI JAROCIŃSKIEJ

► DEKANAT JAROCIŃSKI ►
• Jarocin - Parafia Chrystusa Króla 

wtorek, 20 grudnia: godz. 8.00-9.00, 
9.45-11.00,15.00-16.00,16.30-17.30, 
18.15-19.00

• Jarocin - Parafia św. Antoniego 
z Padwy
środa, 21 grudnia: godz. 8.00-9.00, 
9.30-10.30,15.30-16.45,17.15-18.30

► DEKANAT NOWOMIEJSKI
• Nowe Miasto - Parafia Świętej Trójcy 

środa, 21 grudnia: godz. 9.30-12.00, 
15.00-18.00

DEKANAT ŻERKOWSKI
Lubinia Mała - Parafia św. Andrzeja
Boboli
wtorek, 20 grudnia: godz. 15.00-17.00 
Wilkowyja - Parafia św. Wojciecha 
środa, 21 grudnia: godz. 9.00-10.00, 
15.00-17.00,19.00-20.00 
Kretków - Parafia Wszystkich 
Świętych
czwartek, 22 grudnia: godz. 15.00-17.00 
(Dobieszczyzna), godz. 18.00-20.00 
(Kretków)

Oprać. (Is)

f  \

„ N ie  u m ie ra  ten , k to  tr w a  w  p a m ię c i  innych . ”

Ś m ie rć  j e s t  p e w n a , a le  g o d z in a  n ie . ..

„ Z a m k n ę ły  s ię  u k o ch a n e  oczy, sp o c zę ły  sp ra c o w a n e  ręce,
p r z e s ta ło  b ić  k o c h a n e  s e r c e ."

Podziękowanie
za okazane współczucie, złożone wieńce i kwiaty, zamówione 

intencje mszalne, ofiarowane komunie św., za liczny udział 
w uroczystości pogrzebowej naszej kochanej 

mamy, teściowej, siostry, babci, prababci

S T A N I S Ł A W Y  M O T Y K I
z domu WOJTKOWIAK

S e A to ie  podziękowanie ks. proboszczowi parafii Góra, 
oRTudze liturgicznej, panu organiście, delegacjom, 
firmie pogrzebowej „Jezierski”, rodzinie, sąsiadom, 

znajomym, przyjaciołom

s e rdeczne  „B ó g  z a p ła ć "  s k ła d a ją  pog rą żo n e  w  s m u tk u
dzieci z rodzinami

l  -  J .

OFERTA CENT USŁUG POMNIKI WSPOMNIENIA KONTAKT

i  t •• m  j r -©
iu"'ńmf*V  l ir-~

w w w . j e z i e r s k i s c . p l

DYŻUR
CAŁODOBOWY

6 0 1 - 8 6 9 - 1 1 1

ODESZLI OD NAS...
im n E K S O M  JUŻ W OFERCIE 

n m m
CMEHTARHO-

POlSRZEBOMCH

CAŁODOBOWE KOMPLEKSOWE 
USŁUGI POGRZEBOWE B.W. PAUL

CZŁONEK POLSKIE) IZBS POGRZEBOWE)

6 3 -2 0 0  J a r o c in ,  u l .  S z p ita ln a  4 
B i u r o  o b s łu g i  k l i e n t a  c z y n n e  o d  8 .0 0  d o  1 7 .0 0  

te ls  k o m a 5 0 9 /6 6 0 - 9 4 .8 A e .a ło d p .b .o w \ . .5 0 9 /3 2 0 j l21

NAJTAŃSZE USŁUC

POGRZEBOWE
JAN MARCINIAK

Jarocin, ul. Moniuszki lOa 
tel. (62) 747-18-20 

czynne od 8.00 do 17 00 
całodobowo tel, 604-242-489

OFERUJEMY NISKIE CENY 
GODNĄ I PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ

http://www.jarocinska.pl
http://www.jezierskisc.pl
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G a ja  t r a f i ła  d o  s c h ro n is k a  p o  je d 
ne j z  in te rw e n c j i  w  C ie lc z y . -  To było 
kilka lat temu, pamiętam, te jeszcze 
straż miejska istniała. Był wieczór, to 
były moje początki w schronisku - k ie 
r o w n ik  p la c ó w k i ,  M a c ie j - T r o iń s k i ,  
z a w ie s z a  n a  c h w ilę  g lo s . W  s w o je j 

.p ra c y  w id z ia ł  ju ż  w ie le ,  je d n a k  ta k  
z m a lt re to w a n e g o  p s a  ja k  w ó w c z a s , 
c h y b a  je s z c z e  n ig d y . O d rą b a n a  je d n a  
ła p a , w ie lo k ro tn ie  p o ła m a n a  i p o s k rę 
c a n a  w  ró ż n y c h  k ie ru n k a c h  d ru g a .. .  
-W 9 na 10 przypadków weterynarze 
by ją uśpili. Na szczęście Mateusz, który 
u nas pracuje, zdziałał prawdziwe cuda, 
pies przeszedł operację i powoli, powoli 
wracał do normalności - o p o w ia d a .

Ż y c ie  d la  G a i ro z p o c z ę ło  s ię  n a  
n o w o . T o  je d n a k  n ie  k o n ie c .. .  -  Hi
storia tego psa była chyba najbardziej 
spektakularnym przypadkiem, niczym 
w filmie sensacyjnym - p rz y z n a je  p a n  
M a c ie j.  O w c z a re k  z o s ta ł  p o  c z a s ie  
p o k a z a n y  w  in te m e c ie , z a in te re s o w a ła  
s ię  n im  p e w n a  k o b ie ta  ze  S z w a jc a r ii ,  
P o lk a  z  p o c h o d z e n ia ,  k tó r a  r a to w a 
ła  p o d o b n e , w y n is z c z o n e  p rz e z  lo s , 
z w ie rz a k i.  - Przez fundację pies trafił 
do ośrodka pod Nowym Tomyślem, ta 
kobieta łożyła ciężkie pieniądze na jego 
leczenie. Niestety, w pewnym momen
cie miała wypadek, zapadła w śpiącz
kę, pieniądze na psa przestały więc 
przychodzić... - w s p o m in a  k ie ro w n ik  
O ś ro d k a  w  R a d lin ie .  F u n d a c ja , k tó ra  
c z w o ro n o g ie m  s ię  o p ie k o w a ła  w  P o l
sce, w y d a ła  o s ta te c z n ie  G a ję  p e w n e 
m u  m ę ż c z y ź n ie  w  P o z n a n iu .  -  Pies 
przepadł. Pani ze Szwajcarii, w końcu 
jednak wróciła do zdrowia i upomniała 
się o niego. Fundacja nie chciała jej 
wyjawić, do kogo oddano zwierzaka, 
więc... kobieta wynajęła Rutkowskiego. 
Jego ludzie odnaleźli psiaka i zabrali go 
podczas akcji mężczyźnie, który przez 
ten czas zdążył doprowadzić go do ruiny. 
Gaja ważyła wtedy tylko 18 kg! - k rę c i 
g ło w ą  T r o iń s k i .  O s ta te c z n ie  c z w o 
ro n ó g  t r a f i ł  d o  S z w a jc a r ii ,  d o  s w o je j 
w y b a w ic ie lk i.  -Jakiś czas temu przyszły 
nawet zdjęcia, ma tam prawdziwy raj 
wraz z innymi odratowanymi psami
- o p o w ia d a  m ę ż c z y z n a .

N ie  w sz y s tk ie  je d n a k  h is to r ie  k o ń 
c z ą  s ię  h a p p y  e n d e m ...

145 smutnych losów
A k tu a ln ie  w  S c h ro n is k u  d la  Z w ie 

r z ą t  w  R a d l in ie  p r z e b y w a  o k .  145 
p s ó w . - Liczba ta wygląda różnie, naj
więcej było ok. 200, dwa lata temu ok. 
lfX) - t łu m a c z y  in s p e k to r  T o w a rz y s tw a  
O p ie k i n a d  Z w ie rz ę ta m i.  K ie d y ś  w ie le  
p s ó w  z n a jd o w a ło  d o m  w  N ie m c z e c h .
-  Zawoziliśmy je m.in. pod Drezno. 
Obecnie niestety już nie wyjeżdżają, 
bo jest tam duże nasycenie czworono
gów z innych krajów, z Białorusi czy 
Rumunii. W tym drugim kraju bywają 
zresztą schroniska po 10 tys. psów, na 
Białorusi z kolei po kilku dniach je 
zabijano - o p o w ia d a  m ę ż c z y z n a .

Ś re d n io , w  s k a li ro k u , z w ra c a n y c h  
w ła ś c ic ie lo m  je s t  o k . 3 0 -4 0  z w ie rz ą t,  

t k tó re  t r a f i ły  d o  s c h ro n is k a . T o  s y tu 
a c je , g d y  n p . z e rw a ły  s ię  ze  s m y c z y  
i z o s ta ły  p rz e z  k o g o ś  o d n a le z io n e .  
Z d a rz a ją  s ię  je d n a k  ta k ż e  p rz y p a d 
k i,  że  p s y  p rz y je ż d ż a ją  d o  p la c ó w k i 
w  s ta n ie  a g o n a ln y m  i z d y c h a ją  ju ż  p o  
k i lk u  d n ia c h . . .

O s o b n ą  k w e s t ią  są  in te rw e n c je . 
S z c z e g ó ln ie  tu ta j  d ra m a tó w  n ie  b r a 
k u je . -  Niedawno wyciągnęliśmy psa 
ze stawku w  Wilkowyi. Nie widzi, słabo 
chodzi. Mieliśmy też wychudzonego 
doga znalezionego pod Żerkowem, który 
ważył 30 kg, a powinien co najmniej dwa 
razy tyle, Neska, kolejny psiak znale
ziony między Mieszkowem a Cielczą, 
była również niemal zagłodzona na 
śmierć - w y l ic z a  T ro iń s k i .

J  Porzucone, ślepe, maltretowane, często na skraju śmierci głodowej. 
Takie psy trafiają niemal codziennie do schroniska w Radlinie.
- O kru cień stw o  lu dzk ie  n ie  zn a  g ra n ic  - opowiadają członkowie 
Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami.

Kiedyś było lepiej...
-  Bywają sytuacje, które wołają 

o pomstę do nieba - p rz y z n a je  Z o f ia  
U rb a n ia k ,  p rezes  T o w a rz y s tw a  O p ie k i 
n a d  Z w ie rz ę ta m i w  J a ro c in ie .  J a k  z a 
z n a c z a , to  n ie  p s y  są  z łe , ty lk o  lu d z ie , 
k tó r z y  je  ź le  t r a k tu ją .  -  Prawda jest 
taka, że jak funkcjonowała w Jarocinie 
straż miejska, to pod względem psiaków 
było o wiele lepiej -  tw ie rd z i.

W te d y  in s p e k to rz y  T O Z - u  m o g l i 
z n a c z n ie  w ięce j z d z ia ła ć . - Gdy jechali
śmy z nimi na interwencję, w przypadku, 
gdy właściciel, mówiąc kolokwialnie, 
„stawiał się", mogli nałożyć kary. Za 
bałagan, za brak szczepienia itd. Dzięki 
temu coś się z czasem zmieniało. Przy 
kolejnej kontroli była poprawa. A dziś? 
Szkoda gadać -  m a c h a  rę k ą  T ro iń s k i .

P o d o b n e  p rz e m y ś le n ia  m a ją  ta kże  
n a s i C z y te ln ic y , k tó rz y  ró w n ie ż  p ro s z ą  
na s  o  p o m o c . -  Nie może być tak, żeby 
służby miały związane ręce albo żeby 
nie interweniowali - o p o w ia d a ła  n a m  
p a n i B a rb a ra  z  W ita s z y c . P a r o k r o t 
n ie  ju ż  z g ła s z a ła  s p ra w ę  p s ó w  z  je j 
m ie js c o w o ś c i, k tó re  p rz e b y w a ją  w  z a 
m k n ię c iu  lu b  n a  k r ó tk im  ła ń c u c h u .

- Za straży miejskiej mniej było proble
mów. Dziś proces odebrania zwierzęcia 
albo konkretnej interwencji wydhtża się 
przez procedury. Zanim się je wypełni 
mija miesiąc, jak nie dłużej - t łu m a c z y  
z  k o le i p a n i Z o f ia .  -  Teraz nie jest tak 
prosto, muszę w każdej sprawie składać 
osobne zeznania na policji, to wszystko 
trwa, zwierzę cierpi, a najczęstszą karą 
jest mandat - d o d a je  T ro iń s k i .

O s o b n y m  te m a te m  je s t ta kże  in n a  
fo rm a  k a ry  d la  o s ó b , k tó re  z n ę c a ły  s ię 
n a d  s w o im i p s a m i. -  Sądy często w ra
mach nawiązki każą np. odrobić takiej 
osobie prace społeczne w schronisku. 
Moim zdaniem mija się to z celem. To 
tak, jakbyśmy mężczyznę, który skato
wał dziecko, dawali na resocjalizację 
do pracy w przedszkolu -  m ó w i s u g e 
s ty w n ie  m ę ż c z y z n a .

Porzucone przed bramą
J a k  o p o w ia d a ją  in s p e k to rz y , n a  

s z c z ę ś c ie  ś w ia d o m o ś ć  s p o łe c z n a ,  
ta k ż e  d z ię k i  m e d io m ,  z a c z y n a  s ię  
d z iś  z m ie n ia ć .  - Nagłaśnianie przy
padków sprawia, że ludzie zwracają 
uwagę na to, co dzieje się wokół nich,

na krzywdę zwierząt - p o d k r e ś la .  
-  Zdarza się jednak, jte ludzie myślą, 
że nasze schronisko z marszu przyjmie 
od nich niechciane zwierzę. Niektórzy 
bywają nawet na tyle bezczelni, że na 
odpowiedź, że pies ma przecież właści
ciela, odpowiadają, że wyrzucą go przed 
bramą i będzie już bezdomny... - k rę c i 
g ło w ą  p a n  M a c ie j.

B y w a ły  ta k ż e  s y tu a c je ...  p rz e rz u 
c a n ia  z w ie r z ą t  p rz e z  b ra m ę . - Kie
dyś dwóch gości wrzuciło nam dużego 
owczarka. Zostali nagrani, bo mamy 
tutaj monitoring - o p o w ia d a .  W  z e 
s z ły m  r o k u  z n a le z io n o  p r z y w ią z a 
n e g o  d o  b ra m y  p s a , z d a rz a ło  s ię  te ż  
p o z o s ta w ie n ie  z im ą ,  p r z y  d z ie s ię -  
c io s to p n io w y m  m ro z ie ,  s z c z e n ia k ó w  
w  re k la m ó w k a c h .. .

O s o b n y m  p rz y p a d k ie m  b y ła  s p ra 
w a  la b ra d o ra ,  k t ó r y  z o s ta ł o d d a n y  
p rz e z  je d n ą  ro d z in ę .  - Przez 10 lat był 
w domu, nagle jednak zaczął przeszka
dzać. Rodzina po pozostawieniu chciała 
go odwiedzać. Nie godzimy się na to, 
żeby nie pobudzać zwierzęciu wyobraź
ni. Niestety raz, podczas majówki, gdy 
przewija się tu wiele osób, udało im

|  się go zobaczyć. I wie pan co ? Po kilku 
I  dniach od tej wizyty, pies zdechł, choć 
I  miał już jechać na wydanie do Niemiec. 
|  Może dorabiam sobie ideologię, a może 

było to z tęsknoty... - m ó w i T ro iń s k i .

Ludzie otwierają serca
P o z a  d o ta c ją ,  ja k ą  s c h r o n is k o  

d o s ta je  z  o k o l ic z n y c h  g m in ,  c z y li o k . 
3 6 0  tys. z ł ro c z n ie , d u ż a  p o m o c  p ły n ie  
ta k ż e  o d  d a rc z y ń c ó w . -  Zdarza się, że 
ktoś przyniesie jakąś karmę, najbardziej 
zorganizowane są pod tym względem 
szkoły, np. placówka w Żerkowie, któ
ra zawsze się nas pyta, co konkretnie 
nam potrzeba. Potężna pomoc płynie 
też od jednej z czołowych firm w Polsce 
z szeroko rozumianej branży zwierzęcej, 
która co jakiś czas czyści swoje maga
zyny ze zwrotów - w y l ic z a  k ie ro w n ik  
s c h ro n is k a . D a r y  t r a f ia ją  d o  z a rz ą d u  
g łó w n e g o  T O Z - u ,  k tó r y  ro z d z ie la  je  
n a s tę p n ie  p o m ię d z y  p o s z c z e g ó ln e  
s c h ro n is k a . - Już trzeciego takiego tira 
dostaliśmy. Rzeczy, jakie znajdowały się 
na paletach były przeróżne, od klatek, 
po karmę -  d o d a je  m ę ż c z y z n a .

Adoptuj mnie!
J e ś li k to ś  z e ch ce  a d o p to w a ć  p sa  

ze  s c h ro n is k a  m u s i p o d p is a ć  s p e 
c ja ln ą  u m o w ę  o ra z  z a p ła c ić  4 5  z ł.
-  Moglibyśmy robić to za darmo, ale 
wyszliśmy z założenia, że jak człowiek 
dostaje cokolwiek za darmo, to o to nie 
dba - t łu m a c z y  in s p e k to r .

O s o b a , k tó ra  chce  p rz y ją ć  c z w o ro 
n o g a  p o d  s w ó j d a c h , je s t  ta k ż e  w c z e 
ś n ie j s p ra w d z a n a . - Ze zrozumiałych 
względów nigdy nie wydamy go oso
bie, która kiedyś innego maltretowała 
lub która go pozostawiła w schronisku
- t łu m a c z ą  p ra c o w n ic y .  -  Z  adopcją 
również nie brakowało różnych prze
bojów. Kiedyś ktoś wziął od nas psa 
i wystawił go szybko w internecie na 
sprzedaż. Oczywiście zwierzę zostało 
mu odebrane, w umowie jest zresztą 
zaznaczenie, że nie można tego robić
- m ó w ią . W y d a w a n y  p ies je s t zaszcze 
p io n y  o ra z  o d ro b a c z o n y .

B y w a ją  je d n a k  tz w . n ie a d o p c y j-  
ne  o s o b n ik i.  -  Jest ich kilka, mają po 
prostu przetrąconą psychikę, są ekstre
malnie bojaźJiwe albo agresywne -  p o d 
k re ś la ją  lu d z ie  z  o ś ro d k a . -  Wie pan, 
to nie pies jestjednak zły, ale człowiek, 
który mu wcześniej to zło wyrządził
- o p o w ia d a  p a n i Z o f ia .

S p o rą  część  c z w o ro n o g ó w  u d a je  
się z w ró c ić  w ła ś c ic ie lo m  d z ię k i c z ip o m , 
je d n a k  w b re w  p o z o ro m  n ie  je s t  to  z a 
w sze ta k ie  ła tw e . - Są różne bazy. My gdy 
czipujemy każdego psiaka, to trafia on 
do specjalnej europejskiej bazy. Bywają 
jednak sytuacje, gdy trzeba się sporo 
napracować, boczipjest, ale... wjakiejś 
innej bazie -  in fo rm u je  T ro iń s k i.

W o lo n ta r iu s z a m i n a jc z ę ś c ie j b y 
w a ją  lu d z ie  m ło d z i.  -  Najwięcej osób 
przewija się tutaj podczas majówki
- w y lic z a  k ie ro w n ik .  J a k  d o d a je , k a żd a  
p o m o c  je s t  o c z y w iś c ie  n a  w a g ę  z ło ta ,  
je d n a k ,  ż e b y  fa k ty c z n ie  p o m ó c  ty m  
z w ie r z a k o m , p o t r z e b a  c z e g o ś  w ię 
ce j n iż  g ła s k a n ia  i  k ró tk ic h  s p a c e ró w .
- Mamy teraz na szczęście pewne osoby, 
które pomagają nam w robieniu zdjęć 
i prowadzeniu profilu na Facebooku
- p o d s u m o w u je  in s p e k to r  ja ro c iń s k ie 
g o  T O Z - u .

Każdy ma swoje imię
K a ż d y  p s ia k  w  s c h r o n is k u  m a  

s w o je  im ię . W  p o m ie s z c z e n iu  p a n a  
M a c ie ja  je s t  n a w e t s p e c ja ln a  ta b lic a , 
n a  k tó re j o p is a n e  są  k la tk a  p o  k la tc e .
-  To duże ułatwienie dla osób, które tu 
pracują. Wiele psów już zresztą na nie 
reaguje... - d o d a je  n a  k o n ie c .

JAKUB NOWAK

http://www.jarocinska.pl
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SKŁADY
W ĘGLA

manę
do każdej 
tony węgla
CHOIN
w  p r e z e n

Tu nas znajdziesz-.
-  Ż E R K Ó W , u l .  K o le jo w a  1 8  t e l .  6 0 9 - 5 9 - 1 1 - 1 1 ,

-  J A R O C IN , a l .  N ie p o d le g ło ś c i  ( w y ja z d  n a  L e s z n o )  te l .  5 0 2 - 2 8 2 - 1 0 8

Grill Bar„GORSKI
w  K o t lin ie  zap rasza

31 g ru d n ia  2 0 1 6 , g o d z . 19 .00  
b o g a te  m e n u  i m iłe  a tra k c je

PROMOCJA
NA SPRZEDAŻ

DREWNIA
OPAŁOWEGO

S T A N O S  S p . z  o .o .
Al. Niepodległości 30 (plac GS), Jarocin 

tel. 62/505 30 90 lub 697 915 073

MEBLE BIUROWE, SZAFY POD 
ZABUDOWĘ, STOŁY, KRZESŁA, 
MEBLOŚCIANKI, AKCESORIA

C h rza n , u l. D łu g a  1 4  
tel. 603778-027

•WARUNKI PŁATNOŚCI D® UZGODNIENIA*

I X  B a l  K o ś c i u s z k o w s k i

21 stycznia 2017 r. godz. 19.D0
— — — — —  ♦  ............. .............

G r a  z e s p ó l  T e w i l l a  B a n d  -  c e n a  3 0 0  z l  o d  p a r y

Sala gimnastyczna LO
!ZMlffljS5QSSCI

t e l .  k o n ta k to w y :  6 2  7 4 7  2 3  7 3  lu b  7 9 7  6 0 7 1 5 7

Pożyczka
p r e m I u m gOtÓwkOWa
pożyczki n a  ja s n y c h  z a s a d a c h

w  24h
W  pożyczka

J  minimum formalności 
gotówka prosto do Twojego domu

od 500 zł do 10.000 zł 
1 6 1 6  2 3 3  4 4 4

w w w . p r e m lu m - p o z y c z k f . p l  
Zadzwoń lub wyślij SMS 

o treśd:POŻYCZKA" pod numer 605 052 769

501169400 / 509598 950

m  B I U R O
RACHUNKOWE
DOROTA KARCZ- GOŁĘBNIAK

wieloletnie doświadczenie i rzetelność

-30%
d l a  n o w y c h  

K l i e n t ó w  
p r z e z  3  

m i e s i ą c e ! ! !

OKNOBUD
O K N A  I D R Z W I P C V  p r o f i l  
A L U P L A S T  5 -  i  6 - k o m o r o w e
- d r z w i  z e w n ę t r z n e ,  b r a m y  g a r a ż o w e
- r o l e t y  z e w .  a lu m in io w e  i  w e w .  t k a n in o w e
- ż a lu z je  p io n o w e  i p o z io m e
- m o s k i t i e r y ,  p a r a p e t y

WITASZYCZKI 36a  
tel. (62) 7 4 0 -1 9 -2 2 , 5 0 6 /5 8 5 -7 5 1

M O N T A Ż . P O M IA R , TRANSPORT - GRATIS!

C IE L Ą T
BYSIO”

S i k o r z y n  4 tel. 6 9 1  4 6 5  5 9 6

http://www.premlum-pozyczkf.pl


www.jarocinska.pl

V E Ł U X

J DRZWI P O R J * ]  CŁASSC* w ik ę d  a

Tel. (65) 571-63-55, 601-563-747, 693-372-761  
e-mail: arkadiusz.florczyk@wp.pl Tel. 517 817  208

PW H i s k y  S h
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1/2 LITRA PIWA ZAWIERA 25 GRAMÓW 
CZYSTEGO ALKOHOLU ETYLOWEGO

SPOŻYCIE ALHOHOLU SZKODZI ZDROWIU, 

SPRZEDAŻ ALKOHOLU OSOBOM NIETRZEŹWYM 

I MŁODZIEŻY DO LAT 18 JEST PRZESTĘPSTWEM

CENY HURTOWE
BOGATY WYBÓR FAJERWERKÓW

Zdrowych i spokojnych 
Świąt Bożego Narodzenia 
swoim klientom 
życzy Whisky Shop

Jarocin: ul. Wrocławska 79a 
ul. Wrocławska 49  

ul. Solidarności 8 
ul. Wojska Polskiego 37 

ul. Św. Ducha 32

cukierki 
Bim Bom Żywiec 

butelka

Pepsi 21

Fortuna II

f SPRZEDAŻ POKRYĆ 
DACHOWYCH * * « .  o*«on*

I OKNA DACHOWE * fakro

I OKNA, DRZWI, ROLETY DRlfTEX̂

Hotel Park Restauracja w Klęce
Rezerwacje tel. 61287 35 80 f3  Hotel Park Klęka
Jan Raczkiewicz - 606 370 089, Katarzyna Szymkowiak - 500114135
e-mail: hotdkleka@gmail.com

O R G A N IZ U J E M Y  W E S E LA
WARIANTY CENOWE: I -140 ZŁ II -160ZŁ III -180 ZŁ/ OSOBA
oraz wszelkie imprezy okolicznościowe

e n d a r n a  m o c

STIHLs m .

STIHL Gil tlzieawjcroteci jest symbolem znakomitych pilarek (artenchrjwych. 
Nasza urządzenia ka/ctego dnia dmwiują pracą dzidki pierwa/ofz t̂naj 
jekata i paaiiiyśtenym tsswiązsiiiiirn t&chłiicznym Do keżdoyo 
zastosowania oterujerny'idealną pilarko łartcuctkjwą *:■ zarówi 10 tło prac 
w krew* jak i w ijrzydcmowytn ogrodzie,
Nas/ bogaty asortyment spelra wszystkte Partatw* pokiwania.

Autoryzowany Dealer

SPRZEDAŻ SERW IS
Jarocin, ul. Maratońska 1, tel. 5 3 1 -0 1 4 -1 0 0

O KN O STYL
K. RADZISZEWSKI, A. RADZISZEWSKI S.C.

Producent okien PVC

a lu p la s t
TT T

X
L Ł i j_ 11  R A W / . '

O ferujem y:
■  o k n a ,  d r z w i

■  r o l e t y ,  m o s k i t i e r y

■  b r a m y ,  p a r a p e t y

■  d r z w i  w e  w .  i z e w .

N IE D R O G IE ,  S O L ID N E  O K N A  Z  P IA S K Ó W  
S z y b k i  t e r m in  r e a l i z a c j i  z a m ó w ie n ia ! !!

63-820 Piaski, ul. Gostyńska 11 (plac GS) 
tel. (65) 572 08 30 

kom. 603 803 866,691709 405

G A R A Ż E  B l a s z a n e  B R A M Y  G a r a ż o w e  
K O J C E  d l a  P s ó w  W i a t y  K o n t e n e r y

Najniższe 
Różne wymiary 
Dogodne 68A Y Y  
Transport i montaż 

cały KRAJ

www.konstal-garaze.pl 
61-812-54-69 62-586-07-83 63-278-62-25 509-574-644 
65-619-34-15 63-220-26-46 68-419-03-39 509-058-388

■

■ z  o

POGORZELA
te l .  509  543  661

BIURO REKLAMY<<<
t  ( ■ G A U T A  ■ ,  . W
^ ^ J a r o c m s k a l

Artur Antczak
508  3 1 8  922

Angelika W łodarczyk
509 08 2  772

Jarocin, ul. Kasprzaka la 
tel. (6 2 ) 7 4 7  4 7  4 7

y x/  Skup b yków , 
£ k r ó w ,  ja łó w e k  

Bydło  2 4 h
Tel. 607101 119,603 031 640

S P R Z E D A M

BYCZKI I JAŁÓWKI
M oKł MIFSMYf H

oraz KRZYŻÓWKI RAS MIĘSNYCH 
RÓWNIEŻ NCR I HF
M transport w cenie W 

6 0 1 - 0 5 7 - 1 1 2 , 6 5  5 7 1 - 0 2 - 0 3

NAJTAŃSZA
POŻYCZKA
DLA KAŻDEGO

* $ «

http://www.jarocinska.pl
mailto:arkadiusz.florczyk@wp.pl
mailto:hotdkleka@gmail.com
http://www.konstal-garaze.pl
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C h c ą  b y ć  t r z e c ią  s i łą  w  W ie lk o p o ls c e  
i t r e n o w a ć  d z ie w c z ę ta

Piłkarze Jaroty i goście zaproszeni na spotkanie wigilijne

S ło w a  „ n o w o ś c i”  i  „ z m ia n y ”  b y ły  k lu c z o 
w y m i p o d c z a s  u r o c z y s to ś c i p o d s u m o w u ją 
cej m i ja ją c y  r o k  w  w y k o n a n iu  J a ro ty  J a ro c in .
- Udało nam się w 2016 roku sporo osiągnąć. 
Jeszcze dużo jest do zrobienia, ale mam nadzieję, 
że minione miesiące będą postrzegane jako te, 
w  których zrobiliśmy krok do przodu w rozwoju 
klubu - m ó w i p re ze s  S K S -u , H u b e r t  B a c h ó rz .

W ła d z e  ja ro c iń s k ie g o  k lu b u  i  tre n e r s e n io ró w  
J a n u sz  N ie d ź w ie d ź  p o d k re ś li l i ,  że ó s m e  m ie jsce  
p o  ru n d z ie  je s ie n n e j je s t  b a rd z o  d o b ry m  w y n i
k ie m . -  Nie lubię przegrywać i uczę tego swoich 
piłkarzy, co przynosi efekty, bo przegraliśmy tylko 
cztery mecze. To drugi najniższy wynik w tym |  
sezonie. Gdybyśmy jeszcze dwa remisy przekuli |  
w  zwycięstwa, bylibyśmy całkowicie zadowoleni. 
Mieliśmy też dwie serie czterech meczów bez po- 
rażki. A dobre drużyny poznaje się właśnie po tym, j  
ie mają swoje serie dobrych występów -  w y ja ś n ił  i: 
s z k o le n io w ie c .

S z e fo s tw o  J a ro ty  s nu je  b a rd z o  a m b itn e  p la n y  
n a  p rz y s z ło ś ć . -  Zarządjest zadowolony zwyników 
sportowych. Coraz lepiej spisuje się zespół juniora 
starszego i marzy nam się gra w Centralnej Lidze 
Juniorów, a więc w najlepszej lidze dla młodych 
piłkarzy w kraju. Chcielibyśmy, żeby najbardziej 
uznane zespoły w Polsce przyjeżdżały do nas i ry
walizowały z naszą drużyną - p o w ie d z ia ł H u b e r t  
B a c h ó rz .

B y łe m u  b r a m k a r z o w i J a r o ty  i  o b e c n e m u

s z e fo w i k lu b u  m a rz y  s ię  ta k ż e  b y c ie  p re z e s e m  
tr z e c ie j n a jle p s z e j d ru ż y n y  w  w o je w ó d z tw ie .  
- Cały czas o to walczymy z KKS-em Kalisz i Soko
łem Kleczew. Byłoby to dla nas naprawdę wielkie 
wyróżnienie będąc tuż za plecami Lecha Poznań 
i Warty Poznań. Chciałbym, żeby cała Wielkopol
ska wiedziała, że to właśnie Jarota jest tą trzecią 
siłą -  d o d a ł.

W ś ró d  p o m y s łó w , k tó re  z a rz ą d  c h c e  w  n a j
b l iż s z y m  c za s ie  w p ro w a d z ić  w  ż y c ie , z n a la z ły

s ię  p ro w a d z e n ie  r e la c j i  n a  ż y w o  w  in te m e c ie  
z  m e c z ó w  s e n io rs k ie j d ru ż y n y ,  o tw a rc ie  k lu 
b o w e g o  s k le p ik u  z  g a d ż e ta m i,  s tw o rz e n ie  k la s y  
s p o r to w e j i  z e s p o łu  d z ie w c z ą t.  -  Taki pomysł 
pojawił się niedawno. Zainteresowanie dziewcząt 
piłką nożną jest coraz większe, czemu by z tego 
nie skorzystać. W innych klubach podobno się to 
sprawdza - w y ja ś n i ł  p re ze s  B a c h ó rz .

(seb)

Klubowe czapki 
od sponsora
Firma Jamiks, która tuż przed końcem 
rundy jesiennej dołączyła do grona spon
sorów Jaroty, wyprodukowała i ufundo
wała czapki z herbem klubu dla wszyst
kich drużyn młodzieżowych. Chłopcy 
zaprezentowali je podczas spotkania 
wigilijnego. - Mam nadzieję, że trochę  
przy mrozi w Jarocinie i  wtedy na pewno 
wszyscy p iłka rze będą w n ich trenować 
- żartował prezes Hubert Bachórz.

Piłkarze juniora starszego wraz 
z trenerem Mirosławem Czajką

► XV HALOWY TURNIEJ PIŁKI NOŻNEJ SENIORÓW IM GEN. EDWARDA PASTUSZKA

Jaro ta  z pucharem i nowym zawodnikiem
dzo dobrze, Mateusz Dunaj wychodził p e w n ia  J a n u s z  N ie d ź w ie d ź . 
w podstawowym składzie i widać było,

Z w y c ię s tw e m  w  k a lis k im  tu rn ie ju  
h a lo w y m  im . gen. E d w a rd a  P a s tu sz ka  
J a ro ta  J a ro c in  z a k o ń c z y ła  z m a g a n ia  
p iłk a rs k ie  w  2 0 1 6  ro k u . G ra c z e  J K S -u  
n ie  p rz e g ra li  a n i je d n e g o  m e c z u , t r a 
cąc  z a le d w ie  t r z y  g o le .

W  fa z ie  g r u p o w e j p o d o p ie c z n i 
J a n u s z a  N ie d ź w ie d z ia  r o z g r o m i l i  
V ic to r ię  O s trz e s z ó w  4 :0 , P ro s n ę  K a 
lis z  3 :1 , a  ta k ż e  w y g r a l i  2 :1  z  C e n t rą  
O s t r ó w  W lk p .  F in a ło w y m  p r z e c iw 

n ik ie m  J a r o ty  b y ł  L K S  G o lu c h ó w  
g ra ją c y  n a  c o  d z ie ń  w  k a lis k ie j k la s ie  
o k rę g o w e j.  T a k ż e  o n  m u s ia ł  u z n a ć  
w y ż s z o ś ć  p i łk a r z y  z  J a ro c in a ,  k t ó 
r z y  p o k o n a li ic h  2 :1 . - Myślałem, że 
spotkamy się w finale z KKS-em, ale 
gospodarze zajęli dopiero szóste miejsce 
przegrywając mecz o piątą lokatę aż 
0:4 zA-klasową Prosną Kalisz. Jednak 
Gołuchów zasłużył, bo rzeczywiście grał 
bardzo dobrze, więc zmierzyliśmy się

z bardzo dobrą drużyną. Rywale w fina
le stawiali opór do przerwy, ale później 
strzeliliśmy dwie bramki - m ó w i tre n e r  
N ie d ź w ie d ź .

S z k o le n io w ie c  J K S - u  b a r d z o  
d o b rz e  o c e n ia  w y s tę p  s w o ic h  p o d 
o p ie c z n y c h  w X V  e d y c ji tu rn ie ju .  -  By
liśmy dobrze zorganizowani i uważam, 
że zdecydowanie zasłużenie wygraliśmy. 
Pozytywnie oceniam też występ rnszych 
juniorów. Patryk Kempa wypadł bar-

że na hali radzi sobie bardzo dobrze. 
Oby dalej tak się rozwijali -  d o d a je  
s z k o le n io w ie c .

W  tu rn ie ju  w y s tą p ił też  p o c h o d z ą 
c y  z  J a ro c in a  K r z y s z to f  M a tu s z a k ,  
k tó r y  n ie b a w e m  p o d p is z e  k o n t r a k t  
z  J a ro tą .  -  Jest z nami po rozmowach, 
uzgodniliśmy szczegóły i została tylko 
kwestia sfinalizowania umowy -  z a -

T y tu ł  n a jle p s z e g o  p i łk a r z a  t u r 
n ie ju  z d o b y ł  J ę d r z e j L u d w ic z a k .  
O b r o ń c a  J K S - u  n ie  k r y ł  ra d o ś c i p o  
o d e b ra n iu  n a g ro d y . -  Cieszę się z tego1 
wyróżnienia, jednak uważam, że każdy 
z naszej drużyny mógł dostać tę na
grodę. Przyjechaliśmy tu wygrać, ale 
w pewien sposób była to też zabawa 
-  p o w ie d z ia ł  d e fe n s o r .

(seb)

Podium turnieju
I. Jarota Jarocin
II. LKS Gołuchów
III. Biały Orzeł Koźmin Wlkp.

Najlepszy bramkarz:
Marcin Żółtek (LKS Gołuchów) 
Najlepszy strzelec:
Michał Balcerzak (Prosną Kalisz) 
Najlepszy zawodnik:
Jędrzej Ludwiczak (Jarota Jarocin)

Jarota Jarocin: Jędrzej Ludw i
czak, Damian Pawlak, Krzysztof 
Matuszak, Mateusz Dunaj, Mateusz 
Molewski, Marcin Wojciechowski, #  
Alan Janowski, Patryk Kempa, Da
wid Idzikowski, Hubert Antkowiak, 
Sebastian Kmiecik

Zespół Jaroty po zwycięskim turnieju w Kaliszu
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► JAROCIN CUP 2016

www.jarocinska.pl |

D w a  f in a ł y  n a  z a k o ń c z e n ie  t u r n ie ju
P o d w ó jn y m  s re b re m  A k a d e m i i  

P i łk a r s k ie j  R e is s a  w  J a r o c in ie  z a 
ł ą c z y ł y  s ię  w e e k e n d o w e  tu r n ie je  
J a r o c in  C u p ,  k o ń c z ą c e  te g o r o c z n y  
c y k l z a w o d ó w  n a  h a l i .

W  s o b o tn ie j r y w a liz a c ji  r o c z n ik a  
2 0 0 5  w z ię ły  u d z ia ł  d w a  z e s p o ły  a k a 
d e m i i :  „ z ie lo n i ”  i „ p o m a r a ń c z o w i” . 
C i d r u d z y  o  fa z ę  p u c h a ro w ą  m u s ie li 
w a lc z y ć  w  b a ra ż a c h ,  w  k tó r y c h  p o 
k o n a l i  O s t r o v ię  O s t r ó w  W lk p .  2 :1 ,  
a n a s tę p n ie  w y g r a l i  w  k a r n y c h  3 :2  
z  W a r tą  I  P o z n a ń ,  c o  d a ło  im  p ią te  
m ie js c e  w  t u r n ie ju .  „ Z i e l o n i ”  p o  
w y g r a n e j w  p ó ł f i n a le  z  A k a d e m ią  
P iłk a r s k ą  F a lu b a z  (2 :1  p o  k a rn y c h )  
t r a f i l i  n a  W a r tę  I I  P o z n a ń ,  k t ó r e j  
u le g l i  0 :1  i  z a ję l i  d r u g ie  m ie js c e .

N ie d z ie ln y  tu r n ie j  d la  r o c z n ik a  
2 0 0 4  ta k ż e  z a k o ń c z y ł s ię  d r u g im  
m ie js c e m  d la  A k a d e m i i  P i łk a r s k ie j  
R e is s a . G o s p o d a r z e  w y s z l i  z  g r u 
p y  n a  d r u g im  m ie js c u  ( z a  P o lo n ią  
Ś ro d a  W lk p . )  z d o b y w a ją c  4  p u n k ty .  
I c h  p ó ł f in a ło w e  s p o tk a n ie  z  P o g o 
n ią  Z d u ń s k a  W o la  z a k o ń c z y ło  s ię  
d re s z c z o w c e m  w  r z u ta c h  k a rn y c h ,  
w  k tó r y c h  o s ta te c z n ie  w y g r a l i  4 :3 . 
M ło d y m  p i łk a r z o m  z  J a r o c in a  z a -  

t k a k ł o  je d n a k  s i ł ,  b y  p o d ją ć  r ó w 
n o r z ę d n ą  w a lk ę  w  f in a le .

-  Pod kątem piłkarskim prezen
towaliśmy się bardzo dobrze, mimo 
tego, że w meczach grupowych zabra
kło nam trochę szczęścia. Rzutem na 
taśmę udało nam się wejść do półfi
nałów. Natomiast w finale chłopcom 
zabrakło sił i przegraliśmy. Jednak 
uważam, że taki wynik w tak dobo-

Zespół APR Jarocin (rocznik 2004) z pucharem za drugie miejsce w turnieju

Piotr Like odbierający nagrodę dla najlepszego bramkarza turnieju

• WYRÓŻNIENI PIŁKARZE TURNIEJU 
Z ROCZNIKA 2005
Najlepszy bramkarz
Mateusz Kosmalski (APR Jarocin) 
Najlepszy zawodnik 
Kacper Grzegorczyk (Falubaz)

• WYRÓŻNIENI PIŁKARZE TURNIEJU 
Z ROCZNIKA 2004
Najlepszy bramkarz
Piotr Like (APR Jarocin)
Najlepszy zawodnik
M iko ła j Kania (Lech Poznań)

rowym towarzystwie można uznać za 
sukces - p o w ie d z ia ł  M a r c in  B a z a r.-  
n ik ,  t r e n e r  A P R  J a r o c in .

W  „ d o b o r o w y m  to w a r z y s tw ie ” , 
o  k tó r y m  m ó w i ł  s z k o le n io w ie c  a k a 
d e m i i ,  z n a la z ł  s ię  m . in .  L e c h  P o 
z n a ń ,  z a jm u ją c  p ią te  m ie js c e . - Na
szym naturalnym środowiskiem są 
treningi i mecze na boisku, a nie na 
hali. Mimo tego uważam, że Jarocin 
Cup był bardzo dobrym przerywni
kiem w formie rywalizacji przeciwko 
innym zespołom, a nie tylko między 
sobą. To przynosi korzyści - w y ja ś n i ł  
K a r o l  B a r tk o w ia k ,  t re n e r  L e c h a  P o 
z n a ń  w  r o c z n ik u  2 0 0 4 . -  Pozytywnie 
oceniam nasz występ. Nie przegrali
śmy żadnego meczu, ale też zabrakło 
nam na początku skuteczności, przez 
co zanotowaliśmy w grupie kilka re
misów. Odnaleźliśmy ją w  fazie pu
charowej i cieszę się, że tak się stało 
- d o d a ł.

- Uważam, że tegoroczny cykl 
Jarocin Cup zakończył się dużym 
sukcesem. Wzięło w nim udział 29 
klubów, nie tylko z Wielkopolski, ale 
też z Bydgoszczy, Jeleniej Góry, Lu
bina, Wrocławia, a nawet Berlina. 
Turniej jest już rozpoznawalny na 
piłkarskiej mapie Polski, a to było dla 
nas najważniejsze. Cieszy także po
stawa sportowa jarocińskiej Akademii 
Piłkarskiej Reissa na tle innych ze
społów, która pozwala z optymizmem 
patrzeć w przyszłość - p o d s u m o w a ł 
Ł u k a s z  S ta c h o w ia k ,  t r e n e r  i k o o r 
d y n a to r  A P R  w  J a r o c in ie .

(seb)

► 1. INTERNATIONAL GIRLS AND W OM AN CUP

N i e g o ś c i n n e  g o s p o d y n i e

B ia łe  T y g ry s y  J a ro c in  o k a z a ły  s ię 
b e z k o n k u r e n c y jn e  i  z d o m in o w a ły  
m ię d z y n a ro d o w y  tu r n ie j  ta e k w o n d o  
o l im p i js k ie g o ,  k t ó r y  z o r g a n iz o w a ły  
w  h a l i  s p o r to w e j Z e s p o łu  S z k ó ł P o -  
n a d g im n a z ja ln y c h  n r  2 w  J a ro c in ie .

G o s p o d y n ie  w y w a lc z y ły  16 m e 
d a l i  z  c z e g o  5 z ło ty c h ,  a  ta k ż e  w y 
g r a ły  k la s y f ik a c ję  d r u ż y n o w ą .  T a -  
^ k w o n d z is t k i  U K S - u  T a e k w o n d o  
J a r o c in  c z t e r o k r o t n ie  s ta w a ły  n a  
p o d iu m  z d o b y w a ją c  c z te ry  b rą z o w e  
m e d a le . -  Jesteśmy bardzo zadowoleni. 
Mimo że startowało 140 zawodniczek, 
zakończyliśmy rywalizację o bardzo 
wczesnej porze, bo o 17.00. Jesteśmy 
przyzwyczajeni, że turnieje trwają do 
22.00 a nawet 23.00 - p o w ie d z ia ł  
F r y d e r y k  W r ó b e l ,  p re z e s  B ia ły c h  
T y g ry s ó w .

Z a w o d y  s ta ły  n a  w y s o k im  p o 
z io m ie ,  o  c z y m  ś w ia d c z y  w y s tę p

O G Ł O S Z E N I E

£ e s 'n i e m ć 3
I  Wlkp. 1
L L J J L A j L L I J I ^  (biurowiec nowej fabryki mebli)

MAT. BUDOWLANE 
KOSTKA BRUKOWA
P R O M O C Y J N E  C E N Y !

OPAŁ
-  Czynne w godz. 7 .0 0  1 7 .00  

sob. 7 .0 0 -1 4 .0 0

kom. 600600-199
N - ............. ■■■■ ------------------ ----------

w ie lu  f in a l is t e k  p u c h a r ó w  ś w ia ta .
-  Widownia mogła obejrzeć dobre wal
ki, szczególnie w kategorii juniorek
- d o d a ł  p re z e s  W ró b e l ,  k tó r y  ta k ż e  
o t r z y m a ł n a g ro d ę . -  Zupełnie się tego 
nie spodziewałem. Wiedziałem z prze
cieków od rodziców, że coś się szykuje, 
ale nie miałem pojęcia, co - p r z y z n a ł 
s z e f  B ia ły c h  T y g ry s ó w . S ta tu e tk a ,  
k tó r ą  o t r z y m a ł  z  r ą k  z a w o d n ic z e k  
b y ła  p o d z ię k o w a n ie m  z a  d z ie s ię ć  
la t  p ro w a d z e n ia  k lu b u .  -  W związku 
z tym, że zmieniam pracę, muszę zre
zygnować z funkcji prezesa - d o d a je .  
Jeszcze  n ie  w ia d o m o ,  k to  g o  z a s tą p i. 
N a  p o c z ą tk u  2 0 1 7  ro k u  o d b ę d ą  s ię  
w y b o ry .

J e d n ą  z  n a jb a r d z ie j  z a c ię ty c h  
w a lk  b y ł  f i n a ł  ju n io r e k ,  w  k tó r y m  
w y s t ą p i ły  A n n a  Z b a w io n a  ( B ia łe  
T y g ry s y )  i  C la r a  S te in  z  N ie m ie c .  
O s ta te c z n ie  to  n a s z a  z a w o d n ic z k a  
p o k a z a ła  s w o ją  w y ż s z o ś ć  i  z d o b y 
ła  z ło to ,  p rz e s ą d z a ją c  o  w y g ra n e j 
w  o s ta tn ic h  s e k u n d a c h .  -  Oceniam 
swój występ na dobrą piątkę z plusem. 
Uważam, że start w tym turnieju był 
bardzo potrzebny i cieszę się, że spisa
łam się na złoty medal. Mam nadzieję, 
że będę odnosić kolejne takie sukcesy
- p o w ie d z ia ła  p o  w y g ra n y m  f in a le  
m ło d a  ta e k w o n d z is tk a .  -  Cieszę się, 
że osiągnęłam taki sukces w Jarocinie, 
przy wsparciu rodziców. Ciążyła na 
mnie duża presja, bo cała rodzina 
mi kibicowała, ale w pewnym sensie 
i oni, i władze klubu pomogli mi w tej 
wygranej - z a k o ń c z y ła  A n ia .

KLINKIER

Anna Zbawiona (biało-niebieska) w walce finałowej

M ED A LE BIAŁYCH TYGRYSÓW  JAROCIN

•  Mtodziczka
II. Maja Bieda 24 kg
II. Emilia Jędrzejczak 27 kg
III. Marta Stasik 27 kg
III. Julia Jędrzejczak 30 kg
III. Michalina Wróbel 30 kg
III. Nikola Walerowicz 36 kg

•  Kadetka
1. Maria Gęstwa 37 kg
III. Natalia Wosiek 51 kg
III. Magdalena Walczak 59 kg

•  Juniorka
1. Martyna Stasik 44 kg
1. Zuzanna Kaczmarek 59 kg
1. Anna Zbawiona 63 kg
1. Alicja Końszczyńska 68 kg
II. Katarzyna Pótrolniczak 49 kg
II. Weronika Kaik 59 kg
III. Alicja Kowaódy 59 kg

M E D A L E  UKS T A E K W O N D O  JA R O C IN

•  Kadetka
III. Iga Bachorska 41 kg
III. Małgorzata Bartoszak 44 kg
III. Weronika Smotaga 47 kg

•  Juniorka
III. Olga Bachorska 68 kg
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Szczęśliwa reprezentacja Białych Tygrysów Jarocin
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http://www.jarocinska.pl

